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Pracovný materiál Kancelárie Rady na rokovanie Rady dňa 9. 11. 2022 

 
Správa o kontrole dodržiavania povinností podľa zákona č. 264/2022 Z. z. 
Monitoring č.: PGO-RPMS/2022/00196  
Podnet na preverenie č.: PGO-RPMS/2022/00192  
Programové služby: JOJ, JOJ 24, TV MARKÍZA, Jednotka, RTVS 24, TA3 
Vysielatelia: MAC TV s. r. o., MARKÍZA – SLOVAKIA, spol. s r.o., RTVS, C.E.N. s.r.o. 
Číslo licencie: TD/15, TD/257, TD/17, TD/1, TD/3, TD/14 
 

Na základe záverov uvedených v správe Kancelária Rady pripravila nasledujúce uznesenie: 
 
Návrh uznesenia č. 1: 
Rada pre mediálne služby (ďalej len „Rada“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 ods. 2 
písm. e) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“) postupom 
podľa § 225 ods. 1 zákona č. 264/2022 Z. z. začína správne konanie voči vysielateľovi MAC TV s.r.o. 
vo veci možného porušenia povinnosti ustanovenej v § 62 ods. 6 zákona č. 264/2022 Z. z. v spojení 
s § 6 ods. 6 vyhlášky č. 589/2007 Z. z. v súvislosti s tým, že vo vysielaní televíznej programovej služby 
JOJ odvysielal v dňoch 14., 19. a 20. 10. 2022 o cca 19.30 hod. program Noviny TV JOJ a vo vysielaní 
televíznej programovej služby JOJ 24 odvysielal dňa 20. 10. 2022 o cca 22.00 hod. program Udalosti 
22:00, ktorými mohlo dôjsť k nesprávnemu uplatneniu jednotného systému označovania. 
 
Úloha: 
Kancelária Rady v zmysle § 123 zákona č. 264/2022 Z. z. oznámi účastníkovi konania začiatok 
správneho konania a zabezpečí nevyhnutné podklady a dôkazy pre rozhodnutie vo veci. 
T: 23. 11. 2022                          Z: ReO 
 
Návrh uznesenia č. 2: 
Rada pre mediálne služby (ďalej len „Rada“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 ods. 2 
písm. e) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“) postupom 
podľa § 225 ods. 1 zákona č. 264/2022 Z. z. začína správne konanie voči vysielateľovi MARKÍZA – 
SLOVAKIA, spol. s r. o. vo veci možného porušenia povinnosti ustanovenej v § 62 ods. 6 zákona č. 
264/2022 Z. z. v spojení s § 6 ods. 6 vyhlášky č. 589/2007 Z. z. v súvislosti s tým, že vo vysielaní 
televíznej programovej služby TV MARKÍZA odvysielal v dňoch 17., 18. a 19. 10. 2022 o cca 19.00 
hod. program Televízne noviny, ktorým mohlo dôjsť k nesprávnemu uplatneniu jednotného systému 
označovania. 
 
Úloha: 
Kancelária Rady v zmysle § 123 zákona č. 264/2022 Z. z. oznámi účastníkovi konania začiatok 
správneho konania a zabezpečí nevyhnutné podklady a dôkazy pre rozhodnutie vo veci. 
T: 23. 11. 2022          Z: ReO 
 
Návrh uznesenia č. 3: 
Rada pre mediálne služby (ďalej len „Rada“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 ods. 2 
písm. e) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“) postupom 
podľa § 225 ods. 1 zákona č. 264/2022 Z. z. začína správne konanie voči verejnoprávnemu 
vysielateľovi Rozhlas a televízia Slovenska vo veci možného porušenia povinnosti ustanovenej v § 62 
ods. 6 zákona č. 264/2022 Z. z. v spojení s § 6 ods. 6 vyhlášky č. 589/2007 Z. z. v súvislosti s tým, že 
vo vysielaní televíznej programovej služby Jednotka odvysielal v dňoch 17. a 18. 10. 2022 o cca 
19.00 hod. program Správy RTVS, ktorým mohlo dôjsť k nesprávnemu uplatneniu jednotného systému 
označovania. 



 
Úloha: 
Kancelária Rady v zmysle § 123 zákona č. 264/2022 Z. z. oznámi účastníkovi konania začiatok 
správneho konania a zabezpečí nevyhnutné podklady a dôkazy pre rozhodnutie vo veci. 
T: 23. 11. 2022                          Z: ReO 
 
Úloha: 
Kancelária Rady oznámi podávateľom podnetov na preverenie začatie správneho konania. 
T: 21. 11. 2022                          Z: PgO 
 
Návrh uznesenia č. 4: 
Rada pre mediálne služby (ďalej len „Rada“) ako orgán príslušný podľa § 109 ods. 1 až 4 a § 110 ods. 2 
písm. e) zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (ďalej len „zákon č. 264/2022 Z. z.“) postupom 
podľa § 150 zákona č. 264/2022 Z. z. preverila podnety na preverenie evidované pod č. PGO-
RPMS/2022/00192 smerujúce voči vysielaniu programovej služby Jednotka vysielateľa Rozhlas 
a televízia Slovenska a uznala podnety na preverenie v časti týkajúcej sa možného porušenia 
ustanovenie § 25 písm. b) a § 61 ods. 1 písm. d) zákona č. 264/2022 Z. z.  podľa ustanovenia § 150 ods. 
13 zákona č. 264/2022 Z. z. za neopodstatnené. 
 
Úloha: 
Kancelária Rady oznámi podávateľom podnetov výsledok preverenia časti podnetov. 
T: 21. 11. 2022               Z: PgO 
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Monitoring č.       PGO-RPMS/2022/00196 

Predmet monitoringu:       spravodajské programy 

Deň vysielania:      13. – 20. 10. 2022  

 

Programová služba:   Jednotka, RTVS 24, JOJ, JOJ 24, TV MARKÍZA, TA3  

Vysielateľ:   Rozhlas a televízia Slovenska 

   MAC TV s.r.o. 

   MARKÍZA SLOVAKIA, spol. s r.o. 

   C.E.N. s.r.o. 

Číslo licencie:   TD/1, TD/3, TD/15, TD/257, TD/17, TD/14 

 

 

Podnet na preverenie č.  PGO-RPMS/2022/00192 zo dňa 19. a 21. 10. 2022 

Podávateľ:           fyzická osoba (2) 

Predmet podnetu:        Správy RTVS  

Deň a čas vysielania:      18. 10. 2022 o cca 19:00 h   

Označenie podľa JSO:     -   

 

Programová služba:         Jednotka   

Vysielateľ:                       Rozhlas a televízia Slovenska    

Číslo licencie:                  TD/1  

 

 

PgO             
Dátum:  28. 10. 2022 
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Rada pre mediálne služby zrealizovala špeciálny monitoring zameraný na vysielanie 
spravodajských príspevkov informujúcich o prípade vraždy na Zámockej ulici 
v Bratislave. V termíne 13.10. – 20.10.2022 boli monitorované nasledovné spravodajské 
programy:  
Správy RTVS Jednotka o 19.00 h, Správy a komentáre RTVS 24 o 20.55 h, Hlavné správy TA3 
o 18.30 h, Televízne noviny TV MARKÍZA o 19.00 h, Noviny TV JOJ o 19.30 h, KRIMI JOJ 
o 19.00 h a Udalosti 22:00 JOJ 24 o 22.00 h.  
 
Na vysielanie RTVS programu Správy z 18.10.2022 o 19.00 h, ktoré bolo súčasťou daného 
monitoringu, boli zároveň doručené aj 2 podnety. Ich obsah je nasledovný: 
 
Podnet č. 1)„... ako fyzická osoba podávam sťažnosť voči spravodajstvu Rozhlasu a televízie 
Slovenska (RTVS) za reláciu Správy RTVS vysielanú  v utorok 18. 10. 2022 od 19:00. 
 
V príspevku nazvanom "Prehovoril otec strelca zo Zámockej" boli uverejnené video zábery zo 
streľby na Zámockej ulici, ktoré neboli nijako rozrstrované či rozmazané, bolo na nich zrejmé 
ako vrah mieri na obete laserovým zameriavačom a tiež vidieť padajúce obete. Tieto zábery 
boli uverejnené bez akéhokoľvek upozornenia. Domnievam sa, že to bolo hrubo neetické, 
necitlivé voči obetiam a ich príbuzným. O šoku pre slabšie a citlivejšie povahy i pre deti ani 
neohovoriac. O nevhodnosti svedčí za mnohých aj jeden súkromný komentár z diskusie, ktorý 
pripájam v prílohe. Tie zábery boli údajne zverejnené aj v predchádzajúcom dni. Som 
presvedčený, že zverejňovanie takýchto záberov nie je úlohou spravodajstva verejnoprávnej 
televízie, osobitne v takej spoločensky vyhrotenej situácii aká je v súvislosti s 
teroristickým útokom a vraždou a dvoch ľudí.  
 
Ďalším nevhodným prvkom bol priestor pre údajného otca mladého teroristu, ktorý vyjadroval 
svoje názory na celú situáciu. Fakt, že tieto slová mali zaznieť v nejakom neznámom pochybnom 
médiu s pochybným človekom ako je Marián Kotleba by nemal byť pre serióne médium ako 
správy verejnoprávnej televízie argumentom, aby ich v snahe o nejakú falošnú objektívnosť 
prezentoval. 
 
Odkaz na program na stránke RTVS tu: 
https://www.rtvs.sk/televizia/archiv/13982/362326#972 
 
S úctou...“ 
 
Podnet č. 2) „...Sťažnosť na nedodržanie ustanovení zákona č. 532/2010 z. z. o Rozhlase a 
televízii Slovenska a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov 
(ďalej  len „zákon o RTVS") a zákona č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách a o zmene a 
doplnení niektorých zákonov (ďalej len „zákon o mediálnych službách") 
 
Dňa 18.10.2022 odvysielal Rozhlas a televízia Slovenska (ďalej len „RTVS") v hlavnej 
spravodajskej relácii Správy RTVS so začiatkom o 19.00 príspevok s názvom „Prehovoril 
otec strelca  zo Zámockej."  Redaktor Peter  Žatko v ňom použil časti  rozhovoru  otca 
strelca, ktorý poskytol „Rádiu  Kompas". Predmetný  rozhovor viedol právoplatne 
odsúdený  sympatizant neonacistickej ideológie Marián Kotleba. 
 
Podľa § 3 zákona o RTVS programy verejnoprávneho média: ,,Poskytujú nestranné, 
overené, neskreslené, aktuálne, zrozumiteľné a vo svojom celku vyvážené a pluralitné informácie 
o dianí v Slovenskej republike i v zahraničí na slobodné utváranie názorov“ a súčasne „utvárajú 

https://www.rtvs.sk/televizia/archiv/13982/362326#972


podmienky na spoločenskú dohodu vo veciach verejných s cieľom posilniť vzájomné 
porozumenie, toleranciu a podporovať súdržnosť rozmanitej spoločnosti." 
 
Podľa § 25 zákona o mediálnych službách je vysielateľ povinný: ,,Zabezpečiť objektívnosť 
a nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej publicistiky." 
 
Tieto zákonné podmienky neboli citovaním zjavne účelových vyjadrení otca strelca 
splnené. Verejnoprávne médium by malo prihliadať aj na kontext vyjadrení, či citácií, 
ktoré používa vo vlastných spravodajských a publicistických príspevkoch. Do tohto 
kontextu patrí aj používanie citácií, či materiálov z iných médií. Citované médiá by 
mali spĺňať základnú charakteristiku nezávislej, objektívnej a nestrannej žurnalistiky. 
Mám za to, že pri citáciách so zjavným zámerom bagatelizovať možný teroristický útok 
na Zámockej ulici v Bratislave, sa tak nestalo. 
 
Z týchto dôvodom žiadam, aby sa predmetnou reportážou zaoberala Rada pre mediálne 
služby ako základný regulačný orgán médií.“ 
 
 
PRÁVNE VÝCHODISKÁ POSUDZOVANIA: 
 
Zákon č. 264/2022 Z. z. o mediálnych službách (účinný od 1. 8. 2022) (ďalej aj „ZMS“): 
 

§ 25 
Prístup verejnosti k pluralitným, objektívnym a nestranným informáciám 

Vysielateľ, ktorý nepodlieha samoregulačnému mechanizmu zapísanému do evidencie podľa 
tohto zákona, regulujúcemu aj oblasť všestrannosti informácií, názorovej plurality 
a objektívnosti a nestrannosti programov, je povinný  
a) zabezpečiť všestrannosť informácií a názorovú pluralitu v rámci vysielanej programovej 
služby,  
b) zabezpečiť objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov a programov aktuálnej 
publicistiky; názory a hodnotiace komentáre musia byť oddelené od informácií spravodajského 
charakteru. 
 

§ 61 
Ochrana ľudskej dôstojnosti a ľudskosti 

(1) Obsahová služba, ktorú poskytuje vysielateľ alebo poskytovateľ audiovizuálnej mediálnej 
služby na požiadanie, musí rešpektovať ľudskú dôstojnosť, najmä nesmie 
a) propagovať vojnu alebo opisovať kruté alebo inak neľudské konanie spôsobom, ktorý je ich 
nevhodným zľahčovaním, ospravedlňovaním alebo schvaľovaním,  
b) šíriť alebo sprístupňovať informácie verejnosti s úmyslom verejne podnecovať na spáchanie 
niektorého z trestných činov terorizmu alebo verejne schvaľovať niektorý z trestných činov 
terorizmu,  
c) propagovať násilie a otvorenou alebo skrytou formou podnecovať násilie alebo nenávisť, 
znevažovať alebo hanobiť na základe pohlavia, rasy, farby pleti, jazyka, viery a náboženstva, 
politického či iného zmýšľania, majetku, zdravotného postihnutia, veku, sexuálnej orientácie, 
narodenia, národného alebo sociálneho pôvodu, genetických vlastností, štátnej príslušnosti, 
príslušnosti k národnosti alebo k etnickej skupine,  
d) bezdôvodne zobrazovať scény reálneho násilia, kde sa nenáležitou formou zdôrazňuje 
skutočný priebeh umierania alebo sa zobrazujú osoby vystavované fyzickému či psychickému 



utrpeniu, a to so zvláštnym ohľadom na obete trestných činov alebo ich príbuzných spôsobom, 
ktorý sa považuje za neoprávnený zásah do ľudskej dôstojnosti. 
 

§ 62 
Ochrana maloletých 

1) Vysielateľ a poskytovateľ audiovizuálnej mediálnej služby na požiadanie sú povinní 
zabezpečiť, aby programy alebo iné zložky programovej služby alebo audiovizuálnej mediálnej 
služby na požiadanie, ktoré  
a) môžu narušiť fyzický, psychický alebo morálny vývin maloletých, boli sprístupnené iba takým 
spôsobom, aby maloletí nemohli takéto programy alebo iné zložky programovej služby alebo 
audiovizuálnej mediálnej služby na požiadanie za bežných okolností počuť ani vidieť,  
6) Vysielateľ a poskytovateľ audiovizuálnej mediálnej služby na požiadanie sú povinní určiť 
vekovú vhodnosť vysielaného alebo poskytovaného programu a typy potenciálne škodlivého 
obsahu, ktoré sú v ňom obsiahnuté, podľa jednotného systému označovania41) a dôsledne tento 
systém uplatňovať. 
12) Vysielateľ programovej služby je povinný zohľadniť časové zaradenie programov alebo 
iných zložiek programovej služby, ak má naň vplyv určená veková vhodnosť programov a typ 
potenciálne škodlivého obsahu, ktorý je v ňom obsiahnutý. 
 

Vyhláška č. 589/2007 Z .z. (JSO) (ďalej len „vyhláška“) 
§ 6 

(6) V spravodajských programoch a publicistických programoch, ktoré sú klasifikované ako 
vhodné pre všetky vekové skupiny maloletých, odvysielaniu obrazového materiálu tvoriaceho 
súčasť týchto programov, ktorý zobrazuje osobné tragédie, reálne násilie s jeho následkami a 
obeťami vrátane zobrazení následkov na obetiach v dôsledku živelných pohrôm, dopravných 
alebo leteckých nešťastí, najmä obrazy zranení, krvi, telesných znetvorení a utrpenia, obrazy 
zranených alebo umierajúcich detí, alebo zobrazenie detí ako obetí alebo ako svedkov 
kriminálnych činov, predchádza slovné upozornenie: „Nasledujúce zábery nie sú vhodné pre 
maloletých divákov.“ 
 
 
ANALÝZA – stanovisko Kancelárie Rady pre mediálne služby: 
V súvislosti s monitoringom ako aj vzhľadom na výhrady podávateľov podnetov sme sa 
v analýze zamerali na: 

- použitie záberov týkajúcich sa prípadu 
- použitie rozhovoru M. Kotlebu s otcom útočníka 

 
1. analýza - použitie záberov týkajúcich sa prípadu 
 
V súvislosti s informovaním o útoku strelca na Zámockej sme v monitorovaných programoch 
zaznamenali veľké množstvo záberov z miesta činu, ako aj záberov z miesta, kde bolo nájdené 
mŕtve telo útočníka (presný rozpis jednotlivých záberov je v prepise/popise monitorovaného 
vysielania v prílohe). 
Tieto zábery zachytávajú objekty (pravdepodobne telá obetí a útočníka) prikryté modrou 
plachtou. Na niektorých záberoch je viditeľný objekt (pravdepodobne telo) prikrytý čiernou 
plachtou položený na nosidlách, ktoré zdravotníci nakladajú do auta. Vo všetkých prípadoch 
ide o zábery snímané zo strednej alebo väčšej diaľky, bez zobrazenia krvi, častí tiel, bez 
nejakých vyrušujúcich detailov. Sme toho názoru, že ich zaradenie do jednotlivých 
spravodajských príspevkov bolo relevantné vzhľadom na snahu vysielateľov informovať 
aktuálne a pravdivo o udalostiach na Zámockej. S ohľadom na možnú nevhodnosť záberov pre 



maloletých sme toho názoru, že uvedené zábery neboli takého charakteru, že by si vyžadovali 
odvysielanie slovného upozornenia o nevhodnosti záberov pre maloletých divákov.  
 
Zábery streľby na Zámockej zachytené priemyselnou kamerou 
Tieto zábery zachytávajú priamo reálny priebeh útoku strelca na obete strelnou zbraňou. Presný 
popis celej obrazovej stopy: 
záber z priemyselnej kamery umiestnenej na budove oproti – osoba s prekrytou tvárou stojí na 
hrane výklenku pred dverami domu, díva sa smerom k osobe sediacej na lavičke pred vedľajšou 
budovou, stojaca osoba zbraňou namieri na sediacu osobu, pričom na zemi vidieť svetielko 
laserového zameriavača; následne vidno záblesky výstrelov, osoba na lavičke sa po prvom 
výstrele pohne (vstane?) a posunie mimo záber kamery, strelec sa pohybuje smerom k  lavičke, 
pričom neustále strieľa, spolu asi 8 výstrelov, potom sa vráti späť do výklenku, chvíľu stojí 
v tme, potom vybehne na ulicu a so zbraňou v rukách beží rovnakým smerom ako predtým, až 
zmizne mimo záber kamery 
Trvanie stopy: cca 24 sek. 
(Jednotka RTVS odvysielala aj pokračovanie, strelec po útoku beží po ulici smerom hore, míňa 
okoloidúce autá) 
 
Útočník na týchto záberoch približne 8-krát vystrelí zo zbrane smerom k obetiam. V zábere je 
niekoľko sekúnd viditeľná aj jedna z obetí, ktorá sedí k útočníkovi chrbtom, po prvom výstrele 
sa pohne z lavičky a posunie sa mimo záber. Niektorí vysielatelia odvysielali túto obrazovú 
stopu tak, že obeť sediacu úplne na ľavom okraji obrazovky upravili rastrovaním, a to buď len 
hlavy, alebo celej postavy. 
Prvýkrát boli zábery streľby odvysielané 14. 10., v nasledujúcich dňoch ich redakcie využívali 
zväčša ako ilustračné zábery. Vo vysielaní 14. 10. bol odvysielaný kompletný záber, teda od 
namierenia a zamerania obete laserovým zameriavačom, cez streľbu samotnú až po moment, 
kedy útočník odbehne mimo obraz. V nasledujúcich dňoch boli odvysielané zábery streľby buď 
kompletné, alebo išlo iba o kratšie vybrané úseky (napr. iba streľba, iba namierenie a pod.). 
V niektorých spravodajských príspevkoch bola táto obrazová stopa alebo fragmenty z nej 
odvysielané dvakrát. 
 
V monitorovaných programoch sme zábery streľby zaznamenali nasledovne: 
 
TV MARKÍZA - Televízne noviny o 19:00 h 
14.10. príspevok Rodičia nezasiahli (19:01:15) - UPOZORNENIE 
17.10. príspevok Bol to teroristický útok (19:01:13; 19:03:36) – bez upozornenia 
18.10. príspevok Prehovoril otec strelca (19:08:32; 19:10:23) – bez upozornenia 
19.10. príspevok Strelcov zoznam (19:07:29) – bez upozornenia 
(všetky zábery bez rastrovania obete) 
 
Jednotka - Správy RTVS o 19:00 h 
14. 10. – Desivé detaily vraždenia (19:06:00) – UPOZORNENIE 
17. 10. – Teroristický útok na Slovensku   (19:18:37)  – bez upozornenia  
18. 10. – Prehovoril otec strelca zo Zámockej (19:16:23)  – bez upozornenia 
(všetky zábery bez rastrovania obete) 
 
JOJ - Noviny TV JOJ o 19:30 h 
14.10. – Video zachytáva vraha pri čine (19:30:35) (bez záberu na obeť) – bez upozornenia 
– Kamera zachytila vraha  (19:31:24) (obeť kompletne rozostretá, opakované 2x) – 
UPOZORNENIE 



–  upútavka na Podcast24.sk (19:37:21) (obeť kompletne rozostretá) – bez upozornenia 
19.10. – Strelcov zoznam (19:30:39) (bez záberu na obeť) – bez upozornenia 
20.10.  – Odpočúvanie bez príkazu? (19:49:26 - bez záberov na obeť) – bez upozornenia 
 
JOJ – KRIMI o 19:00 h 
14. 10. – Išlo o popravu? (19:00:55) (tvár obete rozostretá) – UPOZORNENIE 
18. 10. – Vyjadrenia otca strelca zo Zámockej (19:08:32) (tvár obete rozostretá) – 
UPOZORNENIE 
 
JOJ 24 – Udalosti 22:00 o 22:00 h 
14. 10. – Išlo o popravu? (obeť rozostrená okrem topánok) – UPOZORNENIE 
18. 10. – Vyjadrenie otca strelca zo Zámockej (obeť s rozostrenou hlavou) - UPOZORNENIE 
20. 10.  – Odpočúvanie bez príkazu? (22:03:39)(obeť rozostrená celá) – bez upozornenia 
 
TA3 - Hlavné správy o 18:30 h 
V dňoch 13.10. – 20. 10. TA3 vôbec nezverejnila zábery streľby na Zámockej zachytené 
priemyselnou kamerou. 
 
RTVS 24 - Správy a komentáre o 20:55 h 
V dňoch 13.10. – 20. 10. sme zaznamenali jeden príspevok týkajúci sa vraždy na Zámockej zo 
dňa 13. 10. Príspevok s názvom Streľba v Bratislave; Dvojnásobná vražda otriasla 
Slovenskom 
neobsahoval zábery streľby na Zámockej zachytené priemyselnou kamerou. 
 
 
Vyhláška v § 6 ods. 6 ustanovuje: „V spravodajských programoch a publicistických 
programoch, ktoré sú klasifikované ako vhodné pre všetky vekové skupiny maloletých, 
odvysielaniu obrazového materiálu tvoriaceho súčasť týchto programov, ktorý zobrazuje 
osobné tragédie, reálne násilie s jeho následkami a obeťami vrátane zobrazení následkov na 
obetiach v dôsledku živelných pohrôm, dopravných alebo leteckých nešťastí, najmä obrazy 
zranení, krvi, telesných znetvorení a utrpenia, obrazy zranených alebo umierajúcich detí, alebo 
zobrazenie detí ako obetí alebo ako svedkov kriminálnych činov, predchádza slovné 
upozornenie: „Nasledujúce zábery nie sú vhodné pre maloletých divákov.“ 
 
Vyššie uvedené príspevky obsahovali autentické zábery reálneho násilia, t. j. streľby na ľudí 
(v zábere bola viditeľná iba jedna obeť, ale z kontextu je zrejmé, že obete boli tri), hoci bez 
zobrazenia následkov na obetiach, teda bez zranení a krvi. Aj napriek tomu tieto zábery 
môžeme považovať za hrubé, vyrušujúce, ba až traumatizujúce, keďže sledujeme reálne 
použitie zbrane ako útočného prostriedku proti skutočným ľuďom.  
Niektoré z týchto záberov boli navyše sprevádzané slovnou informáciou vysvetľujúcou, čo 
divák práve sleduje (napr. „Zábery ... zachytili brutálnu popravu. ... Padlo asi 8 výstrelov, 
väčšina z nich zasiahla obete. Tie sa ešte pokúsili ujsť.“), čím mohol byť efekt na diváka ešte 
znásobený, keďže slovná a obrazová informácia sa navzájom umocňovali.  
Aj bez týchto sprievodných slovných informácií (platí najmä pre vysielanie po 14. 10.), 
vzhľadom k tomu, že v danom čase už bol známy kontext záberov streľby, išlo podľa nášho 
názoru o zábery, ktoré sú potenciálne škodlivé pre maloletých divákov. Platí to aj pre zábery, 
na ktorých bola obeť upravená rastrovaním, ako aj pre zábery, na ktorých obeť nebola viditeľná 
vôbec. 



Sme preto toho názoru, že odvysielaniu uvedených záberov streľby na Zámockej malo 
predchádzať slovné upozornenie „Nasledujúce zábery nie sú vhodné pre maloletých divákov“ 
v zmysle § 6 ods. 6 vyhlášky.  
Keďže vo vyššie uvedených prípadoch daný oznam nebol odvysielaný, vysielatelia podľa nášho 
názoru mohli nesprávne uplatniť jednotný systém označovania, čo je v rozpore s ustanovením 
§ 62 ods. 6 zákona č. 264/2022 Z. z. 
 
V ostatných monitorovaných programoch nebolo zistené porušenie daného ustanovenia. 
 
§ 61 ods. 1 písm. d) 
 
1) Obsahová služba, ktorú poskytuje vysielateľ alebo poskytovateľ audiovizuálnej mediálnej 
služby na požiadanie, musí rešpektovať ľudskú dôstojnosť, najmä nesmie 
d) bezdôvodne zobrazovať scény reálneho násilia, kde sa nenáležitou formou zdôrazňuje 
skutočný priebeh umierania alebo sa zobrazujú osoby vystavované fyzickému či psychickému 
utrpeniu, a to so zvláštnym ohľadom na obete trestných činov alebo ich príbuzných spôsobom, 
ktorý sa považuje za neoprávnený zásah do ľudskej dôstojnosti. 
 
V prípade záberov streľby na Zámockej zachytených priemyselnou kamerou je nevyhnutné 
posúdiť ich z hľadiska možného zásahu do ľudskej dôstojnosti jednej z obetí, ktorá sa 
v záberoch vyskytuje.  
Niektorí vysielatelia odvysielali túto obrazovú stopu tak, že obeť sediacu úplne na ľavom okraji 
obrazovky upravili rastrovaním, a to buď len jej tváre, alebo celej postavy. Avšak ani zo 
záberov bez rastrovania nie je možné určiť, ktorú z troch obetí streľby je na záberoch vidieť. 
Podľa oblečenia sa zdá, že ide o muža. 
Na záberoch síce vidíme obeť - osobu napadnutú útočníkom, avšak osoba je v zábere krátko, 
hneď po vypálení prvej strely odíde zo záberu (ujde pred strelcom), kvôli čomu nie je vidieť, 
čo nasledovalo, teda následky streľby, fyzické utrpenie spôsobené streľbou, prípadne priebeh 
umierania. 
Nie je možné skonštatovať, že by dané zábery boli odvysielané bezdôvodne, keďže vo všetkých 
prípadoch išlo o ich odvysielanie v spravodajských reláciách. Zábery streľby boli podľa nášho 
názoru relevantné z hľadiska informovania verejnosti o tragickej udalosti na Zámockej, 
osobitne z dôvodu, že išlo o bezprecedentný kriminálny čin, ktorého motívom bola 
pravdepodobne nenávisť k LGBTI+ ľuďom. 
Domnievame sa, že v danom prípade nemôžeme hovoriť o nenáležitej forme zobrazovania osôb 
vystavených fyzickému utrpeniu, resp. obetí trestných činov, keďže spracovanie témy nebolo 
bulvárne, zábery nesprevádzali komentáre, ktoré by odvysielané zábery nevhodne popisovali 
alebo prehnane umocňovali, naopak, bol vysvetlený kriminálny kontext útoku, útok bol jasne 
odsúdený a pod. 
 
Z uvedených dôvodov sme toho názoru, že k zásahu do ľudskej dôstojnosti jednej z obetí 
zobrazených na záberoch z priemyselnej kamery odvysielaním týchto záberov nedošlo. 
 
 
2. analýza - použitie rozhovoru M. Kotlebu s otcom útočníka 
Časti z rozhovoru M. Kotlebu s otcom útočníka zo Zámockej ulice sme zaznamenali v troch 
programoch: Správy RTVS z 18. 10. 2022 o 19:00 h (voči tomuto programu smerovali aj dva 
doručené podnety), Televízne noviny (TV MARKÍZA) z 18. 10. 2022 o 19:00 h a KRIMI (JOJ) 
z 18. 10. 2022 o 19.00 h. 
 



Podávatelia v podnetoch voči programu Správy RTVS namietali, že vysielateľ poskytol priestor 
otcovi „mladého teroristu“ a sprostredkoval jeho „účelové“ názory na udalosti zo Zámockej 
ulice, ktoré možný teroristický útok bagatelizovali. Namietali tiež, že vysielateľ neprihliadal na 
kontext týchto vyjadrení, teda, že vyjadrenia boli prebraté a pôvodne zazneli v „neznámom 
pochybnom médiu“ v rozhovore s „pochybným človekom“, akým je M. Kotleba. 
 
Programy, v ktorých sme zaznamenali rozhovor s otcom útočníka zo Zámockej ulice, sme 
posudzovali podľa ustanovenia § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z., teda skúmali, či bola 
zabezpečená objektívnosť a nestrannosť spravodajských programov. 
Medzi kritériá objektivity vo všeobecnosti zahŕňame: relevanciu, transparentnosť, presnosť, 
úplnosť, vecnosť, vyváženosť, rôznorodosť, aktuálnosť, zrozumiteľnosť, osvojenie si pozície 
odstupu a neutrality vo vzťahu k predmetu spravodajstva, absenciu stránenia. 
 
 
Monitorované vysielanie: Správy RTVS (Jednotka)  
Deň a čas vysielania: 18.10. 2022 o 19:00 h    
Označenie podľa JSO:  bez označenia 
 
V rámci programu bol odvysielaný príspevok Prehovoril otec strelca zo Zámockej, ktorý sa 
zaoberal extrémistickým pozadím devätnásťročného strelca zo Zámockej ulice. Tvorcovia 
informovali, že strelec sa hlásil k medzinárodnej pravicovo-extrémistickej komunite, avšak 
vojenskí tajní, ktorí medzinárodnú extrémistickú komunitu monitorovali, informácie o strelcovi 
nemali. Príspevok sa tiež zaoberal rodinným pozadím strelca. Odvysielané boli časti z 
rozhovoru s otcom strelca J. Krajčíkom, ktoré poskytol M. Kotlebovi v jeho rádiu. 
Krajčík odvysielanými vyjadreniami spochybnil zistenia polície o identite strelca, keď uviedol, 
že neverí, že to jeho syn spravil. Krajčík sa v tejto súvislosti odvolával na to, ako sa jeho syn 
v daní deň správal. Uviedol tiež, že bol nekonfliktný a slušný. 
 
Sťažovatelia namietali skutočnosť, že vysielateľ sprostredkoval účelové vyjadrenia, ktoré 
vznikli pre „pochybné rádio“ v rozhovore s „pochybným človekom“ M. Kotlebom.  
Pri posudzovaní súladu príspevku s ustanovením § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z. sme sa 
sústredili na to, ako tvorcovia v súvislosti s namietanými vyjadreniami J. Krajčíka zabezpečili 
vyváženosť príspevku, teda či a do akej miery boli namietané vyjadrenia konfrontované 
s oficiálnymi zisteniami polície o útoku a identite strelca. 
 
Vyváženosť spravodajského príspevku je jedným zo základných kritérií objektivity a znamená 
rovnomerné zastúpenie nielen politických alternatív vo vzťahu k rozsahu a úprave konkrétnej 
správy, ale aj ľudí, ktorí sa k danej téme vyjadrujú v približne rovnakom priestore. 
Vzhľadom na povahu trestného činu dvojnásobnej vraždy na Zámockej ulici, ktorý bol už 
v čase odvysielania posudzovaných príspevkov (18. 10. 2022) na základe dostupných dôkazov 
kvalifikovaný ako obzvlášť závažný zločin teroristického útoku, považujeme dôkladné 
vyvažovanie prezentovaných vyjadrení spochybňujúcich oficiálnu policajnú verziu udalosti za 
veľmi dôležité. 
 
V príspevku boli odvysielané celkovo tri vyjadrenia J. Krajčíka, ktoré zazneli v rozhovore s M. 
Kotlebom: 
Juraj Krajčík, otec strelca: „Skrátka, ja si to absolútne neviem vysvetliť ten skrat.“ 
... 
Juraj Krajčík, otec strelca: „A to len tak, ako na rovinu môj názor ako otca, ako podľa toho, 
ako sa správal aj v ten deň, tak ja tomu neverím, že to spravil. Neverím tomu.“ 



... 
Juraj Krajčík, otec strelca: „Nikdy som ho neviedol k nejakému násiliu alebo skôr naopak.“ 
 
V reakcii na odvysielané vyjadrenia J. Krajčíka redaktor informoval, že podľa doterajších 
zistení strelec vraždil zbraňou, ktorú mal v legálnej držbe jeho otec a polícia pracuje 
s informáciami, že rodičia vedeli, čo ich syn vykonal (po streľbe mal prísť domov vymeniť si 
zbraň). Túto informáciu v príspevku potvrdil aj špeciálny prokurátor D. Lipšic, ktorý uviedol, 
že rodičia mali vedomosť o streľbe a túto informáciu niekoľko hodín neoznámili polícii. Na 
margo vyjadrenia J. Krajčíka, že nikdy neviedol svojho syna k násiliu, skôr naopak, bolo 
odvysielané vyjadrenie D. Lipšica, ktorý informoval, že doterajšie informácie nasvedčujú, že 
strelec bol niekoľkokrát na strelnici aj „so svojim príbuzným, ktorí legálne držal zbrane“. 
Priestor dostal aj riaditeľ NAKA Ľ. Zaťko, ktorý informoval o predpoklade, že táto osoba, ktorá 
strelca sprevádzala na strelnici, ho aj cvičila v streľbe. 
 
Čo sa týka námietky poukazujúcej na nedôveryhodnosť celého rozhovoru (rozhovor pre 
„pochybné médium“ s „pochybným človekom“ – M. Kotlebom), je potrebné uviesť, že 
v príspevku zazneli aj informácie týkajúce sa kontextu poskytnutého rozhovoru: redaktor 
informoval, že M. Kotleba je odsúdený za extrémizmus, polícia sa obsahom rozhovoru zaoberá 
a rozhovor bol už stiahnutý z niektorých účtov. Divák si teda mohol na základe týchto 
informácií spraviť o dôveryhodnosti rozhovoru vlastný názor.  
 
Domnievame sa, že tvorcovia príspevku v dostatočnej miere zabezpečili vyváženosť 
príspevku a konfrontovali vyjadrenia otca strelca so zisteniami polície (informácia 
o držiteľovi zbrane; informácia o tom, že rodičia mali vedieť, čo ich syn vykonal; informácia, 
že strelec mal chodiť cvičiť streľbu so svojim príbuzným). V príspevku dostali priestor 
zástupcovia bezpečnostných zložiek štátu, ktorí doložili oficiálnu verziu udalostí (Lipšic, 
Zaťko). 
 
 
Monitorované vysielanie: Televízne noviny (TV MARKÍZA)  
Deň a čas vysielania: 18.10. 2022 o 19:00 h    
Označenie podľa JSO:  bez označenia 
 
V rámci programu bol odvysielaný príspevok Prehovoril otec strelca, v ktorom boli 
prezentované vyjadrenia otca strelca zo Zámockej ulice, ktorými spochybnil zodpovednosť 
svojho syna za vraždu. Podľa otca mal byť jeho syn iba „zneužitá obeť“. Uvedené bolo, že otec 
neverí, že za vraždou bol jeho syn a do celej veci mal byť nejako vtiahnutý.  
 
V príspevku boli odvysielané vyjadrenia otca strelca J. Krajčíka, ktoré zazneli v rozhovore s M. 
Kotlebom: 
Juraj Krajčík, otec strelca: „Je mi to úprimne ľúto, viem čo cítia a to isté cítime my, naša 
rodina. Najhoršie to znáša naša dcérka, takže ešte raz by som teda chcel popriať úprimnú 
sústrasť pozostalým.“ 
... 
Juraj Krajčík, otec: „Skrátka ja si to absolútne neviem vysvetliť ten skrat, ale ja vám poviem 
tak ako na rovinu môj názor ako otca, ako podľa toho, jak sa správal aj v ten deň, tak ja tomu 
neverím, že to spravil, neverím tomu. Ja si myslím, že bol zneužitá obeť.“ 
Ako ďalej informoval redaktor, podľa otca bol jeho syn bezproblémový chlapec, nikdy vraj 
nebol agresívny a nevšimol si u neho extrémistické názory. Redaktor tiež uviedol, že otcovi 
nesedí poloha tela, v akej bol jeho syn po samovražde. 



 
V reakcii na odvysielané vyjadrenia J. Krajčíka o svojom synovi ako o „zneužitej obeti“ 
v príspevku z úst redaktora zaznelo, že polícia, prokuratúra a tajné služby zozbierali množstvo 
dôkazov, ktoré svedčia proti nemu: jeho list na rozlúčku, statusy na soc. sieťach. Redaktor 
v tejto súvislosti tiež uviedol, že zbraň, ktorou boli obete zavraždené patrila práve otcovi a 
polícia je na základe dôkazov presvedčená, že identita strelca by mala byť jasná.  
V príspevku dostal priestor policajný prezident Š. Hamran, ktorý potvrdil, že verzia, ktorá sa 
v ranných hodinách javila ako pravdepodobná, zrejme bude jediná reálna. 
V príspevku odznela aj reakcia ministra obrany J. Naďa, ktorý uviedol, že vrah bol extrémista 
a vyjadril presvedčenie, že išlo o teroristický akt. Na adresu odvysielaných vyjadrení otca 
strelca Naď uviedol: „A darmo bude teraz jeho otec klamať a konšpirovať s Kotlebom v 
nejakom pofidérnom rádiu, on je za to primárne zodpovedný, lebo on vychoval toho svojho syna 
ako vychoval.“ 
 
Myslíme si, že prezentované vyjadrenia otca strelca spochybňujúce oficiálnu verziu 
udalostí zo Zámockej ulice a zodpovednosť svojho syna za vraždu boli v príspevku 
dostatočne vyvážené informáciami o dôkazoch smerujúcich proti nemu. V príspevku 
dostali priestor zástupcovia bezpečnostných zložiek štátu, ktorí potvrdili oficiálnu verziu 
udalostí (Hamran) a to, že strelec bol súčasťou komunity podporujúcej extrémistické 
a teroristické útoky (Naď). 
 
 
Monitorované vysielanie: KRIMI (JOJ)  
Deň a čas vysielania: 18.10. 2022 o 19:00 h    
Označenie podľa JSO:  bez označenia 
 
V rámci programu bol odvysielaný príspevok Vyjadrenia otca strelca zo Zámockej, ktorý tak, 
ako predošlé vyššie posudzované programy, priniesol reakcie otca strelca zo Zámockej ulice, 
ktoré zazneli v rámci jeho rozhovoru s M. Kotlebom. V príspevku boli odvysielané dve priame 
vyjadrenia, ktoré potom ešte doplnil redaktor parafrázami z rozhovoru. Otec v príspevku 
spochybnil zodpovednosť svojho syna za vraždu: 
 
Juraj Krajčík, otec strelca: „Ja by som sa v prvom rade chcel, teda chcel zakondolovať 
pozostalým tých obetí. Je mi to úprimne ľúto. Viem, čo cítia. To isté cítime my, naša rodina." 
... 
Juraj Krajčík, otec strelca: „Skrátka ja si to absolútne neviem vysvetliť ten skrat. Ale ja vám 
poviem tak, ako na rovinu, môj názor ako otca. Ako podľa toho, jak sa správal, aj v ten deň, 
hej, tak ja tomu neverím, že to spravil. Ja si myslím, že bol zneužitá obeť." 
Redaktor doplnil, že otcovi nesedí poloha, v ktorej mŕtveho syna/strelca našli. Otec mal tiež 
podľa redaktora v rozhovore tvrdiť, že jeho syn bol bezproblémový, akurát bol šikanovaný na 
škole. Chodil na karate a dobre sa učil. Otec si údajne nevšimol, že by mal extrémistické 
zmýšľanie. 
 
Predmetné vyjadrenia spochybňujúce zodpovednosť syna/strelca za útok na Zámockej ulici boli 
v rámci príspevku vyvážené informáciami o dôkazoch smerujúcimi proti nemu. Redaktor 
uviedol, že vrah zverejnil 65-stranový dokument namierený proti Židom a LGBT komunite, 
fotil sa na soc. sieťach a k vražde sa priznával. Priestor bol poskytnutý špeciálnemu 
prokurátorovi D. Lipšicovi, ktorý uviedol, že o čine vedeli a niekoľko hodín to neoznámili 
polícii, a to ani v situácii, keď bolo zrejmé, že ich syn môže uvažovať o samovražde. Priestor 
dostal aj policajný prezident Š. Hamran. Hamran reagoval na vyjadrenia otca spochybňujúce, 



že syn spáchal samovraždu (otec uviedol, že mu nesedí poloha, v ktorej mŕtveho syna našli): 
„Tak také nezmysly akože naozaj k tomu sa nejakým spôsobom relevantne vyjadrovať, na to sú 
tam experti a špecialisti, ktorí dokumentujú miesto trestného činu.“. Hamran tiež uviedol, že 
strelec sa radikalizoval na zahraničných fórach. 
 
Domnievame sa, že tvorcovia príspevku v dostatočnej miere zabezpečili vyváženosť 
príspevku a konfrontovali vyjadrenia otca spochybňujúce zodpovednosť jeho syna za 
vraždu so zisteniami polície. V príspevku dostali priestor zástupcovia bezpečnostných 
zložiek štátu, ktorí potvrdili oficiálnu verziu udalostí (Lipšic, Hamran). 
 

* 
 
V monitorovaných príspevkoch, ktoré obsahovali vyjadrenia otca strelca zo Zámockej 
ulice sme nezaznamenali také nedostatky, ktoré by podľa nás zadávali dôvod na začatie 
správneho konania vo veci možného porušenia § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z.  
 
V ostatných monitorovaných programoch sme predmetný rozhovor nezaznamenali. 
 
 
ZÁVER:  
Na základe analýzy konštatujeme, že: 
 
1. v súvislosti s odvysielaním záberov týkajúcich sa prípadu vraždy na Zámockej ulici 
v Bratislave: 

 
- vysielateľ programovej služby TV MARKÍZA odvysielaním programu Televízne 

noviny o 19:00 h zo dňa 17., 18. a 19. 10. 2022 
- vysielateľ programovej služby Jednotka odvysielaním programu Správy RTVS  

o 19:00 h zo dňa 17. a 18. 10. 2022 
- vysielateľ programovej služby JOJ odvysielaním programu Noviny TV JOJ o 19:30 h 

zo dňa 14., 19. a 20. 10. 2022 
- vysielateľ programovej služby JOJ 24 odvysielaním programu Udalosti 22:00 o 22:00 

zo dňa 20. 10. 2022 
mohli porušiť § 62 ods. 6 zákona č. 264/2022 Z. z.  
V prípade § 61 ods. 1 písm. d) zákona č. 264/2022 Z. z. sa domnievame, že k jeho porušeniu 
nedošlo vo vysielaní žiadneho z monitorovaných programov, ktoré tieto zábery obsahovali. 
Podnet na preverenie týkajúci sa vysielateľa RTVS navrhujeme v tejto časti posúdiť ako 
neopodstatnený. 
 
2. v súvislosti s odvysielaním rozhovoru M. Kotlebu s J. Krajčíkom: 
- vysielateľ Rozhlas a televízia Slovenska odvysielaním programu Správy RTVS zo dňa 18. 10. 
2022 o cca 19.00 hod.  
- vysielateľ programovej služby TV MARKÍZA odvysielaním programu Televízne noviny zo 
dňa 18. 10. 2022 o cca 19.00 hod.  
- vysielateľ programovej služby JOJ odvysielaním programu KRIMI zo dňa 18. 10. 2022 o cca 
19.00 hod. neporušili ustanovenie § 25 písm. b) zákona č. 264/2022 Z. z.  
Podnety na preverenie týkajúce sa vysielateľa RTVS navrhujeme v tejto časti posúdiť ako 
neopodstatnené.  
  



K bodu č. 24      

Prepis/Popis monitorovaného vysielania k Správe o kontrole dodržiavania povinností 
podľa zákona č. 264/2022 Z. z. (podnet na preverenie č. PGO-RPMS/2022/00192 
a monitoring č. PGO-RPMS/2022/00196) 
 
 
Monitorované vysielanie:  Správy RTVS o 19.00 h/Jednotka 
Deň a čas vysielania:  13.10.-20.10.2022    
Označenie podľa JSO:  bez označenia 
 
 
13. 10. 2022 (00:00:37) príspevok Streľba na Zámockej   
 
Viliam Stankay, moderátor: „Dvojnásobná vražda spustila v Bratislave nevídané 
bezpečnostné opatrenia. Študent, ktorý včera večer pred barom zastrelil dvoch mužov, bol celú 
noc na úteku.“ 
Janette Štefánková, moderátorka: „Ráno ho našli mŕtveho neďaleko hlavnej stanice, zastrelil 
sa.“ 
Viliam Stankay: „Polícia pracuje s verziou, že mladík útočil z nenávisti.“ 
(v obraze ulica s autami, v diaľke skupinka policajtov a na zemi za lamou obeť streľby prekrytá 
modrým igelitom) 
Majiteľka susedného salónu: (v obraze ulica s autami, v diaľke skupinka policajtov a na zemi 
za lamou obeť streľby prekrytá modrým igelitom) „Kolegynka práve končila smenu, 
vychádzala z priestorov hlavného vchodu a videla ležať dvoch mužov mladých v krvi vonku.“ 
Roman Samotný, majiteľ podniku:  (v obraze skupinka policajtov a na zemi vpravo za lamou 
obeť streľby prekrytá modrým igelitom, kamera sa posúva smerom k obeti, pred ňou kráčajú 
policajti)  „Hrozné, bola to proste úkladná poprava. On proste vrah prišiel, vyčkával tam a 
potom proste zblízky zastrelil dvoch ľudí a postrelil tretiu osobu.“ 
Majiteľka susedného salónu: (v obraze ulica s autami, na ceste stojí skupinka policajtov a na 
zemi v diaľke obeť streľby prekrytá modrým igelitom) „Vybehli sme von, ešte neboli ani žiadne 
zložky tuto dôjdené. Stála tam nejaká žena, ktorá stála pri tých telách a zhrozene pozerala.“ 
Peter Žatko, redaktor: „Dvaja zastrelení kamaráti a jedno postrelené dievča je výsledok 
vražedného besnenia tohto tínedžera. Jeho obete nemali šancu (v obraze medzi autom a osobou 
vpredu v diaľke na zemi obeť streľby prekrytá modrým igelitom), vystrieľal minimálne jeden 
zásobník. Hneď potom sa aj so zbraňou stratil v uliciach hlavného mesta, čo spustilo 
bezpečnostné manévre. (v obraze na policajnou páskou na zemi obeť streľby prekrytá modrým 
igelitom). Prístupové ulice k miestu dvojnásobnej vraždy boli uzavreté. Strelca neúspešne 
hľadali aj popri nábreží Dunaja i vo vode, pomáhal aj vrtuľník s termovíziou.“ 
Roman Samotný, majiteľ podniku: „To je tak zraňujúce celé, že tam sme hocikto z nás mohli 
proste sedieť v daný moment, hocikto a proste ísť tam večer si dať kávičku. Ja som tiež tam mal 
byť v daný moment.“ 
Peter Žatko: „Strelca nakoniec našiel pred ôsmou ráno náhodný okoloidúci neďaleko hlavnej 
stanice. Jeho telo bolo v kríkoch a podľa doterajších informácií obrátil zbraň proti sebe.“ 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Všetko tomu nasvedčuje.“  
Peter Žatko: (v obraze muž vystupujúci z auta, na zemi obeť streľby prekrytá modrým 
igelitom, nad ňou dvaja muži chystajúci kameru na stojane) „Polícia pracovala aj s motívom, 
že vrah minimálne jednu z obetí poznal, a práve streľba mala byť riešením nezhôd medzi nimi.“ 
Daniel Lipšic: „Zatiaľ je pravdepodobným motívom tohto činu nenávisť k osobám inej rasy, 
inej sexuálnej orientácie.“ 



Roman Samotný: „Tá bolesť je obrovská, lebo nám zobrali pocit bezpečia a zobrali bezpečie 
celej komunite.“ 
Daniel Lipšic: „Naozaj sa obávam toho, aby podobné činy nepokračovali, pretože slová majú 
svoju váhu, slová majú svoju vážnosť a možno tí, ktorí ich vyslovujú, to robia z nejakých 
účelových dôvodov, ale u iných osôb môžu tieto slová vyvolať podnet k akcii.“ 
Peter Žatko:  „Tínedžer už dlhodobo pred streľbou zverejňoval nenávistné statusy na rôznych 
aj anonymných sociálnych sieťach. Taktiež zverejňoval statusy aj krátko po tom, ako zastrelil 
dvoch ľudí.“ 
Daniel Lipšic: „Monitorujeme veľmi, veľmi podrobne internetové fóra rôzne, práve aby sa v 
budúcnosti mohlo podobnému útoku zamedziť, samozrejme stopercentné to nie je nikdy.“ 
Peter Žatko: „Otcom strelca je vraj neúspešný kandidát v ostatných voľbách za stranu Vlasť, 
ktorú zastrešoval Štefan Harabin. Polícia preveruje aj to, že strelec zobral zbraň svojmu otcovi, 
ktorý ju mal legálne.“ 
Daniel Lipšic: „Pôvod zbrane alebo zbraní je známy, ale nebudem sa vyjadrovať v tomto 
okamihu k tomu bližšie.“ 
Peter Žatko: „Boli vypočutí rodičia, boli domové prehliadky na adresách?“ 
Daniel Lipšic: „Všetky tieto úkony buď boli vykonané, alebo sú vykonávané.“ 
Peter Žatko: „Postrelené dievča leží po operácii naďalej v nemocnici. Je mimo ohrozenia 
života. Peter Žatko, RTVS. 
 
Rozhovor zo štúdia: 
Viliam Stankay: „Okolnosti útoku, aký si Slovensko nepamätá, rozoberieme s bezpečnostným 
analytikom Radovanom Bránikom. Pán Bránik, čo mohlo mladého človeka ovplyvniť, aby sa 
uchýlil k takémuto útoku? S akým motívom podľa vás bude pracovať vyšetrovateľ?“ 
Radovan Bránik, bezpečnostný analytik (naživo): „S akým motívom bude pracovať 
vyšetrovateľ, to by som si netrúfal sa k tomu vyjadrovať. Ja nemám prístup do spisu, ani k týmto 
dátam. My sme sa na tento incident pozerali zo strany tých otvorených zdrojov a zo skúmania 
verejne dostupných alebo dohľadateľných vyjadrení v rôznej podobe, grafickej, textovej a 
podobne, (v obraze na zemi pri aute a lampe obeť streľby prekrytá modrým igelitom)  a 
preskúmali sme teda aj ten materiál, ten manifest, s ktorým on sa prihlásil vlastne k tej svoje 
idei, na základe ktorej prikročil k tomu útoku. Takže dá sa povedať, že ide o akýsi originálny 
materiál a jeho vlastnú tvorbu, tá je však rozhodne inšpirovaná páchateľmi podobných činov 
(v obraze na zemi pri aute a lampe obeť streľby prekrytá modrým igelitom) v iných krajinách, 
tento konkrétny mal za svoj vzor, aj za akýsi moment tranzície a zásadnej zmeny bolo preňho 
pozorovanie (v obraze v popredí autá a v pozadí na zemi obeť streľby prekrytá modrým 
igelitom) videozáznamu z útoku na Novom Zélande.“ (v obraze v popredí policajná páska cez 
ulicu, stĺpy a v pozadí na zemi obeť streľby prekrytá modrým igelitom, za ňou stoja policajné 
autá). 
Viliam Stankay: „To ho podľa vás, možno to tak povedať, inšpirovalo k takémuto činu?“ 
Radovan Bránik: „Myslím si, že už samotný fakt, že sa k tomu videu vtedy dopracoval, svedčilo 
o tom, že už v tom čase nejakým spôsobom sa o túto tematiku zaujímal. Podľa toho, čo sme teda 
zaznamenali, tak tento posun týmto smerom trval niekoľko rokov. Pripisujem to, myslím, do 
veľkej miery aj tomu prostrediu, v ktorom sa pohyboval, akým spôsobom fungoval, myslím teraz 
najbližšie sociálne okolie, a viem teda, že boli zaznamenané aj v školskom prostredí rôzne 
správania, ktoré pedagógovia (v obraze hlúčik ľudí na ulici, za ním  na zemi obeť streľby 
prekrytá modrým igelitom,) alebo zamestnanci školy považovali za nie v poriadku. Pokúšali sa 
to dokonca riešiť ponukou rôznych intervencií psychologických a ďalších (v obraze hlúčik ľudí 
na ulici, niektorí ľudia prechádzajú po ulici na ktorej je na zemi obeť streľby prekrytá modrým 
igelitom,), ale, bohužiaľ, to nenašlo pochopenie (v obraze zaparkované autá a v diaľke na zemi 



obeť streľby prekrytá modrým igelitom) u otca tohto mladého muža a skončilo to tam, kde to 
dnes je.“ 
Viliam Stankay: „Ako ste už spomínali, na sociálnych sieťach bol súčasťou rôznych uzavretých 
komunít. Pán Bránik, hrozí ich radikalizácia týchto skupín a teda aj nebezpečenstvo pre 
spoločnosť?“ 
Radovan Bránik: „Na túto hrozbu naozaj viac ako desaťročie, myslím, upozorňujú ľudia aj z 
mimovládneho priestoru, aj povedzme zo silových zložiek, aj z rôznych agentúr, ktoré majú túto 
tému na starosti, aj čo sa týka medzinárodnej spolupráce, ale myslím, že chýbal vlastne aj 
verejnosti a aj médiám akýsi moment, kedy by sa o túto tému naozaj dôkladne začali zaujímať. 
Takže bola dlhodobo vnímaná ako nejaký fenomén, ktorý sa vlastne Slovenska netýka. Žili sme 
v ilúzii, že u nás by sa niečo také nemohlo stať, lebo viac-menej to bolo často argumentované 
istou provinčnosťou Slovenska. Ukazuje sa, že tento fenomén prestal platiť, Slovensko o túto 
výsadu prišlo, a teda stretli sme sa naozaj, myslím, úplne s kryštalicky čistým prejavom 
extrémneho, vyhraneného antisemitizmu, ktorý v tom manifeste naozaj je označovaný akoby ten 
židovský fenomén a židovský živel za pôvodcu úplne všetkého zla na svete, a teda bolo akoby 
jeho zásadnou povinnosťou voči civilizácii, aby zakročil a aby konal, keďže ostatní sú ešte nie 
prebudení a zbabelí.“ 
Viliam Stankay: „Pohľad bezpečnostného analytika Radovana Bránika, vďaka za rozhovor.“ 
 
 
13. 10. 2022 (00:09:00) príspevok Politici: Extrémizmus na Slovensko nepatrí 
 
Janette Štefánková, moderátorka: „Na dvojnásobnú vraždu zareagovali aj politici. Zhodli sa, 
že netolerancia a extrémizmus sú v naše spoločnosti dlhodobo rastúcim javom.“ 
Viliam Stankay, moderátor: „Na jeho riešení sa však nezhodujú a pokračujú vo vzájomných 
obvineniach.“ 
Miroslav Řádek, redaktor: „Dvojnásobná vražda je podľa najvyšších ústavných činiteľov 
dôsledkom rastúcej nenávisti a zneužívania slobody prejavu niektorými politikmi.“ 
Zuzana Čaputová, prezidentka SR: „Toto je absolútne neprípustné, takéto burcovanie 
nenávisti včera našlo dve konkrétne obete. Vyjadrujem úprimnú sústrasť pozostalým. Myslím 
na LGBTI komunitu, ktorá sa v týchto chvíľach asi necíti veľmi bezpečne.“ 
Eduard Heger, predseda vlády SR (OĽaNO): „Je neakceptovateľné, aby niekomu niekto 
zobral život len preto, že je súčasťou LGBTI komunity. Hrubo odsudzujem takýto skutok.“ 
Miroslav Řádek: „Útočník sa vyhrážal smrťou aj jemu.“ 
Eduard Heger: „Nie, viete čo, neobávam sa.“ 
Miroslav Řádek: „LGBTI ľudia sú podľa neho rovní len formálne.“ 
Eduard Heger: „Či to tak je v praxi? No nie, nie je.“ 
Miroslav Řádek: „Homosexuáli podľa medzinárodného porovnania patria na Slovensku k 
menej tolerovaným, a to aj v rámci krajín strednej Európy. V západnej Európe je ich akceptácia 
dvojnásobná.“ 
Michal Mislovič, analytik, MEDIAN SK: „Sú to krajiny ako Švédsko, Holandsko, nasledujú 
samozrejme ďalej za nimi krajiny, ako sú Francúzsko alebo Španielsko.“ 
Miroslav Řádek: „V rámci nedávno uskutočneného prieskumu pre RTVS agentúra MEDIAN 
SK zistila, že homosexuáli nie sú želanými susedmi bežných Slovákov. Najviac sa však obávame 
ľudí s radikálnymi názormi. F Podľa predstaviteľov iniciatívy Inakosť sa nenávisť voči LGBTI 
ľuďom na Slovensku zvyšovala od takzvaného referenda za rodinu v roku 2015.“ 
Jana Jablonická, iniciatíva Inakosť: „Doteraz ako keby si nesieme v tej verejnej diskusii o tejto 
téme to dedičstvo tej obrovskej polarizácie.“ 
Miroslav Řádek: „Dvojnásobnú vraždu odsúdili aj konzervatívni poslanci.“ 



Tomáš Taraba, nezaradený poslanec NR SR: (v obraze v popredí policajná páska a policajt, 
za ním na zemi sčasti vidno objekt prekrytý modrým igelitom – obraz prekryje písaný text 
a fotografia Tomáša Tarabu s titulkom mena) „Strieľať do ľudí bez ohľadu na to, akú majú 
sexuálnu orientáciu, je rovnaký trestný čin. Slovensko v Trestnom zákone od roku 2005, ako asi 
jediná demokratická krajina na svete, chráni trestnými sadzbami majetok ľudí oveľa viac, ako 
chráni trestnými sadzbami život a zdravie ľudí.“ 
 
13. 10. 2022 (00:011:06) príspevok Smútia a kondolujú 
 
Viliam Stankay, moderátor: „Jednou z obetí streľby bol aj študent Filozofickej fakulty 
Univerzity Komenského v Bratislave. Za uplynulé dva týždne je v jej historickej budove na 
Šafárikovom námestí už po druhý raz vystavená kondolenčná kniha.“ 
Janette Štefánková, moderátorka: „Študentov to zasiahlo.“ 
Radoslav Šebo, redaktor: „Richard takisto študuje na Univerzite Komenského. Do Teplárne 
chodil pomerne často a pôvodne chcel aj včera. Napokon sa mu nechcelo. Dnes hovorí o 
šťastí.“ 
Richard, študent Univerzity Komenského: „Som veľmi rád, že som nikde nešiel, lebo potom to 
dopadlo takto nejak, ráno sa zobudím a vidím, že takéto voľačo sa stalo, a poviem vám, že veľmi 
sa bojím teraz ísť voľakde, aby sa mi voľačo nestalo, čiže bolí to, bolí to dosť.“ 
Radoslav Šebo: „Richard spomína aj na Matúša. Pred podnikom, do ktorého takisto chodieval, 
mu aj on zapálil sviečku.“ 
Richard: „Bol proste úplne normálny chalan, bola s ním sranda a takto. Druhého som 
nepoznal, ale akože verím, že bol tiež taký istý normálny chalan, ako proste každý jeden človek 
na svete.“ 
Radoslav Šebo: „Zronení sú aj ostatní študenti univerzity. Správa o tragédii nimi otriasla o to 
viac, že opäť išlo o jedného zo spolužiakov.“ 
Študentka: „Mne to príde úplne scestné, aby sa takéto veci diali, aby proste že toto je právny 
štát, že toto pre niekoho znamená sloboda, že niekoho zabije? Ako hrozné.“ 
Študentka: „Všetci študenti to prežívajú veľmi ťažko, pretože už ide o vlastne druhý taký 
tragický incident v poslednej dobe na miestach, kde často vlastne aj študenti sa nachádzajú. 
Takže každý z nás to vníma tak, že mohol byť na tom mieste.“ 
Študent: „Aj keď sme na ulici, môžeme sa cítiť najbezpečnejšie, ako sa dá, tak stále sa môže 
stať napríklad takáto nepríjemná udalosť, priam nehoda.“ 
Radoslav Šebo: „V kondolenčnej knihe zanechali odkaz aj ľudia, ktorí študenta Univerzity 
Komenského vôbec nepoznali.“ 
Kondolujúca: „To je taká tragédia, ktorá musí zanechať stopu. Je to hrôza hrôz a musela som 
to prísť podpísať práve preto, že to sa nesmie, to ja som z toho úplne zúfalá z tejto situácie, čo 
sa tu deje.“ 
Radoslav Šebo: „S Matúšom ste sa poznali?“ 
Kondolujúca: „Vôbec nie, nepoznala som ho, ani som ho nikdy nevidela.“ 
Robert Krause, neuropsychológ: „Množstvo jednotlivcov prežíva smútok, do istej miery môžu 
prežívať aj strach, obavu, a táto obava a strach samozrejme vychádza aj z tých informácií, ktoré 
sú dostupné, a tým, že veľké množstvo ľudí bolo v poslednej dobe vystavené veľkému množstvu 
negatívneho spravodajstva, negatívnych informácií, tak je pochopiteľné, že prežívajú 
nepríjemné emócie.“ 
Radoslav Šebo: „Pocity sú rôzne, zmiešané, ako ich zvládnuť?“ 
Marek Madro, psychológ, občianske združenie IPčko: „To vzopätie, taká tá ľudská podpora, 
to je to, čo teraz potrebujú ľudia, ktorí prežívajú tie náročné pocity.“ 
Robert Krause: „V aktuálnej situácii máme možnosť prejaviť súcit, sklamanie a do istej miery 
možno aj rozhorčenie, zlosť a hnev z toho, čo sa aktuálne odohráva. Samozrejme tieto emócie 



vo finále nám až tak nepomáhajú a je omnoho dôležitejšie, aby sme ich nejakým spôsobom 
spracovali, zobrali si z nich určité ponaučenie, no a na základe toho upravili možno my ako 
jednotlivci do budúcnosti to, ako budeme myslieť, prípadne ako budeme konať.“ 
 
13. 10. 2022 (00:14:20) príspevok Detská psychologička o konaní strelca 
 
Janette Štefánková, moderátorka: „V súvislosti s prípadom detská psychologička rodičom 
odporúča, aby sa so svojimi deťmi veľa rozprávali. Zároveň by sa podľa nej mali usilovať o to, 
aby mali deti prístup k overeným a pravdivým informáciám.“ 
Viliam Stankay, moderátor: „Na sociálnych sieťach však môžu nájsť presný opak.“ 
Timotej Pisch, redaktor: „Dvoch mladých ľudí v Bratislave zastrelil devätnásťročný Juraj. 
Podľa medializovaných informácií mal nadpriemerne vysoké IQ a navštevoval školu pre 
mimoriadne nadané deti. O tom, čo ho mohlo viesť k tomu, aby spáchal útok, sme sa rozprávali 
s detskou psychologičkou.“ 
Monika Longauerová, detská psychologička: „Ja tu skôr predpokladám nejaký vplyv naozaj 
tých sociálnych médií a nejakého pokusu vlastne ovplyvniť rozmýšľanie mladých ľudí nejakým 
nevhodným smerom. To je najčastejšie hlavne u skupiny mladých ľudí, ktorí majú za sebou 
nejaké zlé skúsenosti alebo nejakú traumu alebo nejaké nespracované problémy, ktoré vlastne 
nemali šancu si vykomunikovať alebo vyriešiť v rámci rodiny.“ 
Timotej Pisch: „Detská psychologička odporúča rodičom, ako pristupovať k výchove a čo si 
všímať na svojich deťoch, aby sme do budúcna predišli podobným tragickým udalostiam.“ 
Monika Longauerová: „Určite je veľmi dôležité veľa komunikovať s deťmi, či už sú teda v 
školskom veku, alebo či už sú to mladí ľudia, ktorí už sa vlastne ako keby správali ako dospelí. 
Je veľmi dôležité napríklad sledovať, či nenastali nejaké zmeny v správaní toho dieťaťa alebo 
toho mladého človeka. Je veľmi dobré sledovať ten vplyv médií a všelijakých týchto sociálnych 
sietí.“ 
Timotej Pisch: „Útočník v minulosti pravidelne zverejňoval statusy na sociálnej sieti, v ktorých 
prejavoval nenávistný postoj ku komunite LGBTI, k Židom a rovnako aj k ďalším menšinám.“ 
Zuzana Pavlíčková, Slovenské národné stredisko pre ľudské práva: „Jeho obeťami sú 
príslušníci komunity. Len podčiarkol pocity a intolerancie v našej spoločnosti a to, že je 
potrebné bojovať proti nenávisti, pretože naša spoločnosť je v mnohých hodnotových témach 
značne polarizovaná. Vidíme to nielen teda v diskusiách na sociálnych sieťach, ale aj v 
diskusiách na inštitucionálnej úrovni z úst politikov.“ 
Timotej Pisch: „Útočník obdivoval nórskeho atentátnika Andersa Breivika, ktorý v roku 2011 
na ostrove Utoya zastrelil sedemdesiatsedem ľudí. Na to, či sme vedeli útoku predísť, sme sa 
pýtali bývalého policajného vyšetrovateľa.“ 
Július Šáray, bývalý vyšetrovateľ: „Ak by to chcel niekto monitorovať, vyhodnotiť odtiaľ 
nejaké existujúce nebezpečenstvo typu násilného trestného činu voči konkrétnym osobám, tak 
to očakávali by sme veľa.“ 
Timotej Pisch: „Podľa Júliusa Šáraya by pomohla aj užšia a intenzívnejšia spolupráca medzi 
políciou a správcami sociálnych sietí.“ 
 
14. 10. 2022 (00:06:00) príspevok Desivé detaily vraždenia 
 
Viliam Stankay, moderátor: „Chladnokrvné vraždenie devätnásťročného mladíka na 
Zámockej ulici zachytila bezpečnostná kamera. Upozorňujeme, že zábery v reportáži nie sú 
vhodné pre maloletých a citlivé povahy. Policajti venujú zvýšenú pozornosť aj rodičom 
útočníka.“ 
Simona Simanová, moderátorka: „Mladík totiž po útoku prišiel domov a zobral si druhú zbraň. 
Rodičia už v tom čase vraj vedeli, čo urobil, no nič nepodnikli. S prípadom pomáha aj FBI.“ 



Peter Žatko, redaktor: „Strelec čakal skrytý neďaleko podniku Tepláreň zhruba polhodinu. 
Krátko po devätnástej spustil streľbu na dvojicu kamarátov, ktorí sedeli vonku. Juraj a Matúš 
nemali šancu prežiť. Ich kamarátku postrelil.“ 
(v obraze záber z priemyselnej kamery umiestnenej na budove oproti – osoba s prekrytou tvárou 
stojí na hrane výklenku pred dverami domu, díva sa smerom k osobe sediacej na lavičke pred 
vedľajšou budovou, stojaca osoba zbraňou namieri na sediacu osobu, pričom na zemi vidieť 
svetielko laserového zameriavača; následne vidno záblesky výstrelov, osoba na lavičke sa po 
prvom výstrele posunie mimo záber kamery, strelec sa pohybuje smerom k  lavičke, pričom 
neustále strieľa, spolu asi 8 výstrelov, potom sa otočí späť). 
Branko Kišš, 1. viceprezident Policajného zboru SR: „Je predpoklad, že táto osoba sa v streľbe 
cvičila. Nebol to človek, ktorý by strieľal prvýkrát.“ 
(v obraze záber z priemyselnej kamery umiestnenej na budove oproti - osoba sa vráti do 
výklenku)  
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Informácie, ktoré zatiaľ máme, nasvedčujú tomu, že 
niekoľkokrát bol na strelnici aj so svojím príbuzným, ktorý legálne držal zbrane.“ 
Peter Žatko: „Následne sa vrátil za roh, kde vymenil zásobník, a obom obetiam zasadil ešte 
ranu istoty. Potom sa stratil v uliciach.“ 
(v obraze záber z priemyselnej kamery z budovy oproti, osoba chvíľu stojí v tme, potom 
vybehne na ulicu a so zbraňou v rukách beží rovnakým smerom ako predtým, až zmizne mimo 
záber kamery).  
Majiteľka vedľajšieho salónu: „Vybehli sme von, ešte neboli ani žiadne zložky tuto dôjdené. 
Stála tam nejaká žena, ktorá stála pri tých telách a zhrozene pozerala.“ 
(v obraze záber z priemyselnej kamery z budovy oproti , po ceste prechádzajú autá) 
Peter Žatko: (v obraze záber z priemyselnej kamery z budovy oproti , osoba beží po ulici okolo 
výklenku smerom hore, po ceste prechádzajú ďalšie autá).  „Zatiaľ čo polícia spustila masívne 
pátranie po strelcovi, ten medzitým prišiel aj domov k rodičom. Tam nechal vražednú zbraň a 
z trezoru si vybral ďalšiu. Obe mal v legálnej držbe jeho otec.“ 
Daniel Lipšic: „Syn zjavne vedel, a je predmetom, samozrejme, skúmania, odkiaľ, kód do 
trezoru, ale aj to je vecou, ktorú, ktorou sa zaoberáme.“ 
Peter Žatko: „Strelec mal vraj doma s rodičmi výmenu názorov.  (v obraze záber z diaľky – 
ulica s autami a policajtami, policajnou páskou, na zemi pri lampe vidno objekt prekrytý 
modrým igelitom) Polícia pracuje s tým, že vedeli o tom, čo ich syn na Zámockej ulici urobil. 
Z domu odišiel a nechal list na rozlúčku.“ 
Daniel Lipšic: (v obraze záber na hlúčik policajtov na ulici, za policajnou páskou na zemi 
objekt prekrytý modrým igelitom) „Žiaľ, teda túto skutočnosť niekoľko hodín neoznámili 
Policajnému zboru. Dokonca v situácii, keď bolo zrejmé alebo muselo im byť zrejmé, že jedna 
z alternatív, o ktorej ich syn uvažuje, je samovražda, a napriek tomu to neohlásili.“ 
Peter Žatko: (v obraze ulica s policajným autom, v diaľke na zemi pri lampe obeť streľby 
prekrytá modrým igelitom) „Rodičia boli vypočutí, no obvinení zatiaľ nie sú z ničoho. 
Nasledujúci deň, okolo šiestej ráno, obrátil mladík zbraň proti sebe. Bolo to neďaleko Hlavnej 
stanice, pod rezortom školstva.“ 
Daniel Lipšic: „Máme informáciu o tom, z akého dôvodu išiel do tej lokality, len myslím si, že 
to je informácia, ktorá by v tomto okamihu ešte nemala byť zverejnená.“ 
Peter Žatko: „Kto je útočník, polícia zistila tri a pol hodiny po streľbe. Pomohla im v tom tajná 
služba.“ 
Katarína Némová, hovorkyňa SIS: „Z doterajších preverených informácií vyplýva, že išlo o 
takzvaného osamelého vlka, (v obraze muž vystupujúci z auta, na zemi obeť streľby prekrytá 
modrým igelitom, nad ňou dvaja muži chystajúci kameru na stojane) avšak táto skutočnosť, ako 
aj iné poznatky sú aj naďalej predmetom vyšetrovania.“ 



Peter Žatko: „Polícia má zmapovaný približný pohyb strelca. Taktiež vedia, že po 
dvojnásobnej vražde bol v kontakte (v obraze záber ulice s hlúčikom policajtov, za policajnou 
páskou a za policajtami na zemi vidno objekt prekrytý modrým igelitom) s istou osobou na 
Slovensku.“ 
Daniel Lipšic: „Komunikoval, ale nebudeme zverejňovať ani s kým, a už určite nie obsah tej 
komunikácie.“ 
Peter Žatko: (v obraze muž vystupujúci z auta, na zemi obeť streľby prekrytá modrým 
igelitom, nad ňou dvaja muži chystajúci kameru na stojane) „Kriminalisti podrobne skúmajú 
zaistené dôkazy, robia ďalšie výsluchy. Pomáha im Europol aj americká FBI. Nie je vylúčené, 
že prípad budú vyšetrovať ako terorizmus. Peter Žatko, RTVS.“ 
15. 10. 2022 (00:00:38) príspevok Odmietli - pochod verejnosti proti nenávisti 
 
Simona Simanová, moderátorka: „Šestnásťtisícový dav ľudí v Bratislave odmietol nenávisť 
k LGBTI komunite, ale aj k ďalším menšinám. Ľudia majú strach, že by sa podobná tragédia 
mohla zopakovať.“ 
Viliam Stankay, moderátor: „Bezpečnostný analytik hovorí, že ostražitosť je namieste. 
Organizátori piatkového pochodu preto odkazujú vláde – je najvyšší čas konať!“ 
Radoslav Šebo, redaktor: „Pochod za odsúdenie nenávisti sa začal symbolicky na mieste, na 
ktorom Matúš a Juraj prišli o život. Pred podnikom Tepláreň na nich spomínali priatelia, známi 
aj neznámi. Prezidentka sa im verejne ospravedlnila, že naša spoločnosť ich nedokázala 
ochrániť a aj za to, že sa ľudia z LGBTI komunity stále cítia neprijatí.“ 
Účastníčka pochodu: „Dôležité je ich prijať, ako lebo oni sú nám rovní, mali by mať rovnaké 
práva ako my. Neviem, prečo by sme ich mali nejako oddeľovať od nás, proste sú to rovnako 
ľudia. Na ulici by ste ani nepovedali, či je niekto homosexuál alebo nie.“ 
Účastník pochodu: „Asi tieto pochody budú mať nejaký význam, pretože keď sa všetci tu 
stretneme, tak dáme najavo, že takéto niečo by sa nemalo diať.“ 
Radoslav Šebo: „Iniciatíva Inakosť ďalšie podobné podujatia, ako bolo to piatkové, nateraz 
organizovať neplánuje. Svoje úsilie chce vynaložiť na aktívnu komunikáciu s politikmi.“ 
Martin Macko, organizátor pochodu, riaditeľ Iniciatívy Inakosť: „V najbližších dňoch 
plánujeme aj po rôznych konzultáciách s odborníkmi spísať súbor opatrení, ktoré by mohla 
vláda urobiť a budeme vyzývať aj ľudí na podporu týchto opatrení.“ 
Radoslav Šebo: „Hovoriť o konkrétnych návrhoch zatiaľ nechcú, no vyzývať budú na zmeny v 
školskom systéme a volajú aj po úprave Trestného zákona.“ 
Martin Macko: „Po takomto teroristickom čine panujú obrovské obavy v komunite. Sú obavy 
vôbec navštevovať akcie, ktoré sú pre túto komunitu, alebo vôbec sa nejak verejne hlásiť ku 
komunite.“ 
Radovan Bránik, bezpečnostný analytik: „V situácii, aká teraz panuje po tom, čo sa stalo, by 
bolo veľmi nerozumné očakávať, že sa niečo podobné v nejakej podobe v najbližších týždňoch 
alebo mesiacoch nezopakuje.“ 
Radoslav Šebo: „Bezpečnostný analytik hovorí, že kým nie je absolútna istota, že sa v uliciach 
nepohybujú podobní radikáli, treba byť na verejnosti ostražitý.“ 
Radovan Bránik: „Tá ostražitosť a naozaj prudké zvýšenie bezpečnostných opatrení u tých 
komunít, ktoré boli označené za nepriateľské alebo škodlivé, je absolútne namieste.“ 
 
16. 10. 2022 (00:00:40) príspevok Protest v Bratislave: zostávame v uliciach   
 
Simona Simanová, moderátorka: „Bratislavské Námestie SNP sa opäť zaplnilo 
demonštrantmi. Stovky ľudí prišli pochodovať na pamiatku zavraždeného Juraja a Matúša.“ 
Viliam Stankay, moderátor: „Odsúdili agresiu proti menšinám. V uliciach chcú zostať 
dovtedy, kým nedosiahnu pre nich spravodlivosť.“ 



Barbora Šišoláková, redaktorka: „Úvodné slovo patrilo bývalému partnerovi jednej z obetí 
vraždy. Povedal, že s rodinami Juraja aj Matúša komunikuje.“ 
Jozef Ševčík, bývalý partner obete: „Žiadam ochranu pre nás všetkých. Žiadam vládu a 
politikov o priznanie skutočnosti, že krv sa nachádza aj na ich rukách.“ 
Lukas Lee, kamarát obete: „Odteraz budeme ešte viditeľnejší a ešte hlasnejší, ako kedykoľvek 
predtým, a neprestaneme kričať, kým nás neprestanú zabíjať.“ 
Ivan Kamenec, historik: „Politický vývoj vo svete i u nás doma, hoci si to nevieme, alebo 
chceme vždy uvedomiť, signalizuje rast vplyvu primitívneho populizmu, radikálneho 
nacionalizmu, ale aj otvoreného rasizmu.“ 
Barbora Šišoláková: „Ľudia prišli odsúdiť agresiu nielen proti LGBTI komunite, ale aj proti 
Židom a ľuďom inej farby pleti. Z pódia sa ozýval hnev aj vulgarizmy. Po príhovoroch sa 
demonštranti vydali na pochod smerom k parlamente. Po ceste neminú Tepláreň, kde sa vražda 
dvoch ľudí odohrala.“ 
 
17. 10. 2022 (00:00:36) príspevok Streľba na Zámockej ulici je terorizmus   
 
Ľubomír Bajaník, moderátor: „Prípad tragickej streľby na Zámockej ulici v Bratislave, ktorý 
si vyžiadal dve obete, prekvalifikovali na obzvlášť závažný zločin teroristického útoku. Úrad 
špeciálnej prokuratúry pripomína, že jedna z foriem účasti na terorizme je aj verejné 
schvaľovanie teroristického útoku.“ 
Klaudia Suchomel Guzová, moderátorka: „Podľa špeciálneho prokurátora Daniela Lipšica 
(v obraze záber z diaľky – na ulici hlúčik policajtov, niektorí kráčajú, na zemi vidno objekt 
prekrytý modrým igelitom) bude polícia postupovať razantne pri odhaľovaní a stíhaní aj týchto 
páchateľov. Téme sa budeme podrobnejšie venovať už o chvíľu.“ 
 
17. 10. 2022 (00:18:37) príspevok Teroristický útok na Slovensku  
 
Klaudia Suchomel Guzová, moderátorka: „Prvý teroristický útok na Slovensku - tak vyšetrujú 
elitní policajti chladnokrvné vraždenie na Zámockej ulici. Polícia si posvieti na každého, kto 
by tento zločin verejne schvaľoval. Jedným z hlavných dôkazov terorizmu je manifest, ktorý 
útočník po sebe zanechal.“ 
(v obraze záber z priemyselnej kamery umiestnenej na budove oproti – osoba s prekrytou tvárou 
stojí na hrane výklenku pred dverami domu, díva sa smerom k osobe sediacej na lavičke pred 
vedľajšou budovou, stojaca osoba zbraňou namieri na sediacu osobu, pričom na zemi vidieť 
svetielko laserového zameriavača; následne vidno záblesky výstrelov, osoba na lavičke sa po 
prvom výstrele posunie mimo záber kamery, strelec sa pohybuje smerom k  lavičke, pričom 
neustále strieľa, spolu asi 8 výstrelov, potom ho prekryje foto Jany Tökölyovej a titulok) . 
Peter Žatko, redaktor: „Chladnokrvné vraždenie na Zámockej ulici, ktoré neprežili kamaráti 
Matúš a Juraj, budú vyšetrovať ako teroristický útok. Zhodli sa na tom vyšetrovateľ aj špeciálny 
prokurátor.“  
Jana Tökölyová, hovorkyňa Úradu špeciálnej prokuratúry: „Z doteraz zabezpečených dôkazov 
je zrejmé, že stíhaný skutok vykazuje všetky zákonné znaky tohto trestného činu.“ (v obraze 
záber z priemyselnej kamery – strelec uteká hore ulicou, po ceste prechádzajú autá) 
Daniel Milo, Centrum boja proti hybridným hrozbám MV SR: „Máme teda v tomto štádiu 
vyšetrovania prvý teroristický útok na Slovensku s dvoma obeťami. V nedávnej histórii 
Slovenska sa nikdy nič také nestalo.“ 
Peter Žatko: „Devätnásťročný útočník sa na vraždenie z nenávisti voči homosexuálom 
dlhodobo pripravoval. (v obraze záber z diaľky – na ulici hlúčik policajtov, niektorí kráčajú, na 
zemi vidno objekt prekrytý modrým igelitom) Kým tento zločin vyšetrovali ako úkladnú vraždu, 
niektorí ľudia nemali problém konanie strelca schvaľovať. Bezpečnostné zložky budú zároveň 



nekompromisné voči všetkým, ktorí budú tento teroristický útok verejne schvaľovať, to 
znamená, že pôjdu po každom a budú pozorne sledovať aj komunikáciu vo virtuálnom 
priestore.“ 
Daniel Milo: „Tuto naozaj končí všetka sranda, a keď dneska ktokoľvek sa snaží 
ospravedlňovať alebo schvaľovať takéto konanie verejne, tak vystavuje seba nielen tomu, (v 
obraze dva rôzne zábery - ulica s policajným autom, v diaľke na zemi pri lampe obeť streľby 
prekrytá modrým igelitom, neskôr muž vystupujúci z auta, na zemi obeť streľby prekrytá 
modrým igelitom, nad ňou dvaja muži chystajúci kameru na stojane)  že je podľa mňa absolútne 
mimo nejakých ľudských a morálnych hodnôt, ale vystavuje sa aj vážnemu riziku trestného 
stíhania.“ 
Jana Tökölyová: „Jedna z foriem účasti na terorizme je verejné schvaľovanie teroristického 
útoku, za ktoré hrozí trest odňatia slobody vo výmere tri až desať rokov.“ 
(v obraze pokračuje záber - na zemi obeť streľby prekrytá modrým igelitom, nad ňou dvaja 
muži chystajúci kameru na stojane, potom strih na policajtov na ulici a ďalší strih na hlúčik 
policajtov, za ktorými je na zemi obeť streľby prekrytá modrým igelitom). 
Peter Žatko: „Dôkazom, že ide o teroristický útok, je aj vyše šesťdesiatstranový manifest, ktorý 
strelec po sebe zanechal. Úrad, ktorý má dohľad nad šírením informácií v online priestore, 
preto nariadil všetkým platformám, aby ho okamžite stiahli.“ 
Lucia Michelčíková, hovorkyňa Rady pre mediálne služby (telefonát): „Ak NAKA nariadi 
prevádzkovateľovi platformy, aby z nej odstránil teroristický obsah, a on tak neurobí, potom 
Rada pre mediálne služby môže prevádzkovateľovi takejto platformy uložiť sankciu do výšky 
štyroch percent jej ročného obratu.“ 
Peter Žatko: „Dá sa povedať počtom, že kde všade sa ten manifest po skutku objavil?“ 
Daniel Milo: „Presné čísla tu uvádzať nebudem, ale akože bolo to na značnom počte 
platforiem, ktoré slúžia na sťahovanie alebo zdieľanie obsahu.“ 
Peter Žatko: „Do problémov sa môžu dostať aj tí ľudia, ktorí majú tento manifest u seba. Ide 
totiž aj o prechovávanie extrémistického materiálu.“ 
 
18. 10. 2022 (00:16:23) príspevok Prehovoril otec strelca zo Zámockej   
 
Ľubomír Bajaník, moderátor: „Devätnásťročný strelec zo Zámockej ulice sa hlásil k 
medzinárodnej extrémistickej komunite, ktorú vojenskí tajní monitorovali. O útočníkovi 
informácie nemali, tvrdí to šéf rezortu obrany.“ 
Klaudia Suchomel Guzová, moderátorka: „O teroristickom útoku po necelom týždni 
prehovoril otec strelca. Polícia sa týmto rozhovorom už zaoberá.“ 
Peter Žatko, redaktor: „Ešte v máji zatkli elitní policajti Slováka s prezývkou SlovakBro, toho 
času je za mrežami a vyšetrujú ho aj za terorizmus. S jeho odhalením vtedy pomohli aj vojenskí 
tajní, ktorí monitorujú extrémistickú komunitu.“ 
Redaktor (text v obraze): „Práve na osobu SlovakBro sa vo svojom manifeste odvoláva aj vrah 
zo Zámockej, je teda pravdepodobné, že obaja boli súčasťou tej istej medzinárodnej komunity 
pravicových extrémistov. Konkrétne o osobe vraha Juraja K. sme však nemali spravodajské 
informácie.“ 
(v obraze záber na policajtov na ulici, za policajnou páskou v diaľke  na zemi objekt prekrytý 
modrým igelitom, neskôr muž vystupujúci z auta, na zemi obeť streľby prekrytá modrým 
igelitom, nad ňou dvaja muži chystajúci kameru na stojane)   
Peter Žatko: „Necelý týždeň po teroristickom útoku pred barom na Zámockej prehovoril otec 
strelca. Prišiel do rádia, za ktorým stojí bývalý poslanec Marian Kotleba, odsúdený za 
extrémizmus.“ 
Juraj Krajčík, otec strelca: „V skratke, ja si to absolútne neviem vysvetliť ten skrat.“ 



(v obraze záber z priemyselnej kamery umiestnenej na budove oproti – osoba s prekrytou tvárou 
stojí na hrane výklenku pred dverami domu, díva sa smerom k osobe sediacej na lavičke pred 
vedľajšou budovou, stojaca osoba zbraňou namieri na sediacu osobu, pričom na zemi vidieť 
svetielko laserového zameriavača; následne vidno záblesky výstrelov, osoba na lavičke sa po 
prvom výstrele posunie mimo záber kamery, strelec sa pohybuje smerom k  lavičke, pričom 
neustále strieľa, spolu asi 8 výstrelov, potom uteká hore ulicou. Strih na záber z diaľky na hlúčik 
policajtov na ulici, policajnú pásku, za ňou na zemi objekt prekrytý modrým igelitom.) 
Peter Žatko: „Podľa doterajších zistení prišiel Juraj po streľbe domov k rodičom. Vražednú 
zbraň nechal doma a z trezoru si vybral ďalšiu, obe mal v legálnej držbe jeho otec. S rodičmi 
mal vraj výmenu názorov. Polícia pracuje s tým, že vedeli o tom, čo ich syn na Zámockej ulici 
urobil.“ 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Tie informácie máme, áno.“ 
Juraj Krajčík: „A to len tak, ako na rovinu môj názor ako otca, ako podľa toho, ako sa správal 
aj v ten deň, tak ja tomu neverím, že to spravil. Neverím tomu.“ 
Daniel Lipšic: „Aké rodinné prostredie existovalo, to je predmetom vyšetrovania. Ja to 
nebudem teraz komentovať, ale to, čo vieme už teraz, (v obraze záber na auto zozadu a časť 
postavy, za ktorou je vzadu na zemi objekt prekrytý modrým igelitom, nad ním stojan s 
kamerou)  je, že mali vedomosť o tej streľbe po tom, ako páchateľ prišiel domov po skutku a, 
žiaľ, teda túto skutočnosť niekoľko hodín neoznámili Policajnému zboru.“ 
Peter Žatko: „Známe je to, že na druhý deň obrátil strelec zbraň proti sebe. Jeho otec okrem 
iného o synovi povedal, že bol nekonfliktný, slušný.“ 
Juraj Krajčík: „Nikdy som ho neviedol k nejakému násiliu alebo skôr naopak.“ 
Daniel Lipšic: „Informácie, ktoré zatiaľ máme, nasvedčujú tomu, že niekoľkokrát bol na 
strelnici aj so svojím príbuzným, ktorí legálne držal zbrane.“ 
(v obraze záber z priemyselnej kamery - strelec uteká popri domoch smerom k lavičkám.)  
Ľubomír Daňko, riaditeľ NAKA: „Je predpoklad, že táto osoba sa v streľbe cvičila. Nebol to 
človek, ktorý by strieľal prvýkrát.“ 
Peter Žatko: „Rozhovor s otcom strelca bol už z niektorých účtov stiahnutý. Polícia sa jeho 
obsahom zaoberá. Nateraz však nebudú k prípadu poskytovať ďalšie informácie. Peter Žatko, 
RTVS.“ 
 
18. 10. 2022 (00:37:48) príspevok Europarlament rokoval o útoku v Bratislave   
 
Klaudia Suchomel Guzová, moderátorka: „Európsky parlament rokoval o rezolúcii, ktorá má 
odsúdiť nenávisť voči LGBTI ľuďom. Plénum sa uznesením zaoberalo na návrh europoslanca 
Šimečku. Ide o reakciu na minulotýždňový útok v Bratislave. Predsedníčka europarlamentu 
Roberta Metsolaová vo svojom prejave prízvukovala, že je potrebné bojovať proti nenávisti.“ 
 
19. 10. 2022 (00:00:35) príspevok Partnerské spolužitie ako nový zväzok nebude  
 
Ľubomír Bajaník, moderátor: „Slovensko zatiaľ nezavedie možnosť partnerského zväzku 
dvoch ľudí. Návrh SaS nezískal v Národnej rade dostatočný počet hlasov.“ 
Klaudia Suchomel Guzová, moderátorka: „Návrh mal umožniť nielen partnerské spolužitie 
párov rovnakého pohlavia, ale aj muža a ženy, ktorí by namiesto sobáša volili túto formu.“ 
Ľubomír Bajaník: „Vládna koalícia tvrdí, že pripraví iné riešenie.“ 
Iveta Vanková, redaktorka: „SaS chcela, aby osoby, ktoré uzatvoria partnerské spolužitie, mali 
priznané viaceré práva, napríklad dediť či nahliadať do zdravotnej dokumentácie. Partnerské 
spolužitie malo byť popri manželstve ďalší legálny zväzok, no hlasovanie ukázalo, že si ho želá 
iba päťdesiat zo stotridsaťtri prítomných poslancov.“ 



Boris Kollár, predseda NR SR (Sme rodina): „Národná rada nebude pokračovať v rokovaní o 
návrhu zákona.“ 
Vladimíra Marcinková, poslankyňa NR SR, spolupredkladateľka návrhu (SaS): „Páry 
rovnakého pohlavia nebudú mať ani ten minimálny balík práv, ktorý sme navrhli. Mňa to veľmi 
bolí ako ľudskoprávnu političku.“ 
Iveta Vanková: „Za návrh hlasovali okrem poslancov SaS aj opoziční poslanci okolo Petra 
Pellegriniho, poslanci strany Za ľudí aj sedemnásť poslancov OĽaNO.“ 
Kristián Čekovský, poslanec NR SR (OĽaNO): „Je známe, že v takýchto hodnotových 
otázkach majú poslanci voľnú ruku. Ja som rád, že viac ako tretina poslaneckého klubu tento 
návrh podporila.“ 
Iveta Vanková: „Tí poslanci OĽaNO, ktorí sa zdržali alebo boli proti partnerským zväzkom, 
vyčítali návrhu nedostatky a zlé načasovanie. Aj Sme rodina mala výhrady.“ 
Dominik Drdul, poslanec NR SR (OĽaNO): „Neboli absolútne žiadnym spôsobom vymedzené 
dôvody pre iniciovanie zániku takéhoto zväzku.“ 
Zuzana Šebová, poslankyňa NR SR (Sme rodina): „Namietali to viacerí poslanci, že ten zákon 
nie je dobre napísaný.“ 
Iveta Vanková: „Viacerí koaliční poslanci súhlasia iba s úpravou majetkových práv tak, ako 
to je v programovom vyhlásení vlády.“ 
Eduard Heger, predseda vlády SR (OĽaNO): „S ministrom spravodlivosti som komunikoval 
včera, prejavil záujem pripraviť legislatívu v zmysle programového vyhlásenia vlády. Dnes, 
ešte teraz som s ním telefonoval, kde som ho teda poveril touto úlohou.“ 
Viliam Karas, minister spravodlivosti SR (nominant koalície): „Som plne pripravený sa do 
toho nasadiť plnou silou, aj so všetkými mojimi zložkami.“ 
Jana Bittó Cigániková, poslankyňa NR SR (SaS): „Keby poslanci naozaj chceli, mohli tento 
návrh zákona posunúť do druhého čítania a tam ho upravovať podľa svojich predstáv. Nechceli 
preto, lebo majú predsudky.“ 
Iveta Vanková: „Kedy bude návrh hotový, minister spravodlivosti nespresnil. Premiérova 
predstava je, že by to malo byť v najbližších dňoch až týždňoch.“ 
 
19. 10. 2022 (00:13:02) príspevok Útočník mal na zozname aj ďalších politikov  
 
Ľubomír Bajaník, moderátor: „Útočník zo Zámockej ulice chcel ako prvého zastreliť 
premiéra, tvrdí polícia. Zatiaľ nie je známe, či cúvol preto, že má ochranku. Na zozname mal 
aj ďalších politikov. Policajti si ich postupne predvolávajú na výsluchy.“ 
Klaudia Suchomel Guzová, moderátorka: „Podobne zradikalizovaných útočníkov môže byť 
viac a nie je vylúčený ďalší útok. Bezpečnostné zložky majú preto pripraviť konkrétne riešenia, 
aby vedeli možných teroristov odhaliť včas.“ 
Eduard Heger, predseda vlády SR (OĽaNO): „Môžem potvrdiť, že som bol primárnym cieľom. 
Nemôžem potvrdiť ďalšie mená, keďže je to jednak ešte v stave vyšetrovania a momentálne som 
jeden, ktorý bol vypočutý.“ 
Branislav Gröhling, poslanec NR SR, bývalý minister školstva, vedy, výskumu a športu (SaS): 
„Nikto nevyslovil, že na nejakom zozname som. Ja som bol iba predvolaný na políciu v 
súvislosti s tým ohavným činom.“ 
Robert Fico, poslanec NR SR, predseda strany (Smer-SD): „Kládli mi otázky, ktoré 
preukázateľne potvrdzujú, že na zozname ľudí, ktorí boli v záujme tohto mladého človeka, som 
bol aj ja. Presne vedel, kde bývam, podľa všetkého sa motal okolo môjho domu, ale mne to je 
jedno.“ 
Peter Žatko, redaktor: „O ďalších možných politikoch na zozname polícia mlčí. Známe je to, 
že útočník nenávidel aj Židov či LGBT komunitu. Naše zložky ho označili za osamelého vlka. 
Či mal komplicov, stále zisťujú.“ 



Michal Aláč, riaditeľ Slovenskej informačnej služby: „Preverujeme a snažíme sa nejakou 
forenznou analýzou dospieť k záveru a nechceme podceniť žiadny aspekt. Čiže nevylučujeme, 
ale ani nepotvrdzujeme.“ 
Daniel Milo, riaditeľ Centra boja proti hybridným hrozbám: „Určite je možné, že takto podobne 
radikalizovaných mladíkov na Slovensku môže byť viacej.“ 
Michal Aláč: „Prijímame ďalšie spravodajsko-bezpečnostné opatrenia, aby sme eliminovali 
takúto možnosť.“ 
Jaroslav Naď, minister obrany SR (OĽaNO): „Monitorujeme viacero skupín na Slovensku, (v 
obraze záber z diaľky – na ulici hlúčik policajtov, niektorí kráčajú, na zemi vidno objekt 
prekrytý modrým igelitom) ktoré majú nielen, ale aj prepojenie napríklad či už na bývalých 
príslušníkov Ozbrojených síl alebo na rôzne radikalizované skupiny.“ 
Michal Aláč: „Aj v našich záujmových prostrediach vykonávame teraz zvýšenú operatívnu 
činnosť, takže snažíme sa prijímať všetky opatrenia pre to, aby sme zamedzili ďalšiemu skutku.“ 
Peter Žatko: „Bezpečnostné zložky priznali, že strelca zo Zámockej nebolo možné odhaliť včas. 
Preto dostali úlohu, aby pripravili konkrétne riešenia.“ 
Štefan Hamran, prezident Policajného zboru SR: „Chceme výrazným spôsobom posilniť aj 
personálne stavy na tých špecializovaných útvaroch, ktoré sa venujú primárne boju proti 
terorizmu a extrémizmu.“ 
Michal Aláč: „Aj na základe analýzy súčasného stavu je možné, že navrhneme ďalšie 
legislatívne zmeny, aby sme zefektívnili právne možnosti komunikácie, či už s operátormi alebo 
s poskytovateľmi nejakých iných služieb, v prípade takýchto vysokoprofilových incidentov. Ale 
v súčasnosti nechcem konkretizovať, že konkrétne zákonné ustanovenie, ktoré je nevyhnutné 
zmeniť.“ 
(v obraze záber na  ulicu s autami, v diaľke vzadu hlúčik policajtov, vpravo  za lamou na zemi 
objekt prekrytý modrým igelitom, potom strih na ulicu z druhej strany – opäť v zábere autá, na 
ceste policajti a na chodníku na zemi objekt prekrytý modrým igelitom.)  
Peter Žatko: „Bezpečnostné zložky teda potrebujú nielen viac peňazí, ale aj špecialistov a 
taktiež aj lepšie technické vybavenie. (v obraze muž vystupujúci z auta, na zemi obeť streľby 
prekrytá modrým igelitom, nad ňou dvaja muži chystajúci kameru na stojane) Zhruba do dvoch 
týždňov by chceli mať na papieri, čo všetko je potrebné, aby boli v odhaľovaní možných 
teroristov úspešnejší. Peter Žatko, RTVS.“ 
 
20. 10. 2022 (00:00:38) príspevok  Europoslanci vyzvali Slovensko na činy 
 
Ľubomír Bajaník, moderátor: „Slovensko by malo viac chrániť LGBTI+ ľudí pred trestnými 
činmi z nenávisti - vyzýva Európsky parlament. Dvojnásobná vražda mladých mužov v 
Bratislave a následné nenávistné reakcie na sociálnych sieťach i verejnosti sú mementom.“ 
Klaudia Suchomel Guzová, moderátorka: „K neľudským urážkam pritom prispievajú aj 
politici.“ 
Katarína Wildová, redaktorka: „Európsky parlament prijal uznesenie, v ktorom poslanci 
odsudzujú nenávisť voči osobám na základe ich pohlavia, sexuálnej orientácie či rodovej 
identity. Reagoval tak na tragickú udalosť z minulého týždňa, ktorá sa odohrala pred 
bratislavským podnikom Tepláreň.“ 
Frances Fitzgerald, členka Výboru EP pre práva žien a rodovú rovnosť: „Vyzývam všetky 
vlády Európskej komisie, aby sa zaviazali k tomu, že urobia výrazný pokrok v ochrane LGBTI+ 
ľudí tým, že nebudú tolerovať absolútne žiaden fyzický, psychologický, či verbálny útok na túto 
komunitu.“ 
Peter Pollák, podpredseda Výboru NR SR pre ľudské práva a národnostné menšiny (OĽaNO): 
„Tejto vláde sa musí uznať to, že smerom k menšinám už urobila niekoľko krokov. Aj minulý 
rok sme prijali Židovský kódex. Tento rok sme prijali uznesenie medzinárodnej organizácie 



IHRA na boj proti rómskemu rasizmu. Nemyslím si, že bude problém aj pre túto vládu urobiť 
nejaký krok smerom k LGBTI skupine, keďže sme aj uznesenie prijali.“ 
Katarína Wildová: „Podľa liberálov uznesenia nestačia. Upozorňujú, že parlament už mal 
šancu prijať aspoň prvý krok na zlepšenie postavenia LGBTI+ komunity.“ 
Branislav Gröhling, poslanec NR SR (SaS): „Znova sme tu počuli také hlboké myšlienky, 
potom sme mali facebookové statusy, potom sa pálili sviečky a potom, keď malo prísť k činom, 
tak poslanci sa zachovali tak, ako sa zachovali, že neodsúhlasili tento zákon.“ 
Katarína Wildová: „Premiér v reakcii na uznesenie sľubuje prípravu zákona, ktorý prinesie 
komunitám ochranu aj lepšie práva. Chce to však spraviť v takej podobe, aby bol priechodný 
naprieč politickým spektrom.“ 
Eduard Heger, predseda vlády SR (OĽaNO): „To, že včera niečo neprešlo v parlamente, 
neznamená, že s touto témou končíme. Pôjdeme v duchu programového vyhlásenia vlády a 
budeme teda samozrejme sa aj touto výzvou zapodievať.“ 
Katarína Wildová: „Europoslancov znepokojil aj slovník našich politikov, ktorí podľa nich 
často používajú homofóbne a urážlivé výrazy.“ 
Frances Fitzgerald: „Táto nenávisť sa šíri priamo od politikov, ktorí v tejto otázke nemajú 
jasnú vodcovskú pozíciu, skôr naopak, a tiež od extrémistických skupín. To vedie k situáciám, 
ako sa na Slovensku stala minulý týždeň.“ 
Branislav Gröhling: „V tom prípade vypnime Facebook určitým členom vlády, aby nepísali 
svoje naozaj hlúpe a urážlivé statusy, a to bude taký ten prvý krok k tomu, aby spoločnosť sa 
upokojila.“ 
Igor Matovič, minister financií SR, predseda hnutia (OĽaNO): „Si myslia v Bruseli, že my sme 
tu nejakí homofóbovi a každý deň sú tu nejaké útočné výroky. Jednoducho nie je to pravda. Ja 
sa snažím vážiť slová naozaj, ale teraz aj sa snažím v podstate pár dní mlčať, lebo som napísal 
dve slová Som hetero na svoj Facebook a bol z toho poprask.“ 
Katarína Wildová: „Politici uznávajú, že je v spoločnosti vybičovaná atmosféra. Nesúhlasia 
však s tým, že by k rastúcej agresii v spoločnosti prispievali ich vyjadrenia.“ 
Robert Fico, poslanec NR SR, predseda strany (Smer-SD): „Ja si myslím, že vozičkár 
potrebuje väčšiu ochranu ako homosexuál, prepáčte mi to, homosexuál, ktorý má dve nohy, dve 
ruky a môže pracovať, asi nepotrebuje takú ochranu, ako potrebuje ten vozičkár. A čo som 
teraz, som fašista, keď to hovorím? Ja týmto zvyšujem nejaké napätie? Čím som dnes zvýšil 
napätie?“ 
Katarína Wildová: „Predseda vlády Eduard Heger vidí riešenie, ako stopnúť narastajúcu 
agresiu v spoločnosti, aj v regulácii extrémistického obsahu na internete. Katarína Wildová, 
RTVS.“ 
 

**** 
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Deň a čas vysielania:  13.10.-20.10.2022    
Označenie podľa JSO:  bez označenia 
      
13.10.2022 
Avízo príspevkov: 
Streľba v Bratislave; Dvojnásobná vražda otriasla Slovenskom 
Moderátorka: „Slovenskom otriasla streľba v centre Bratislavy. Aj manifest, ktorý zverejnil 
útočník.“ (záber na chodník, na ňom ležiaci modrý objekt za lampou, v popredí záberu dvaja 
policajti,  policajná páska a policajné vozidlo)     
Reakcia; Politici hovoria o dlho živenej nenávisti 
Moderátorka: „Útok na mladých mužov politici odsúdili. Odmietajú nenávisť v spoločnosti.“ 



Riešenie; Nové štandardy pre pedagógov 
Moderátorka: „V školách chýba poradenstvo aj prevencia. Podľa psychológov s nimi treba 
začať čo najskôr.“     
 
Moderátorka: „Slovensko zasiahla vražda dvoch mladých mužov. V bratislavskom bare 
Tepláreň, kde sa stretávala komunita LGBTI, strieľal 19-ročný Juraj K. Pár hodín pred 
streľbou na sociálnej sieti zverejnil manifest proti židom a komunite LGBTI. Okrem toho 
priznal, že bol obeťou šikanovania. Dvojnásobná vražda spustila v Bratislave nevídané 
bezpečnostné opatrenia. Strelec bol celú noc na úteku. Ráno ho našli mŕtveho neďaleko Hlavnej 
stanice. Polícia pracuje s verziou, že mladík útočil z nenávisti.“  
20:56:08  
Žena na ulici hovorí redaktorovi: „Kolegynka práve končila smenu (záber z diaľky zhora –  
nočná ulica, v popredí záberu civilné autá oddelené policajnou páskou, v pozadí vidno 
policajtov a policajné vozidlá, na chodníku za lampou vidno objekt prekrytý modrým igelitom), 
vychádzala z priestorov z hlavného vchodu a videla ležať dvoch mužov mladých v krvi, vonku.“  
Roman Samotný, majiteľ podniku: „Hrozné, bola to proste úkladná poprava. (záber na 
policajtov a policajné vozidlá, v pozadí vidno prechádzajúcu električku, na zemi najprv iba 
sčasti vidno objekt prekrytý modrým igelitom, potom pri prechode niekoľkých policajtov 
smerom od objektu vidno na zemi úplne objekt prekrytý modrým igelitom). On proste, vrah 
prišiel, vyčkával tam a potom proste zblízky zastrelil dvoch ľudí, a postrelil tretiu osobu.  (záber 
z diaľky – nočná ulica, v popredí záberu  civilné auto, v pozadí záber na policajné auto a za ním 
stojace osoby, na chodníku vidno objekt prekrytý modrým igelitom) 
Žena na ulici: „Vybehli sme von, ešte neboli ani žiadne zložky tu dojdené, stála tam nejaká 
žena, ktorá stála pri tých telách a zhrozene pozerala...“    
Redaktor: „Dvaja zastrelení kamaráti a jedno postrelené dievča je výsledok vražedného 
besnenia tohto tínedžera. Jeho obete nemali šancu, vystrieľal minimálne jeden zásobník. (záber 
na policajné auto a policajta, za ktorým vidno najprv iba sčasti objekt prikrytý modrým 
igelitom, pri pohybe policajta vidno úplne objekt prekrytý modrým igelitom) Hneď potom sa 
aj so zbraňou stratil v uliciach hlavného mesta, čo spustilo bezpečnostné manévre. (záber na 
chodník, na ňom ležiaci modrý objekt za lampou, pred ktorým sa pohybuje policajt, v popredí 
záberu policajná páska a auto,  v pozadí záberu policajné vozidlo) 
Prístupové ulice k miestu dvojnásobnej vraždy boli uzavreté. Strelca neúspešne hľadali aj popri 
nábreží Dunaja i vo vode. Pomáhal aj vrtuľník s termovíziou.“  
Roman Samotný, majiteľ podniku: „To je tak zraňujúce celé, že tam sme hocikto z nás mohli 
proste sedieť v daný moment, hocikto, a proste ísť tam večer si dať kávičku. Ja som tiež tam mal 
byť v daný moment.“   
Redaktor: „Strelca nakoniec našiel pred ôsmou ráno náhodný okoloidúci neďaleko Hlavnej 
stanice. Jeho telo bolo v kríkoch a podľa doterajších informácií obrátil zbraň proti sebe.“ 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Všetko tomu nasvedčuje.“ 
Redaktor: „Polícia pracovala aj s motívom, že vrah minimálne jednu z obetí poznal a práve 
streľba mala byť riešením nezhôd medzi nimi. (záber – nočná ulica, v popredí záberu 
vystupujúci policajt z auta, pred ním na zemi najprv iba sčasti vidno objekt prekrytý modrým 
igelitom, za ním osoba v bielom overale, potom, ako policajt zamkne vozidlo, objekt ležiaci na 
chodníku vidno úplne spolu s osobami v bielych overaloch pri ňom, v pozadí záberu policajná 
páska) 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Zatiaľ je pravdepodobným motívom tohto činu 
nenávisť k osobám inej rasy, inej sexuálnej orientácie .“   
Roman Samotný, majiteľ podniku: „Tá bolesť je obrovská, lebo nám zobrali pocit bezpečia 
a zobrali bezpečie celej komunite.“ 



Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Naozaj sa obávam toho, aby... aby podobné činy 
nepokračovali, pretože slová majú svoju váhu. Slová majú svoju vážnosť, a možno tí, ktorí ich 
vyslovujú, to robia z nejakých účelových dôvodov. Ale u iných osôb môžu tieto slová vyvolať 
podnet k akcii.“  
Redaktor: „Tínedžer už dlhodobo pred streľbou zverejňoval nenávistné statusy na rôznych aj 
anonymných sociálnych sieťach. Taktiež zverejňoval statusy aj krátko potom, ako zastrelil 
dvoch ľudí.“ 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Monitorujeme veľmi veľmi podrobne internetové fóra 
rôzne, práve, aby sa v budúcnosti mohlo mohlo podobnému útoku zamedziť. Samozrejme 
stopercentné to nie je nikdy.“ 
Redaktor: „Otcom strelca je vraj neúspešný kandidát v ostatných voľbách za stranu Vlasť, 
ktorú zastrešoval Štefan Harabin. Polícia preveruje aj to, že strelec zobral zbraň svojmu otcovi, 
ktorý ju mal legálne.“ 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Pôvod zbrane alebo zbraní je známy, ale nebudem sa 
vyjadrovať v tomto okamihu k tomu bližšie.“ 
Mužský hlas: „Boli vypočutí rodičia, boli domové prehliadky na adresách...“ 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Všetky tieto tieto úkony boli vykonané alebo sú 
vykonávané.“ 
Redaktor: „Postrelené dievča leží po operácii naďalej v nemocnici. Je mimo ohrozenia života.  
Peter Žatko, RTVS.“ 
 
Moderátorka: „V štúdiu vítam našich dnešných hostí – Radovan Bránik, bezpečnostný 
analytik a Marek Madro, psychológ, dobrý večer, ďakujeme, že ste prijali pozvanie do štúdia.“   
Počas rozhovoru moderátorky s nimi sa na pozadí v štúdiu opakovane objavuje statický záber  
na nočnú ulicu, v popredí záber na policajtov a policajné vozidlá.     
Moderátorka pozve do vysielania publicistu Michala Havrana. Po skončení jeho príspevku 
pokračuje rozhovor moderátorky s hosťami v štúdiu.   
21:29:33  
Moderátorka: „Pán Bránik, poďme ešte ale k tomu, že teda už vieme, že vrah strieľal zbraňou, 
ktorú mal v legálnej držbe jeho otec...“ 
Radovan Bránik: „Hm...“ 
Moderátorka: „Podľa zákona má mať držiteľ zbrojného preukazu svoje zbrane zabezpečené. 
Dá sa teda v tomto prípade hovoriť o nejakej spoluzodpovednosti?“   
Radovan Bránik: „Nerád by som predbiehal oficiálne procesy, ale myslím, že je úplne 
nesporné, že došlo k nejakému zanedbaniu alebo porušeniu zákona o zbraniach a strelive,  
a súvisiacich predpisov preto, lebo jednoducho zbraň aj legálne držaná nesmie byť k dispozícii 
inej osobe, ktorá nedisponuje patričným oprávnením. (záber – nočná ulica,  v popredí záberu 
policajné auto, na zemi vidno objekt prekrytý modrým igelitom, v pozadí záberu policajná 
páska a osoby) To, že dieťa, si vie nájsť nejaký spôsob, vie, aký kód používal otec a tak ďalej, 
je chyba držiteľa zbrane, takže áno, možno povedať, že čo sa týka samej zbrane, došlo 
k porušeniu zákona a k jej nelegálnemu použitiu, ale nie teda niekým, kto ju držal legálne, ale 
niekým kto ju zneužil. (záber – nočná ulica,  v popredí záberu policajné auto, na zemi vidno 
objekt prekrytý modrým igelitom, v pozadí záberu policajná páska a osoby) Nik nesníme z otca 
zodpovednosť za to, že ju nezabezpečil predtým, aby bola zneužitá jeho synom na páchanie 
trestnej činnosti. Zadováženie si streliva samotného už je zase iná otázka, ale myslím, že to by 
som predbiehal (záber z diaľky – nočná ulica,  v popredí záberu policajné auto, na zemi vidno 
objekt prekrytý modrým igelitom, v pozadí záberu policajná páska), pretože to malo podľa 
všetkého iné zdroje ako zdroje od otca (záber na ležiaci modrý objekt, v popredí záberu 
policajná páska a pohybujúci sa policajt, v blízkosti ktorého je ďalší policajt, v pozadí policajné 
vozidlá). 



Moderátorka: „Predsa len mi nedá ešte sa spýtať, viem, že nie všetko môžeme komunikovať, 
ale ľudí zaujíma, či v podstate môžu ako keby sa nejakým spôsobom trochu upokojiť v zmysle 
tom, že či mal strelec komplicov, alebo bol v tom iba sám, čo by ste na to odpovedali.“     
Radovan Bránik: „Túžba po pokoji je absolútne zdravá, prirodzená, normálna ľudská 
potreba, takže včera, dnes ešte niekoľko dní, možno týždňov s trochou šťastia bude také 
pootvorené okno do viacerých duší ľudí, ktorí budú ochotní  a schopní načúvať, že aha, tak tu 
to sa niečo môže stať, ja som rád, že Michal namiesto toho eufemizmu dvojnásobná vražda, 
použil presné pomenovanie, to bol teroristický útok, parametricky, prípravou, úplne všetkým to 
spĺňa jednoducho kritériá teroristického útoku a mali by sme to takto pomenovávať, a mali by 
sme vedieť povedať veci tak, ako naozaj sú, a jednoducho sme v situácii, kedy nie je možné 
rozumne vylúčiť, že existovali iné a ďalšie osoby, alebo že existujú, ktoré tomuto páchateľovi 
viac alebo menej v niektorých parciálnych častiach jeho konania pomáhali. (záber iba sčasti na 
objekt ležiaci na zemi prekrytý modrým igelitom a policajtami s policajnou páskou, ktorí sú 
v popredí záberu, v pozadí záberu policajné vozidlá). Vieme to takmer s istou v smere do 
zahraničia...“    
Moderátorka: „Monitorujete tie osoby?“ 
Radovan Bránik: „Predpokladám, viete, možnosti  nás (záber na pohybujúcich sa policajtov, 
pri pohybe ktorých je vidno najprv iba sčasti na zemi objekt prekrytý modrým igelitom, potom 
ho vidno úplne, v pozadí záber na policajné autá a osoby) sú na túto veľmi obmedzené, my vôbec 
nechceme ani len sa tváriť, že nejakým spôsobom nahrádzame činnosť štátu, toto toto je vecou 
štátu, jeho spravodajských služieb. Ja tam vnímam trochu taký problém, ktorý vlastne vo 
vnímaní, čiastočne si za to, akoby jednotlivé bezpečnostné zložky môžu samé (záber z diaľky 
zhora –  nočná ulica, v popredí záberu civilné autá oddelené policajnou páskou, v pozadí vidno 
policajtov a policajné vozidlá, na chodníku za lampou vidno objekt prekrytý modrým igelitom),        
tým, že naozaj sa medzi nimi vyskytlo množstvo čiernych ovcí, ale treba povedať, že za ostatných 
48 hodín sme zaznamenali, myslím, naozaj veľkú mieru nasadenia síl a prostriedkov v podstate 
všetkých zložiek, ktoré smú v takej situácii konať, len ich nie je vidno, v podstate ich nemožno 
komunikovať, nemožno ich popisovať, nemožno povedať, že aha, veď tu sa deje toto a takto, 
takže toto vnímam samozrejme ako rozčúlenie verejnosti, ktorá nadobudla pocit, že 
bezpečnostné zložky zlyhali alebo zanedbali, a neskoro, a tak ďalej... Ja som napriek často 
kritickému postoju hlboko presvedčený, že to, ako konajú v ostatných dvoch dňoch, na šťastie 
na nich netlačia politici, ako tomu bolo za ostatné roky, a dúfam, že ešte to tak chvíľu ostane, 
preto lebo, a momentálne pred nami stojí kľúčová úloha, úloha eliminovať riziko, že tento 
človek a ten manifest bude mať svojho nasledovníka. To je absolútne priorita pre všetkých 
v tejto krajine, pretože zopakovať si niečo podobné by znamenalo naozaj obrovskú stratu ilúzií 
o vlastnej krajine.“  
Moderátorka dá priestor na záverečné slovo Marekovi Madrovi. Následne sa poďakuje svojim 
hosťom, že prijali pozvanie do štúdia a divákom za pozornosť.                      
 

**** 
 
Monitorované vysielanie:  Televízne noviny o cca 19.00 h/TV MARKÍZA  
Deň a čas vysielania:  13.10.-20. 10. 2022   
Označenie podľa JSO:  bez označenia 
 
  
Deň a čas vysielania: 13. 10. 2022 o cca 19.00 h   
Úvodný prehľad správ: 
Jaroslav Zápala, moderátor: „Slovenskom otriasla dvojnásobná vražda. Extrémizmus 
a zločiny z nenávisti tak dosiahli krajnú hranicu.“ 



- odvysielané sú dva krátke zábery zobrazujúce obeť streľby ležiacu na chodníku, prikrytú 
modrou plachtou. Zábery sú zosnímané z väčšej vzdialenosti. Samotné telo obete nie je 
viditeľné. Na záberoch nie je viditeľná krv.  
 
Mária Chreneková Pietrová: „Mladí radikál strieľal z presvedčenia. Pravdepodobným 
motívom bola zášť voči ľuďom z LGBTI komunity.“ 
- odvysielaný je krátky záber zachytávajúci mŕtveho útočníka ležiaceho v kríkovom poraste. 
Samotné telo nie je viditeľné, útočník je prikrytí modrou plachtou. Záber je zosnímaný z väčšej 
vzdialenosti. Krv nie je viditeľná.  
 
 
Príspevok: Dve obete streľby na v Bratislave  
 
Mária Chreneková Pietrová, moderátorka: „Bratislavou otriasla po 10 dňoch ďalšia 
tragédia.“ 
 
Jaroslav Zápala, moderátor: „Mimoriadne ťaživé je, že motívom bola nenávisť.“ 
 
Mária Chreneková Pietrová: „Najskôr chladnokrvne zastrelil dvoch mužov, o pár hodín 
neskôr obrátil zbraň proti sebe. Vrah, ktorý strieľal v Bratislave na Zámockej, je mŕtvy.“ 
 
Jaroslav Zápala: „Obete boli v podniku, ktorý obľubuje LGBTI komunita. Polícia po strelcovi 
pátrala celú noc, zatiaľ čo podozrivý sa ozýval cez sociálnu sieť.“ 
 
Adel Ghannam, redaktor: „Krajská kriminálka, záchranári, operatívci, príslušníci NAKA, 
vrtuľník, aj hasiči včera hľadali neznámeho páchateľa, ktorý vraždil v bratislavskom Starom 
Meste. Streľba na Zámockej sa mala udiať krátko po 19:00 hodine, na mieste zostali dvaja 
mŕtvi.“ 
- odvysielaný je krátky záber zobrazujúci obeť streľby ležiacu na chodníku, prikrytú modrou 
plachtou. Záber je zosnímaný z väčšej vzdialenosti. Samotné telo obete nie je viditeľné. Na 
zábere nie je viditeľná krv.  
 
Michal Szeiff, hovorca KR PZ v Bratislave: „Jedna osoba utrpela zranenia, s ktorými bola 
prevezená do jednej z bratislavských nemocníc. Po páchateľovi tohto skutku v súčasnosti 
intenzívne pátrame.“ 
 
Adel Ghannam, redaktor: „Obete Matúš a Juraj boli počas útoku v podniku Tepláreň. Ten 
obľubuje LGBTI komunita, proti ktorej mohol byť útok namierený.“ 
 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Zatiaľ je pravdepodobným motívom tohto činu 
nenávisť k osobám inej rasy, inej sexuálnej orientácie.“ 
- odvysielaný je krátky záber zobrazujúci obeť streľby ležiacu na chodníku, prikrytú modrou 
plachtou. Záber je zosnímaný z väčšej vzdialenosti. Samotné telo obete nie je viditeľné. Na 
zábere nie je viditeľná krv.  
 
Adel Ghannam, redaktor: „Podľa našich informácií sa strelec zdržiaval na mieste činu 
približne polhodinu, kým sa odhodlal zabíjať. Vystrieľať mal viac ako jeden zásobník. Podľa 
informácií Denníka N si mal po útoku doma vymeniť jednu zbraň za druhú.“ 
 
Daniel Lipšic: „Pôvod zbrane alebo zbraní je známy.“ 



 
Adel Ghannam, redaktor: „Po výsluchu svedkov na mieste činu sa viacero policajtov začalo 
presúvať k brehu Dunaja. Tam už sa medzi krajskú kriminálku zamiešali aj elitní policajti 
z NAKA. Na mieste si pod novým mostom viacerí príslušníci NAKA obliekajú nepriestrelné 
vesty. S tými sa pustili do prehľadávania staromestského brehu Dunaja. Okoloidúcu verejnosť 
a novinárov varovali, aby sa držali bokom.“ 
 
policajt (neuvedený): „Akože chlapi, strieľalo sa tu, my sme tu všetci vo vestách, ideme hľadať 
páchateľa a vy si tu stojíte ako na 1. mája. Takže troška sedliackeho rozumu.“ 
 
Adel Ghannam, redaktor: „Postupne prehľadávali pontón za pontónom, kým sa behom 
nepresunuli bližšie k centru mesta. Tam pokračovali v pátraní. Zatiaľ čo policajti prečesávali 
mesto, sa na Twitteri začal ozývať neznámy mladík, ktorý sa k streľbe prihlásil. Zverejnil svoj 
manifest plný rasistických a homofóbnych konšpirácií. No a kým ho policajti hľadali, on bol 
aktívny na sociálnej sieti.“ 
 
(text v obraze) 
(preklad z angličtiny) 
Neľutujem nič, nie je to sranda? 
 
Adel Ghannam, redaktor: „Neskôr avizoval, že ide spáchať samovraždu. Ráno polícia našla 
telo v Jaskovom rade.“ 
 
Michal Slivka, hovorca Prezídia Policajného zboru: „Môžeme upokojiť verejnosť, že ďalší 
útok strelca zo Zámockej ulice v Bratislave jej nehrozí. Dnes ráno polícia strelca vypátrala, 
mŕtveho.“ 
 
Adel Ghannam, redaktor: „Braňo Tomaga a Adel Ghannam, televízia Markíza.“ 
- odvysielaný je krátky záber zachytávajúci mŕtveho útočníka ležiaceho v kríkovom poraste. 
Samotné telo nie je viditeľné, útočník je prikrytí modrou plachtou. Záber je zosnímaný z väčšej 
vzdialenosti. Krv nie je viditeľná.  
 

Príspevok: Obete vrah ani nepoznal  
 
Mária Chreneková Pietrová, moderátorka: „Úkladná vražda a zároveň chladnokrvná 
poprava. Majiteľ baru Tepláreň opísal sekundy hrôzy pred svojím podnikom.“ 
 
Jaroslav Zápala, moderátor: „Bezpečné miesto pre LGBTI komunitu tak niekoľkými ranami 
vymazal z mapy Bratislavy a zmenil obraz Slovenska.“ 
 
Roman Samotný, majiteľ podniku: „To je tak zraňujúce celé, že, tam sme hocikto z nás mohli 
proste sedieť v daný moment, hocikto a proste ísť tam večer si dať kávičku. Ja som tiež tam mal 
byť v daný moment, mal som sa tam stretnúť s kamošmi.“ 
- odvysielaný je krátky záber zobrazujúci obeť streľby ležiacu na chodníku, prikrytú modrou 
plachtou. Záber je zosnímaný z väčšej vzdialenosti. Samotné telo obete nie je viditeľné. Na 
zábere nie je viditeľná krv.  
 
Braňo Tomaga, redaktor: „ Hovorí majiteľ podniku, v ktorom vrah popravil jeho zákazníka 
Juraja, aj čašníka Matúša. Strelec podľa svedkov postával pred podnikom okolo 40 minút a keď 
sa rozhodol strieľať, prvý, kto mu stál v ceste, boli Matúš, Juraj a Radka. Pili totiž limonádu 



pred podnikom. Radku previezli do nemocnice s prestrelenou nohou. Podľa lekárov je 
v stabilizovanom stave. Matúš a Juraj však dostali od vraha niekoľko smrteľných rán. Ľudia 
z baru si nepamätajú, že by ho niekedy predtým videli.“ 
 
Roman Samotný, majiteľ podniku: „Mohlo sa stať, že u nás bol, aj sa objavila nejaká fotka 
na Twitteri, že sa fotil pred Teplárňou, možno bol aj v Teplárni, nevieme o tom.“ 
 
Braňo Tomaga, redaktor: „Matúš do podniku chodieval pravidelne, dokonca sa tam aj 
zamestnal. Na Filozofickej fakulte študoval čínsky jazyk na Katedre východoázijských štúdií. 
Čakal už len na obhajobu bakalárskej práce a štátnice.“ 
 
Radoslav Števčík, tajomník Filozofickej fakulty Univerzity Komenského: „Samozrejme, že 
nás to hlboko zasiahlo všetkých, či už študentov, ale aj teda zamestnancov a celý pedagogický 
zbor, lebo je to niečo nemysliteľné v dnešnej dobe, aby takýmto spôsobom si niekto riešil svoje 
frustrácie.“ 
 
Braňo Tomaga, redaktor: „Juraj pracoval v obchode. Kamaráti o ňom hovoria ako 
o priateľskom človeku, ktorý nemal s nikým konflikt a ani ho nikdy nevyhľadával. Majiteľ baru 
hovorí, že podnik bol pre LGBTI komunitu doposiaľ bezpečným miestom. Toto sa však výstrelmi 
Juraja Krajčíka skončilo.“ 
 
Roman Samotný, majiteľ podniku: „Je nemysliteľné, aby my sme tam proste sa ďalej 
zabávali. Myslím si, že tá rana je tak obrovská, že ja si neviem predstaviť, že by sme v tom 
pokračovali.“ 
 
Braňo Tomaga, redaktor: „Braňo Tomaga, televízia Markíza.“ 
 
 
Príspevok: Kto bol útočník  
 
Jaroslav Zápala, moderátor: „Kto je 19 ročný útočník, ktorý chladnokrvne vraždil? Po čine 
vychádza najavo portrét rozorvaného človeka.“ 
 
Mária Chreneková Pietrová, moderátorka: „Bol vraj samotársky a ťažko nadväzoval vzťahy 
s rovesníkmi. Nadpriemerne inteligentný, no zároveň vraj emočne nestabilný.“ 
 
Monika Grznárová, redaktorka: „Toto sú jeho vzory, hajlujúci masový vrah Anders Breivik, 
alebo nacista Adolf Eichmann. Twitterové konto vraha zo Zámockej ulice bolo preplnené 
extrémistickými a protižidovskými príspevkami. Spochybňoval napríklad holokaust.“ 
 
(text v obraze) 
(preklad z angličtiny) 
Vo svojom srdci aj tak vieš, že si to zaslúžili. 
 
Monika Grznárová, redaktorka: „A niekoľko hodín pred útokom zverejnil 65 stranový 
manifest. Výraz zničiť v ňom použil presne 41 krát.“ 
 
(text v obraze) 
(preklad z angličtiny) 



Treba zničiť ideologických nepriateľov, progresívnych aktivistov, marxistov a komunistov. 
Treba zničiť židov bez kompromisu.“ 
 
Monika Grznárová, redaktorka: „Mladý študent sa predstavil aj takýmto dielom. Umiestnil 
ho na svojom profile priamo na stránke školy. 19 ročný študent, ktorý zastrelil dvoch ľudí 
a potom aj seba, navštevoval gymnázium pre nadaných žiakov. Podľa našich informácií sem 
prestúpil z inej školy, kde ho šikanovali. Bol výborným žiakom. Podľa psychologičky však IQ 
nehrá žiadnu roku, dôležité je emočné prežívanie.“ 
 
Judita Malík, klinická psychologička, VÚDPaP: „Nezávisle od toho, že mal vysoký intelekt, 
išlo teda o to, že mal nejakú nespracovanú traumu, s ktorou nepracoval a ktorú nechal zájsť až 
tak ďaleko, že spôsobil činy, ktoré sú založené na nejakom nenávistnom postoji.“ 
- odvysielaný je cca 3,5 sek. záber zobrazujúci obeť streľby ležiacu na chodníku, prikrytú 
modrou plachtou. Záber je zosnímaný z väčšej vzdialenosti. Samotné telo obete nie je viditeľné. 
Na zábere nie je viditeľná krv.  
 
Monika Grznárová, redaktorka: „Podľa odborníčky je tiež rozhodujúce zázemie, v ktorom 
dieťa vyrastá.“ 
 
Judita Malík, klinická psychologička, VÚDPaP: „Zároveň tam mohla absentovať práve tá 
druhá zložka toho, čo z nás robí úspešných ľudí, ktorí sa vedia začleniť do kolektívu a do 
sociálneho poľa a to je práve to medziľudské jednanie, konanie, nechať sa ovplyvniť dobrým 
vzorom.“ 
 
Monika Grznárová, redaktorka: „Aj facebookový profil jeho otca je plný kritiky a nenávisti, 
či už voči súčasnej vláde, alebo prezidentke Zuzane Čaputovej. V posledných parlamentných 
voľbách kandidoval za stranu Vlasť. Monika Grznárová, televízia Markíza.“ 
 
  
Deň a čas vysielania: 14. 10. 2022 o cca 19.00 h   
 
Úvodný prehľad správ: 
Mária Chreneková Pietrová, moderátorka: „Svojho syna nezastavili, aj keď vedeli, že 
zabíjal. Konanie rodičov vraha zo Zámockej vyšetruje polícia.“ 
- odvysielaný je cca 3 sek. záber zobrazujúci obeť streľby ležiacu na chodníku, prikrytú modrou 
plachtou. Záber je zosnímaný z väčšej vzdialenosti. Samotné telo obete nie je viditeľné. Na 
zábere nie je viditeľná krv.  
 
 
Príspevok: Rodičia nezasiahli  
 
Jaroslav Zápala, moderátor: „Vedeli, že ich syn zabíjal a môže zabiť aj seba, napriek tomu 
nevolali políciu.“ 
 
Mária Chreneková Pietrová, moderátorka: „Reč je o rodičoch vraha zo Zámockej, ktorých 
konanie polícia tiež vyšetruje. Chladnokrvnú popravu zachytili aj bezpečnostné kamery.“ 
 
Jaroslav Zápala, moderátor: „Upozorňujeme, že zábery v reportáži nie sú vhodné pre 
maloletých divákov a ľudí s citlivou povahou.“ 
 



Adel Ghannam, redaktor: „Pozeráte sa na chladnokrvné vraždenie extrémistu na Zámockej 
ulici. 19 ročný Juraj postával polhodinu pred podnikom Tepláreň, kým sa rozhodol strieľať. 
Najskôr niekoľkými ranami otvoril paľbu na Matúša, Juraja a Radku, ktorí pred podnikom pili 
limonádu. Neskôr sa schoval, aby vymenil zásobník a udelil dvom z troch obetí rany istoty. 
Potom sa dal na útek.“ 
- odvysielané sú zábery z bezpečnostnej kamery umiestnenej na budove oproti zachytávajúce 
ako útočník s prekrytou tvárou stojí na hrane výklenku pred dverami domu, mieri smerom k 
osobe sediacej pred vedľajšou budovou, niekoľkokrát vystrelí smerom k osobe, tá sa postaví 
a utečie mimo záber, útočník sa pohybuje smerom, kde osoba zmizla zo záberu a pritom 
neustále strieľa, potom sa vráti späť k výklenku. Ďalší záber zachytáva útočníka bežiaceho 
smerom, kde osoba zmizla zo záberu. Na poslednom zábere útočník beží opačným smerom preč 
z miesta činu.  
 
Branko Kišš, prvý viceprezident Policajného zboru SR: „Z toho, čo sme videli aj tie zábery, 
tak je predpoklad, že táto osoba sa v streľbe cvičila, nebol to človek, ktorý by strieľal prvýkrát.“ 
 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Informácie, ktoré zatiaľ máme, nasvedčujú tomu, že 
niekoľkokrát bol na strelnici aj so svojím príbuzným, ktorý legálne držal zbrane.“ 
 
Adel Ghannam, redaktor: „Po vražde nasledovala obrovská pátracia akcia. S pomocou SIS 
polícia odhalila útočníkovu identitu približne o pol jedenástej. Odtiaľ nemali ďaleko k tomu, 
aby zistili, že má jeho otec zbraň, ktorá sa zhoduje s nábojnicami z miesta činu.“ 
- odvysielaný je cca 3 sek. záber zobrazujúci obeť streľby ležiacu na chodníku, prikrytú modrou 
plachtou. Záber je zosnímaný z väčšej vzdialenosti. Samotné telo obete nie je viditeľné. Na 
zábere nie je viditeľná krv.  
 
Daniel Lipšic: „Keď sa tieto veci spojili, čo bola vec naozaj pomerne krátkej doby, tak sme už 
mali ustáleného hlavného podozrivého.“ 
 
Adel Ghannam, redaktor: „Medzitým sa však útočník stihol vrátiť domov do ružinovského 
bytu, kde sa jeho rodičia dozvedeli, čo spáchal. Nasledovala hádka, po ktorej si jednu otcovu 
zbraň vymenil za druhú a odišiel z domu. Rodičia políciu nezavolali.“ 
- odvysielaný je záber ako útočník beží preč z miesta činu. 
 
Daniel Lipšic: „Dokonca v situácii, keď bolo zrejmé, alebo muselo im byť zrejmé, že jedna 
z alternatív, o ktorej ich syn uvažuje, je samovražda a napriek tomu to neohlásili.“ 
 
Adel Ghannam, redaktor: „Dnes už vieme, že si 19 ročný strelec zobral život na Jaskovom 
rade. Použil na to druhú pištoľ, ktorú mal jeho otec v legálnej držbe. Podľa odborníka však 
mali byť zbrane pre ostatných členov domácnosti neprístupné.“ 
- odvysielaný je cca 4 sek. záber zachytávajúci mŕtveho útočníka ležiaceho v kríkovom poraste. 
Samotné telo nie je viditeľné, útočník je prikrytí modrou plachtou. Záber je zosnímaný z väčšej 
vzdialenosti. Krv nie je viditeľná.  
 
Lukáč Hrnčiarik, odborník na zbrane: „Musí byť zamknutá, nesmie to byť prístupné vlastne 
osobami cudzími, alebo vôbec z domácnosti, ktorí nemajú oprávnenie sa k týmto zbraniam 
vlastne dostať a manipulovať s nimi.“ 
 
Daniel Lipšic: „Boli v trezore pravdepodobne, syn zjavne vedel, a je predmetom samozrejme 
skúmania odkiaľ, kód do trezoru, ale aj to je vecou, ktorou sa zaoberáme.“ 



 
Adel Ghannam, redaktor: „Rodičov útočníka sme hľadali aj v ich ružinovskom byte, na 
zvonček nikto nereagoval. Nateraz polícia neprezradila, či mal páchateľ komplicov, potvrdili 
však, že s niekým po skutku okrem rodičov komunikoval. Vo svojom manifeste odkazoval na 
možných komplicov zo zahraničia.“ 
- odvysielaný je krátky záber z miesta činu, na ktorom je v diaľke viditeľná obeť ležiaca na 
ulici, prikrytá modrou plachtou. Telo ani krv nie sú viditeľné.  
 
Ľubomír Daňko, riaditeľ NAKA: „Spolupracujeme intenzívne s FBI, s Europolom 
a s okolitými krajinami v rámci EÚ.“ 
 
Adel Ghannam, redaktor:  „Vzhľadom na to, že je vyšetrovanie stále veľmi čerstvé, nechcela 
polícia a prokuratúra odpovedať na všetky otázky. Viac informácií by nám chcel prezradiť 
budúci týždeň. Redakcia a Adel Ghannam, televízia Markíza.“ 
 
 
 
Príspevok: Aký bol strelec  
 
Mária Chreneková Pietrová, moderátorka: „Markíze sa ozývajú ľudia, ktorí útočníka 
poznali. Nechceli sa medializovať, ale popisujú jeho správanie. Aj keď ho považovali za 
konfliktného, z toho, čo urobil, boli v šoku.“ 
 
Monika Grznárová, redaktorka: „Po tom, čo škola vyhlásila, že nevie o útočníkových 
prejavoch agresie a neznášanlivosti, nám napísal jeden zo spolužiakov, podľa ktorého sa vedelo 
o jeho radikálnych názoroch.“ 
 
(text v obraze) 
Spolužiak strelca 
Pozerával videá a fotky, kde niekoho zabíjajú alebo mučia a smial sa na nich. Mal extrémistické 
poznámky o židoch, gejoch a rasových menšinách, ktoré vždy zakrýval pred ostatnými ako 
humor. 
 
Milan Bujňák, zástupca riaditeľky školy pre vzdelávanie: „Svoje radikálne a nenávistné 
názory neprejavoval ani na vyučovacích hodinách.“ 
 
Monika Grznárová, redaktorka: „Na otázku, či s ním pracoval psychológ, odmietli 
odpovedať. Na gymnázium chodí 520 detí a škola má 2 psychologičky, z toho jedna je 
riaditeľka.“ 
 
Jozef Doddy CIMRA, zástupca riaditeľky školy pre informatizáciu: „Škola nemôže 
suplovať podmienky rodinného prostredia a vplyvy sociálnych sietí.“ 
 
Monika Grznárová, redaktorka: „Podľa našich informácií mal Juraj problémy už aj na prvej 
škole. Údajne sa škola situáciu snažila riešiť, Juraj túto školu opustil pred piatimi rokmi. Ráno 
po útoku tam bývalých spolužiakov strážili policajti. Terajší spolužiaci a ich rodičia sa v osudnú 
noc radili na krízovej linke pomoci.“ 
- odvysielaný je cca 3,5 sek. záber zobrazujúci obeť streľby ležiacu na chodníku, prikrytú 
modrou plachtou. Záber je zosnímaný z väčšej vzdialenosti. Samotné telo obete nie je viditeľné. 
Na zábere nie je viditeľná krv.  



 
Marek Madro, riaditeľ IPčka: „On aj s nimi komunikoval, vyhrážal sa im, že príde do školy, 
že ich zabije, že tam bude pokračovanie toho jeho príbehu.“ 
 
Monika Grznárová, redaktorka:  „Spolužiaci polícii pomáhali. Cítili vraj pocit viny za to, že 
vedeli, čo píše na sociálnych sieťach.“ 
 
Marek Madro, riaditeľ IPčka: „Vnímali ho ako konfliktného človeka, ale bol to jeden z nich. 
Oni vedeli, že má radikálne názory, vedeli, aké má domáce zázemie.“ 
 
Monika Grznárová, redaktorka: „Odborníci z krízovej linky sa s Jurajom pokúšali spojiť.“ 
 
Marek Madro, riaditeľ IPčka:  „Keď spustil live stream na tej streamovacej službe, tak sme 
vedeli, že to je ako keby tá záverečná fáza celého toho jeho príbehu a videli sme tam už aj ten 
ľudský strach, ale videli sme tú masku a to odhodlanie, s ktorým neustále opakoval tie frázy z 
toho svojho vyhlásenia.“ 
 
Monika Grznárová, redaktorka: „Všetko ukončil posledný vrahov výstrel, ktorým ukončil 
svoj život neďaleko bratislavských Kramárov. Monika Grznárová, televízia Markíza.“ 
- odvysielaný je cca 3 sek. záber zachytávajúci mŕtveho útočníka ležiaceho v kríkovom poraste. 
Samotné telo nie je viditeľné, útočník je prikrytí modrou plachtou. Záber je zosnímaný z väčšej 
vzdialenosti. Krv nie je viditeľná.  
   

  
Deň a čas vysielania: 17. 10. 2022 o cca 19.00 h   
 
Úvodný prehľad správ: 
Viktor Vincze, moderátor: „Dvojnásobná vražda na Zámockej je už teroristickým útokom. 
Pozor preto na vyjadrenia, ktoré by ho schvaľovali.“ 
- odvysielaný je krátky záber zobrazujúci obeť streľby ležiacu na chodníku, prikrytú modrou 
plachtou. Záber je zosnímaný z väčšej vzdialenosti. Samotné telo obete nie je viditeľné. Na 
zábere nie je viditeľná krv.  
 
 
Príspevok: Bol to teroristický útok  
 
Zuzana Čimová, moderátorka: „Streľba v Bratislave na Zámockej ulici je obzvlášť závažným 
teroristickým útokom. Prokuratúra vraždu dvoch mladých ľudí prekvalifikovala.“ 
 
Viktor Vincze, moderátor: „Aj keď je páchateľ mŕtvy, nový skutok bude mať oveľa prísnejší 
dopad na tých, ktorí by čin, napríklad na sociálnych sieťach, schvaľovali.“ 
 
Michal Hečko, redaktor: „Streľbu v Bratislave polícia s prokuratúrou viedli ako úkladnú 
vraždu. Už od začiatku sa ale hovorilo, že by mohli ísť do prísnejšieho trestného činu a práve 
takúto zmenu dnes krátko popoludní už avizoval špeciálny prokurátor.“ 
- odvysielané sú zábery z bezpečnostnej kamery umiestnenej na budove oproti zachytávajúce 
ako útočník s prekrytou tvárou stojí na hrane výklenku pred dverami domu, mieri smerom k 
osobe sediacej pred vedľajšou budovou, niekoľkokrát vystrelí smerom k osobe, tá sa postaví 
a utečie mimo záber, útočník sa pohybuje smerom, kde osoba zmizla zo záberu a pritom 



neustále strieľa, potom sa vráti späť k výklenku. Ďalší záber zachytáva útočníka bežiaceho 
smerom, kde osoba zmizla zo záberu.  
 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Skutok bude dnes zmenený v právnej kvalifikácii ako 
obzvlášť závažný zločin teroristického útoku, pretože doposiaľ zdokumentované dôkazy 
preukazujú motív konania strelca.“ 
 
Michal Hečko, redaktor: „Prekvalifikovanie skutku sa krátko na to stalo skutočnosťou. Podľa 
vyšetrovateľa, streľba 19 ročného Juraja napĺňa znaky terorizmu. Aj keď sa táto zmena môže 
zdať niekomu zbytočná, keďže páchateľ spáchal samovraždu, prekvalifikovanie môže mať 
dosah na iné, súvisiace trestné činy a v tomto prípade prokurátor hovorí hlavne 
o schvaľovaní.“ 
- odvysielaný je krátky záber zachytávajúci mŕtveho útočníka ležiaceho v kríkovom poraste. 
Samotné telo nie je viditeľné, útočník je prikrytí modrou plachtou. Záber je zosnímaný z väčšej 
vzdialenosti. Krv nie je viditeľná.  
 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „V danej veci v prípade schvaľovania teroristického 
útoku ide o jeden z ďalších teroristických trestných činov súčinnostných, kde schvaľovanie je 
sankcionované trestnou sadzbou od 3 do 10 rokov.“ 
 
Michal Hečko, redaktor: „Aj v prípade úkladnej vraždy by schvaľovanie tohto činu napríklad 
na internete bolo trestné, no sadzba je maximálne rok, čo je výrazne nižšie ako 10 rokov za 
schvaľovanie teroristického útoku. A podľa Daniela Lipšica to budú prísne sledovať.“ 
 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Ubezpečujem, že orgány činné v trestnom konaní budú 
v prípadoch relevantných podozrení konať.“ 
 
Michal Hečko, redaktor: „Prísnejšie posudzovanie prípadného schvaľovania streľby 
nastupuje týmto momentom, teda od prekvalifikácie. Polícia samozrejme naďalej vyšetruje aj 
okolnosti samotného prípadu. Minister obrany hovorí, že skupinu, v ktorej sa pohyboval aj 
strelec, monitorovali vojenskí tajní a to vraj dlhodobo.“ 
 
Jaroslav Naď, minister obrany (OĽaNO): „Aj orgány činné v trestnom konaní získali, alebo 
dostali od nás konkrétne informácie, ktoré sa tejto komunity týkali a následne boli urobené aj 
konkrétne kroky invazívneho charakteru.“ 
 
Michal Hečko, redaktor: „Zabrániť samotnému útoku však podľa ministra už oni nemohli.“ 
 
Jaroslav Naď, minister obrany (OĽaNO):  „Vojenské spravodajstvo to, čo vedelo spraviť aj 
na základe medzinárodnej spolupráce, tak to urobilo, všetky ostatné veci sa netýkajú činnosti 
vojenského spravodajstva.“ 
 
Michal Hečko, redaktor: „Či sa vojenskí tajní zaoberali v minulosti aj osobou páchateľa zo 
Zámockej, už minister pre utajované skutočnosti komentovať nemôže.“ 
 
Jaroslav Naď, minister obrany (OĽaNO):  „Už nemôžem ísť viac do detailov, aj tak som 
povedal veci, ktoré sú podľa mňa absolútne na hrane. Viac povedať v tomto momente nemôžem, 
ale môžem povedať, že vojenské spravodajstvo si v oblasti tejto konkrétnej komunity, do ktorej 
patril aj uvedený človek, urobilo svoju robotu.“ 
 



Michal Hečko, redaktor: „Gabriela Kajtárová a Michal Hečko, televízia Markíza.“ 
- odvysielané sú zábery z bezpečnostnej kamery umiestnenej na budove oproti zachytávajúce 
ako útočník s prekrytou tvárou stojí na hrane výklenku pred dverami domu, mieri smerom k 
osobe sediacej pred vedľajšou budovou, niekoľkokrát vystrelí smerom k osobe, tá sa postaví 
a utečie mimo záber, útočník sa pohybuje smerom, kde osoba zmizla zo záberu a pritom 
neustále strieľa.  
 
 
Deň a čas vysielania: 18. 10. 2022 o cca 19.00 h   
 
Príspevok: Prehovoril otec strelca  
 
Viktor Vincze, moderátor: „Otec strelca zo Zámockej ulice prehovoril. Neverí, že za vraždou 
dvoch ľudí je jeho syn.“ 
 
Zuzana Čimová, moderátorka: „Hovorí, že bol do celej veci nejako vtiahnutý. Polícia a 
prokuratúra však zozbierali množstvo dôkazov, ktoré svedčia proti nemu.“ 
 
Viktor Vincze, moderátor: „Navyše podľa policajného šéfa mal byť primárnym cieľom 
útočníka premiér Eduard Heger.“ 
 
Michal Hečko, redaktor: „Otec devätnásťročného Juraja do dnes o tom, čo sa stalo, mlčal. 
Viaceré médiá vrátane nás sa niekoľko dní snažili neúspešne získať stanovisko rodiny k vražde 
dvoch mladých ľudí.“  
- odvysielané sú zábery z bezpečnostnej kamery umiestnenej na budove oproti zachytávajúce 
ako útočník s prekrytou tvárou stojí na hrane výklenku pred dverami domu, mieri smerom k 
osobe sediacej pred vedľajšou budovou, niekoľkokrát vystrelí smerom k osobe, tá sa postaví 
a utečie mimo záber, útočník sa pohybuje smerom, kde osoba zmizla zo záberu a pritom 
neustále strieľa.  
 
Michal Hečko, redaktor: „Otec prehovoril až dnes v rádiu Kotlebovcov. Začal vyjadrením 
sústrasti rodinám obetí.“ 
 
Zdroj: Rádio Kompas 
Juraj Krajčík, otec: „Je mi to úprimne ľúto, viem čo cítia a to isté cítime my, naša rodina. 
Najhoršie to znáša naša dcérka, takže ešte raz by som teda chcel popriať úprimnú sústrasť 
pozostalým.“ 
 
Michal Hečko, redaktor: „Hovoril, že jeho syn bol dobrý bezproblémový chlapec, nikdy vraj 
nebol agresívny a nevšimol si u neho ani extrémistické názory. Aj v deň vrážd podľa otca nič 
nenasvedčovalo tomu, že by mal spáchať takýto čin.“ 
 
Zdroj: Rádio Kompas 
Juraj Krajčík, otec: „Skrátka ja si to absolútne neviem vysvetliť ten skrat, ale ja vám poviem 
tak ako na rovinu môj názor ako otca, ako podľa toho, jak sa správal aj v ten deň, tak ja tomu 
neverím, že to spravil, neverím tomu. Ja si myslím, že bol zneužitá obeť.“ 
 
Michal Hečko, redaktor: „Nesedí mu napríklad poloha tela, v akej bol po samovražde. Na 
druhej strane policajti, prokuratúra a tajné služby zozbierali množstvo dôkazov proti nemu. Je 



tu jeho list na rozlúčku, či statusy na sociálnych sieťach aj krátko po čine. Zbraň, ktorou boli 
obete zavraždené, patrila práve otcovi strelca. Tieto otázky ale v debate nezazneli.“ 
- odvysielaný je krátky záber zobrazujúci obeť streľby ležiacu na chodníku, prikrytú modrou 
plachtou. Záber je zosnímaný z väčšej vzdialenosti. Samotné telo obete nie je viditeľné. Na 
zábere nie je viditeľná krv.  
 
Michal Hečko, redaktor: „Polícia je na základe dôkazov presvedčená, že identita strelca a 
jeho smrť by mala byť jasná.“ 
 
Štefan Hamran, policajný prezident: „Tá verzia, ktorá sa nám v ranných hodinách toho 
prípadu javila byť ako pravdepodobná, zrejme bude tá, ktorá je jediná reálna.“ 
 
Jaroslav Naď, minister obrany (OĽaNO): „Ten vrah bol extrémista. Naozaj som aj osobne 
presvedčený o tom, že to bol teroristický akt. Bol súčasťou komunity, ktorá dlhodobo hovorí o 
podpore rôznych extrémistických a teroristických útokov. A darmo bude teraz jeho otec klamať 
a konšpirovať s Kotlebom v nejakom pofidérnom rádiu, on je za to primárne zodpovedný, lebo 
on vychoval toho svojho syna ako vychoval.“ 
- odvysielané sú zábery z bezpečnostnej kamery umiestnenej na budove oproti zachytávajúce 
ako útočník s prekrytou tvárou stojí na hrane výklenku pred dverami domu, mieri smerom k 
osobe sediacej pred vedľajšou budovou, niekoľkokrát vystrelí smerom k osobe, tá sa postaví 
a utečie mimo záber, útočník sa pohybuje smerom, kde osoba zmizla zo záberu a pritom 
neustále strieľa, potom sa vráti späť k výklenku.  
 
Michal Hečko, redaktor: „Obeťou streľby boli ľudia z LGBTI komunity. Podľa policajného 
prezidenta mal však vrah vyhliadnutý hlavne iný, politický cieľ.“ 
 
Štefan Hamran, policajný prezident:  „Môžem potvrdiť, že primárnym cieľom podľa 
doterajších zistení bol premiér Eduard Heger. Opakovane sa páchateľ snažil útočiť práve na 
jeho osobu.“ 
 
Michal Hečko, redaktor: „Pred jeho domom bol aj v deň vraždy.“ 
 
Štefan Hamran, policajný prezident: „Áno, bol tam viackrát. Máme preukázané, že bol tam 
aj v deň spáchania toho skutku, v podstate pred spáchaním toho skutku.“ 
 
Michal Hečko, redaktor: „O bližších podrobnostiach bude polícia informovať, keď im to 
procesná situácia dovolí. Michal Hečko, televízia Markíza.“ 
 
 
Deň a čas vysielania: 19. 10. 2022 o cca 19.00 h   
 
Príspevok: Strelcov zoznam  
 
Zuzana Čimová, moderátorka: „Na zozname strelca zo Zámockej ulice bol aj bývalý minister 
Branislav Gröhling. Potvrdil, že bol v tejto veci vypovedať na polícii. V hľadáčiku vraha boli 
aj ďalší politici, napríklad Robert Fico. Podľa informácií Markízy si strelec ako jeden z cieľov 
vytipoval aj politológa Grigoriho Mesežnikova.“ 
 
Michal Hečko, redaktor: „Zoznam strelca, ktorý v Bratislave zavraždil dvoch mladých ľudí, 
bol zdá sa pomerne dlhý. Primárnym cieľom aj podľa polície mal byť premiér Eduard Heger.“ 



 
Eduard Heger, predseda vlády (OĽaNO): „Môžem potvrdiť, že som bol primárnym cieľom, 
nemôžem potvrdiť ďalšie mená, keďže je to jednak ešte v stave vyšetrovania a momentálne som 
jeden, ktorý bol vypočutý, ale neviem kto ďalší tam, nebol som oznámený ešte so spisom.“ 
 
Michal Hečko, redaktor: „Ďalším na zozname bol bývalý minister školstva a súčasný 
poslanec za SaS Branislav Gröhling. Ako všetkých ostatných, aj jeho si predvolala polícia.“ 
 
Branislav Gröhling, poslanec NR SR (SaS): „Môžem potvrdiť teda, že som bol predvolaný 
NAK-ou, bol som aj vypovedať, informovali ma o určitých veciach a ďalej o tom nechcem 
momentálne rozprávať.“ 
Michal Hečko, redaktor: „Bolo to v súvislosti s týmto strelcom a tým zoznamom, o ktorom sa 
bavíme?“ 
Branislav Gröhling, poslanec NR SR (SaS): „Áno, toto predvolanie bolo v súvislosti s touto 
tragickou situáciou, ktorá sa udiala.“ 
 
Michal Hečko, redaktor:  „Okrem vládneho, alebo donedávna vládneho spektra, mal strelec 
v hľadáčiku aj opozičných poslancov. Svoje meno na zozname potvrdil predseda Smeru Robert 
Fico.“ 
 
Robert Fico, poslanec NR SR (Smer-SD): „V pondelok som bol predvolaný na NAK-u 
a kládli mi otázky, ktoré preukázateľne potvrdzujú, že na zozname ľudí, ktorí boli v záujme tohto 
mladého človeka, som bol aj ja. Presne vedel, kde bývam, podľa všetkého sa motal okolo môjho 
domu, ale mne to je jedno.“ 
 
Michal Hečko, redaktor: „Či je na zozname aj prezidentka Zuzana Čaputová zatiaľ nevie. 
V tejto veci ju polícia ešte nekontaktovala, no má tam ísť zajtra.“ 
 
Zuzana Čaputová, prezidentka SR: „Zajtra mám na pláne ďalšie dva výsluchy ako 
poškodená kvôli vyhrážaniu sa zabitím. Je to niečo, čo sa deje pravidelne počas výkonu môjho 
mandátu. Úprimne, ešte neviem, ktorých vyhrážok sa to týka.“ 
 
Michal Hečko, redaktor: „Okrem politikov si strelec vytipoval obete aj z iného prostredia. Na 
zozname je aj meno Grigorij Mesežnikov. Známy politológ nám to potvrdil. Pre stále živé 
vyšetrovanie ale prípad zatiaľ nekomentuje. Aj kvôli tomu, že zoznam strelca bol pomerne 
široký, zasadala mimoriadne bezpečnostná rada štátu. Riešili hlavne problémy z prostredia 
internetu, keďže strelec bol aktívny na radikálnych stránkach či skupinách.“  
- odvysielané sú zábery z bezpečnostnej kamery umiestnenej na budove oproti zachytávajúce 
ako útočník s prekrytou tvárou stojí na hrane výklenku pred dverami domu, mieri smerom k 
osobe sediacej pred vedľajšou budovou, niekoľkokrát vystrelí smerom k osobe, tá sa postaví 
a utečie mimo záber, útočník sa pohybuje smerom, kde osoba zmizla zo záberu a pritom 
neustále strieľa.  
 
Michal Hečko, redaktor: „Opatrenia, ktoré chce vláda zaviesť, sú pomerne široké.“ 
 
Eduard Heger, predseda vlády (OĽaNO): „Posilnenia útvarov v bezpečnostných zložkách o 
desiatky expertov na počítačovú kriminalitu, taktiež materiálno-technické vybavenie, posilnenie 
materiálno-technického vybavenia na pomoc pri odhaľovaní takejto kriminality, ale zároveň aj 
zintenzívnenie spolupráce s mobilnými operátormi. Samozrejme je dôležitá osveta na školách.“ 
 



Michal Hečko, redaktor:  „Michal Hečko, televízia Markíza.“ 
 

**** 
 
Monitorované vysielanie:  Hlavné správy o 18:30 h/TA3 
Deň a čas vysielania:  13.10.-20.10. 2022   
Označenie podľa JSO:   bez označenia 
 
 
Hlavné správy 13.10.2022 
- príspevok Dve obete večernej streľby  
Katrin Lengyelová, moderátorka: „Ďalšia tragédia, ktorá otriasla Slovenskom. Včera 
večer maturant z Gymnázia pre nadané deti zastrelil pred LGBTI barom na Zámockej ulici 
v Bratislave dvoch mladých ľudí a jednu ženu zranil.“  
Rastislav Iliev, moderátor: „Vraždu plánoval niekoľko mesiacov. Motívom mala byť najmä 
nenávisť voči LGBTI komunite.“ 
Ladislav Žigo, redaktor: „Pozeráte sa na 19-ročného Juraja Krajčíka, ktorý v stredu večer 
popravil ôsmimi strelnými ranami dvoch mladých mužov. Na mieste boli mŕtvi.“ (foto vraha 
zo sociálnej siete, krátke zábery z diaľky na prikrytú obeť ležiacu na ulici) 
Martin Volek, obyvateľ Zámockej ulice: „Je to strašné mať pred svojim vchodom mŕtvych 
ľudí a najmä to, že tam chodíme každý deň okolo, minulý týždeň sme tam dokonca mali 
domovú schôdzu o takomto čase.“ (krátke zábery z diaľky na prikrytú obeť ležiacu na ulici) 
Dana Pribišová, predavačka: „Keď sa tu strieľalo, tak som bola v predajni. Určite, že som 
mala obavy o svoju bezpečnosť.“ 
Ladislav Žigo: „Po streľbe sa dal vrah na útek. Po Bratislave sa presúval mestskou verejnou 
dopravou. V uliciach mesta po ňom pátrali policajti, člny aj vrtuľník. Juraj Krajčík strieľal 
pravdepodobne z nelegálne držanej zbrane, ktorú zobral otcovi. Ten pred dvomi rokmi 
kandidoval v parlamentných voľbách za stranu Vlasť. Polícia našla nehybné telo vraha krátko 
po siedmej hodine ráno nad železničným tunelom pri Hlavnej stanici.“ (krátke zábery 
z diaľky na prikrytú obeť ležiacu na ulici, redaktor na mieste kde pravdepodobne polícia našla 
telo vraha) 
Roman Mikulec, minister vnútra (OĽaNO): „Polícia vykonáva všetky úkony, momentálne 
chcem aj touto cestou vyjadriť uznanie príslušníkom polície, ktorí včera veľmi promptne 
konali, naozaj boli nasadené sily, prostriedky tak, aby bol vo veľmi rýchlo aj páchateľ 
lokalizovaný.“ (zábery z miesta kde pravdepodobne polícia našla telo vraha) 
Ladislav Žigo: „Tento atak vrah plánoval už niekoľko mesiacov vopred. V auguste zdieľal na 
svojom účte na sociálnej sieti Twitter fotku spred podniku Tepláreň.“ (foto vraha z Twitteru) 

 
príspevok Na internete zverejnil svoj manifest  
Katrin Lengyelová, moderátorka: „Mladý vrah sa k činu priznal na Twitteri krátko po 
streľbe. Svoj čin zosmiešňoval a vysmieval sa aj policajtom. Mladík svoje extrémistické 
názory zverejňovali na Twitteri už skôr.“ 
Rastislav Iliev, moderátor: „Veril totiž v nadradenosť bielej rasy a inšpiroval sa viacerými 
známymi radikálmi, vrátane nórskeho masového vraha Andersa Breivika.“ 
Veronika Pancuráková: „Bratislava necítim žiadnu ľútosť. Nie je to smiešne? Tieto slová 
napísal v angličtine 19-ročný Juraj Krajčík na sociálnu sieť krátko po tom, čo chladnokrvne 
popravil dvoch mladíkov. (foto vraha z Twitteru) Následne v internetovej komunikácii 
pokračoval. Vysmieval sa s z policajtov, ktorí ho nevedeli nájsť a uťahoval si z pobúrených 
ľudí, ktorí na jeho profile medzičasom začali zverejňovať komentáre.“ (foto vraha z Twitteru 
stojaceho na koľajniciach) 



Citácia zo sociálnej siete Twitter 
Zbignewskij@Zbignewskij19: „Čo sa stalo?“ 
NTMA0315@ntma0315: „Ale nič, taká srandička na Zámockej.“ 
Veronika Pancuráková: „Okolo štvrtkovej polnoci mladík napísal na Twitteri jednu 
z posledných správ.“ 
NTMA0315@ntma0315: „Čaute, vidíme sa na druhej strane.“ 
Veronika Pancuráková: „Potom sa už neozval. V tom čase už ale internetom koloval viac 
ako 60-stranový manifest, ktorý zverejnil pred vraždami. Je namierený proti Židom a LGBTI 
ľuďom. Otvorene v ňom vyzýva na násilie voči týmto komunitám. Škola pre mimoriadne 
nadané deti, kde mal o pár mesiacov maturovať, je z týchto slov zhrozená.“ 
Milan Bujňák, zástupca riaditeľky školy pre vzdelávanie: „Doposiaľ sme v škole 
nezaznamenali nijaké takéto prejavy neofašizmu, rasovej neznášanlivosti a negatívneho či 
dokonca násilného správania.“ 
Jozef Dody Cimra, zástupca riaditeľky pre výchovu: „Škola nemôže suplovať podmienky 
rodinného prostredia a vplyv sociálnych sietí, ktoré v súčasnosti determinujú dnešnú 
mládež.“ 
Veronika Pancuráková: „Strelec vo svojom manifeste hovoril o údajnej nevyhnutnosti boja 
za bielu rasu. Jeho profil, ktorý už sociálna sieť zablokovala, obsahoval desiatky príspevkov. 
V nich celé mesiace vzdával úctu pravicovým extrémistom a nacistickým pohlavárom. Na útok 
sa podľa manifestu pripravoval od roku 2019. A to aj s vedomím, že pri ňom môže zomrieť.“ 
(krátke zábery na miesto činu, kde občania kládli sviečky a kvety) 
 
príspevok Ľudia si pripomínajú obete  
Katrin Lengyelová, moderátorka: „.....(výpadok zvukovej stopy záznamu) povie viac 
informácií. Laco, máš slovo“ 
Redaktor: „Dobrý večer spred baru Tepláreň v Bratislave na Zámockej ulici, kde sa pred 24 
hodinami prišlo k tragédii, kde došli o život dvaja ľudia a jedna žena bola zranená. (zábery 
na pietne miesto tragédie s horiacimi sviečkami) My si ideme teraz v krátkosti ukázať, ako sa 
tento incident s veľkou pravdepodobnosťou udial. Páchateľ, teda vrah už bol na mieste 
približne 40 minút pred týmto činom ktorý spáchal, následne si vybral ľudí, ktorí boli v tej 
chvíli v bare ale vychádzali z toho baru a následne 8 strelnými ranami ich zasiahol. Tieto telá 
dopadli v týchto miestach kde môžete vidieť aj ako sú označené (políciou zaznamenané 
obrazce polohy tiel) a taktiež tu boli dopadnuté aj strelivo. Počas celého dňa sem ľudia si 
chodievali uctiť pamiatku týchto obetí a taktiež tu bola či už prezidentka Z. Čaputová a taktiež 
aj mnohí štátnici. Obete si prišli uctiť aj na nám. SNP, kde je kolegyňa V. Pancuráková, ktorá 
vám priblíži aktuálnu situáciu.“ 
Veronika Pancuráková: „Tu na Nám. SNP boli ešte pred niekoľkými desiatkami sekúnd 
stovky ľudí, ktorí sa tu zišli na takom malom a v podstate aj improvizovanom zhromaždení, 
keďže organizátori ho avizovali iba pred niekoľkými hodinami na sociálnej sieti no a vypočuli 
si tu ľudia niekoľko príhovorov a vládu spoločne vyzvali, aby zreformovala školstvo a to 
takým spôsobom, aby deti a mladí ľudia vedení k inakosti, aby sa podobné tragédie už 
neopakovali. No a ja ešte dodám, že zhromaždenie sa v Bratislave chystá aj zajtra o 17 
hodine pred barom Tepláreň no a na sociálnej sieti na zajtra už účasť potvrdili viac ako 4 
tisícky ľudí. 

 
príspevok Politici odsúdili včerajšiu streľbu  
Katrin Lengyelová, moderátorka: „Večernú streľbu v centre Bratislavy odsúdili viacerí 
naši vrcholoví politici. Úprimnú sústrasť príbuzným vyjadrila prezidentka Zuzana Čaputová 
aj predseda vlády Eduard Heger. Tragédiu si však pochopiteľne všimli aj v zahraničí. Šéfka 
eurokomisie Ursula von der Leyenová povedala, že musíme ochraňovať komunitu LGBTI.“ 



Zuzana Čaputová, prezidentka SR: „Trestné činy z nenávisti nie sú útokom iba na nejakú 
komunitu, na menšinu, to nie je žiadne my a oni. Trestné činy z nenávisti smerujú proti nám 
všetkým. Pretože smerujú na základné hodnoty našej spoločnosti. Smerujú voči ľudskosti. 
Zároveň chcem odkázať LGBTI komunite, že to nie vy sem nepatríte, to nie vy sa máte báť 
chodiť po ulici. To, čo na Slovensko nepatrí, je nenávisť.“ 
Eduard Heger, predseda vlády (OĽaNO): „Chcem aj z tohto miesta urobiť výzvu na 
zastavenie hnevu a nenávisti. A tá výzva smeruje ku každému, počnúc politikmi. Počnúc 
verejnými osobami. Počnúc každým, kto sa prihovára k druhým ľuďom. Áno, aj ku všetkým 
ľuďom, ktorí sú dnes prítomní na Facebooku a komentujú si príspevky navzájom.“ 

 
príspevok Útok začal na sociálnej sieti  
- Rastislav Iliev, moderátor: „Mladý vrah sa sám priznal, že sa 

zradikalizoval na stránkach, kde sa stretáva najmä americká krajná pravica a šíritelia 
hoaxov. Podľa odborníka na extrémizmus Daniela Mila, sa útočník pravdepodobne 
radikalizoval postupne. Podľa manifestu je jasné, že radikálne názory mal mladík už 
niekoľko rokov.“ 

- Rastislav Iliev, moderátor: „Počujeme sa, pán Milo? Pekný večer.“ 
- Daniel Milo, odborník na extrémizmus: „Áno, počujem vás, dobrý večer.“ 
- Rastislav Iliev: „Ako je možné, že si to nikto nevšimol? Čo myslíte?“ 
- Daniel Milo: „Toto je jedna z tých vecí, ktorá mňa napadla, keď som včera večer videl 

šokujúce zábery a ako ten celý príbeh sa odvíjal. Videli sme aj vo vašej reportáži 
stanovisko školy, no podľa toho teda čo ja viem, tak tento mladý páchateľ dokonca zmenil 
nedávno školu, boli tam indikované nejaké psychologické problémy. Prečo v takomto 
prípade napríklad nebola informovaná či už polícia, alebo nejaké iné inštitúcie 
sociálnoprávna ochrana. Nie je mi celkom zrejmé, lebo tie známky tej radikalizácie musia 
byť viditeľné. Ja som dokonca videl nejakú jeho školskú prácu, ktorú robil myslím na tej 
predchádzajúcej škole, kde sa to len hemžilo obrázkami ISIS-u, lebo zo strany Sinn Féin. 
Čiže takéto jeho sklony určite nemusel úplne verejne a otvorene deklarovať, ale 
minimálne nejaké indície, že niečo nie je v poriadku, tam museli byť.“ 

- Rastislav Iliev: „Čiže zlyhala škola aj rodina?“ 
- Daniel Milo: „No a rodina je v druhom rade. Ako naozaj, nechcem tu nikomu vstupovať 

do svedomia, že prečo sa to stalo a rozoberať nejaké pozadie a názory, ktoré v tej rodine 
panovali, ale neviem si celkom dobre predstaviť aj sám, ako rodič, že by moje dieťa, ktoré 
vyrastá so mnou v mojej domácnosti malo takéto názory a ja, ako rodič, by som o tom 
nevedel. Isteže, rodičia dnes nekontrolujú svojim deťom presne to, čo 
zdieľajú na sociálnych sieťach a aké miesta na internete navštevujú, ale ako minimálne 
nejaký základný prehľad o tom, že či moje dieťa zastáva hodnoty, ktoré sú úplne za 
hranou nielen zákona, ale aj nejakých normálnych medziľudských vzťahov, predsa museli 
tí jeho rodičia vidieť.“ 

- Rastislav Iliev: „Ako sa dá tomu zabrániť? Lebo zakázať internet mladým asi nie je 
možné.“ 

- Daniel Milo: „To určite nie a nie je to ani praktické, ani nejako legislatívne možné. 
Samozrejme, ja si myslím, že musí naozaj dôjsť k viacerým krokom. Tento otrasný čin, táto 
otrasná vražda ak by mala viesť k nejakým zmenám, tak za mňa určite posilniť preventívne 
programy, ktoré sa takýmto, nazvem to že osobám, ktoré sú rizikové, budú venovať. 
Máme na to príklady zo zahraničia, programy Exit pre extrémistov, ale aj práca v oblasti 
deradikalizácie mládeže. A potom, samozrejme, to, o čom sa hovorí, že asi treba posilniť 
aj schopnosť orgánov činných v trestnom konaní, možno tajných služieb vedieť 
identifikovať, odhaľovať takýchto jedincov. Len jedna poznámka na okraj. Nemyslím si 
naozaj, že v tomto konkrétnom príklade zlyhala polícia, lebo ten profil 



Twitterový na ktorom ten mladík fungoval, bol naozaj úplne minimálne navštevovaný. Bol 
to jeden z desiatok, zo stoviek tisícov profilov, nemal tam ani veľa followerov, bola to 
vlastne verejne neznáma osoba. A on začal de facto oveľa viacej komunikovať, až keď 
spáchal ten čin. Čo je presne ten model, v ktorom fungovali aj tie jeho vzory rôzne, či to 
bol Anders Breivik, alebo iní podobní páchatelia zločinov z nenávisti v iných krajinách.“ 

- Rastislav Iliev: „Hodnotí odborník na extrémizmus Daniel Milo. Vďaka za váš čas, pekný 
večer.“ 
 

príspevok Inakosť sa stala osudnou  
Katrin Lengyelová, moderátorka: „Včerajšia streľba pochopiteľne otriasla celou LGBTI 
komunitou, ktorej súčasťou boli aj dvaja zastrelení mladí muži. Predstavitelia iniciatívy 
Inakosť tvrdia, že útokom čelia každý deň. Majiteľ podniku zároveň so slzami v očiach 
povedal, že ho z piety k pozostalým už pravdepodobne neotvorí.“ 
Roman Samotný, majiteľ podniku Tepláreň: „Pre nás bola Tepláreň domovom. Bolo to 
miesto, kde sme sa stretávali, kde sme sa cítili bezpečne, kde z našich zákazníkov sa zrazu 
stali kamaráti. Boli sme tam ako rodina.“ 
Diana Štrusová, redaktorka: „Páchateľ zastrelil dvoch mladých mužov, ktorí boli kolegami, 
priateľmi i rodinou. A to len pre ich inakosť.“ .“ (krátke zábery z diaľky na prikrytú obeť 
ležiacu na ulici) 
Roman Samotný: „Tých dvoch ľudí, ktorí proste sedeli na lavičke a pilo limonádu, zabil len 
preto, kým sa narodili.“ 
Martin Macko, šéf iniciatívy Inakosť: „Išlo o útok, ktorý bol zameraný cielene na 
príslušníkov tejto komunity.“ 
Diana Štrusová: „LGBTI menšina sa s nenávistnými prejavmi stretáva deň čo deň.“ (záber 
na pietne miesto tragédie) 
Roman Samotný: „Každý týždeň nám pľujú na dvere. Každý týždeň nám zoškrabávajú 
dúhovú nálepku, ktorú máme na dverách.“ 
Diana Štrusová: „Podľa členov LGBTI je koreňom problému voči ich komunite naša 
spoločnosť, a to, ako sa navzájom ľudia pre svoju odlišnosť vnímajú. Stále platí, že ten, kto 
má moc ovplyvniť verejnú mienku, by mal svoje konanie zvážiť.“ (záber na pietne miesto 
tragédie) 
Martin Macko: „My nemôžme ďalej existovať v spoločnosti ako komunita, ktorá ako keby 
nemá rovnaké práva. Sme proste vnímaní ako menejcenní ľudia.“ 
Roman Samotný: „Mnohí ministri používajú slovník, ktorý je proste homofóbny. Aj im, 
proste, na ich rukách je krv.“ 
Martin Gronský, forenzný psychológ: „Vidíme to mnohokrát v priamom prenose, aj 
samotní politici. No a mladý človek toto veľmi citlivo vníma a odtiaľ potom už môže byť len 
krôčik, keď vytryskne takýto gejzír tých negatívnych emócií v podobe toho, čo sa včera večer 
udialo.“ 
Diana Štrusová: „Osudným večerom sa príbeh podniku, v ktorom sa LGBTI menšina cítila 
bezpečne, skončil. Dvere kaviarne, kde sa stal tento ohavný čin, zostanú zatvorené.“ (záber na 
pietne miesto tragédie) 
Roman Samotný: „Tá rana je tak obrovská, že ja si neviem predstaviť, že by sme v tom 
pokračovali. Že to je tak zraňujúce celé, že...“ 
 
príspevok Obeťami sú mladí ľudia  
Rastislav Iliev, moderátor: „K tomu naozaj niet čo dodať. Študent Matúš pracoval aj 
v bratislavskom bare, pred ktorým prišiel o život. Jeho kamarát Juraj zasa v obchode. Ich 
známi na nich spomínajú ako na dvoch nekonfliktných ľudí.“ 
Viktória Némethová, redaktorka: „Zámocká ulica sa deň po obrovskej tragédii postupne 



stala pietnym miestom. Mnohí prichádzali počas celého dňa pred známy bar zapaľovať 
sviečky.“ (záber na pietne miesto tragédie) 
opýtaný: „Som v šoku. Aj včera večer som bol, aj to stále nejak predýchavám.“ 
Hana Fábry, aktivistka: „To sa nedá nejako slovne vyjadriť. To je tak strašne hlboko v srdci 
niečo, že...“ (záber na pietne miesto tragédie) 
opýtaný: „Jedného z nich som len poznal, ale ako iba známy. Neboli to nejakí blízki ľudia, 
ale zasahuje ma to, ako keby to boli blízki ľudia.“ 
Viktória Némethová: „Obeťami dvojnásobnej vraždy boli mladí muži Matúš a jeho kamarát 
Juraj. Obaja mali do 30 rokov. K tragédii sa vyjadrili aj ich kamaráti na sociálnych sieťach.“ 
Nikola (citácia zo sociálnej siete): „Keď som prvýkrát stretla Juraja, bola som ohromená 
z toho, ako je charizmatický a aká sympatická energia z neho vychádza. S oboma bola veľká 
sranda a vždy som sa potešila, keď som ich stretla. Či už na ulici, v klube, alebo v Teplárni.“ 
Viktória Némethová: „Matúš nebol len študentom Filozofickej fakulty Univerzity 
Komenského, ale bol aj zamestnancom baru, pred ktorým ho zavraždili.“ 
Roman Samotný, majiteľ podniku Tepláreň: „Matúš študoval na Filozofickej fakulte 
myslím že čínštinu. Juraj robil v nejakom obchode.“ 
Viktória Némethová: „Majiteľ Teplárne na nich spomína ako na mladých ľudí, ktorí s nikým 
nemali konflikt.“ (záber na pietne miesto tragédie) 
Roman Samotný: „Boli to mladí ľudia, ktorí mali život pred sebou a ako ničím sa 
neprevinili. Neboli to proste ľudia, ktorí s niekým, do niekoho zapárajú, alebo majú konflikty, 
ktorí si proste žijú svoje životy. Prídu proste do baru na drink...“ 
opýtaný: „Ja sa obávam, že je to tá miera homofóbie, ktorá na Slovensku je a to, čo to 
pestujeme už roky.“ 
Hana Fábry: „Skúste prestať ľudí súdiť podľa toho, či sú, alebo nie sú iní ako vy. Vždycky 
sme ľudia.“ 
Viktória Némethová: „Filozofická fakulta Univerzity Komenského v Bratislave vyvesila na 
pamiatku svojho študenta na budove čiernu aj dúhovú vlajku. Vo vestibule vysokej školy sa 
môžu ľudia zapísať do kondolenčnej knihy.“ 
Filozofická fakulta UK v Bratislave: „Na znak smútku za našim študentom a zároveň na 
podporu inakosti, vlaje vedľa čiernej aj dúhová zástava.“ 
Viktória Némethová: „V piatok chystá iniciatíva Inakosť spomienkový pochod za odsúdenie 
nenávisti. Zároveň si chcú uctiť obete.“ (záber na pietne miesto tragédie) 
 
príspevok Páchateľ zbrojný preukaz nemal  
Katrin Lengyelová, moderátorka: „Majiteľ gay baru Roman Samotný dnes v emotívnej 
výpovedi novinárom povedal, že na Zámockej ulici padlo osem výstrelov. Ako sa ale 19-ročný 
mladík dostane k zbrani? Aj to je otázka, ktorú sa budem pýtať predsedu Združenia vlastníkov 
strelných zbraní Slovenska Ľudovíta Miklánka. Prajem vám pekný večer, pán Miklánek.“ 
Ľudovít Miklánek, predseda Združenia vlastníkov strelných zbraní Slovenska: „Pekný 
večer, prajem.“ 
Katrin Lengyelová: „Tak otázka – ako sa 19-ročný mladý muž dostane k zbrani?“ 
Ľudovít Miklánek: „K takej kategórii zbrane, ktorá môže spôsobiť tento druh zranení, by sa 
dostať nemal. Podľa zákona o zbraniach a strelive je nutné, aby takýto človek mal minimálne 
21 rokov, mal preukázanú psychickú zdravotnú a odbornú spôsobilosť, čož teda tento človek 
nemohol.“ 
Katrin Lengyelová: „Ako odznelo v reportáži našich kolegov, Juraj Krajčík strieľal 
pravdepodobne z nelegálne držanej zbrane, ktorú zobral otcovi. Vy osobne, boli by ste za 
sprísnenie psychotestov na zbrojný preukaz, alebo by to bolo opatrenie zbytočné?“ 
Ľudovít Miklánek: „V tomto ohľade by to bolo úplne zbytočné, nakoľko zbraň môže dostať 
iba človek, ktorý má zbrojný preukaz. To znamená, psychotesty robil takisto žiadateľ 



a držiteľ zbrojného preukazu. V tomto prípade tento človek nebol 
držiteľom zbrojného preukazu, to znamená, aj keby tie psychotesty boli akokoľvek prísnejšie, 
nič by to nezmenilo na tom, čo sa udialo.“ (zábery na pravdepodobné miesto, kde vrah 
ukončil svoj život samovraždou) 
Katrin Lengyelová: „Hovorí Ľudovít Miklánek, predseda Združenia vlastníkov strelných 
zbraní Slovenska. Ďakujeme za rozhovor.“ 

 
 
 
Hlavné správy 14.10.2022 
príspevok Nové informácie k streľbe na Zámockej  
Katrin Lengyelová, moderátorka: „Polícia a špeciálna prokuratúra zverejnili nové 
informácie o vražde na Zámockej ulici v Bratislave, kde 19-ročný vrah v stredu pred LGBTI 
barom zastrelil dvoch mladých mužov a jednu ženu zranil.“ 
Rastislav Iliev, moderátor: „Polícia našla útočníka mŕtveho hneď ráno, pravdepodobne sa 
sám zastrelil, keďže mal ranu na hlave. Polícia nemala žiadne informácie o tom, že by útočník 
inklinoval k násilnému extrémizmu.“ (opakujúce sa krátke zábery z diaľky na prikrytú obeť 
ležiacu na ulici) Ladislav Žigo, redaktor: „Juraj Krajčík sa pred barom Tepláreň pohyboval 
už 30 minút pred streľbou. Následne si počkal na vychádzajúcich ľudí z LGBTI baru 
a chladnokrvne začal po nich strieľať. Po prvom vystrieľanom zásobníku zašiel za roh, kde si 
vymenil ďalší plný zásobník a v streľbe pokračoval.“ (fotografia vraha, opakujúce sa krátke 
zábery z diaľky na prikrytú obeť ležiacu na ulici) 
Ľubomír Daňko, riaditeľ NAKA: „Podozrivý mal krátku strelnú zbraň kalibru 45ACP 
milimeter s laserovým zamieravaním. Ide o zbraň, ktorú mal v legálnej držbe príbuzný 
podozrivého.“ 
Ladislav Žigo: „Vrahove prvé kroky po streľbe viedli domov, kde sa stretol so svojimi 
rodičmi. Následne vražednú zbraň, ktorú použil na Zámockej ulici nechal doma a vzal si 
druhú. S ňou odišiel späť do ulíc hlavného mesta. Pred odchodom stihol po sebe zanechať list 
na rozlúčku. Ďalej sa celú noc presúval verejnou dopravou po Bratislave a polícii 
prostredníctvom Twitteru posielal odkazy.“ (zábery na pietne miesto tragédie, opakujúce sa 
krátke zábery z diaľky na prikrytú obeť ležiacu na ulici) 
Citácia z Twitteru: „Bratislava. Necítim žiadnu ľútosť. Nie je to smiešne?“ 
„Čaute, vidíme sa na druhej strane.“ 
Ladislav Žigo: „Následne sa na niekoľko hodín odmlčal, našla ho až ráno náhodná 
okoloidúca v parku nad železničným tunelom.  (opakujúce sa krátke zábery z diaľky na 
prikrytú obeť ležiacu na ulici) 
Pravdepodobne sa strelil do hlavy. Po vrahovi po celú noc pátrali protiteroristické komando, 
zásahová skupina NAKA, policajné člny či vrtuľník. Otázkou ale zostáva, prečo polícii trvalo 
tak dlho vyhľadať páchateľa.“(opakujúce sa krátke zábery z diaľky na prikrytú obeť ležiacu 
na ulici) 
Ľubomír Daňko: „V prvom rade my sme museli zistiť totožnosť osoby a tú sa nám podarilo 
zistiť až o 22.30 hod.“ 
Branko Kišš, 1. viceprezident Policajného zboru SR: „Boli sme blízko k tomu, aby sme ho 
zadržali. Ak by sa to podarilo, tak vám poviem, že by to bol mimoriadny úspech. Pretože keď 
vám niekto spácha takýto skutok, takto zamaskovaný a uniká spôsobom, ako unikala táto 
osoba, nie je to jednoduché túto osobu chytiť v krátkom čase. Ale ja stále hovorím o tom, že 
tie opatrenia boli včera, pardon, predvčerom a včera ráno dostatočné. Mali sme pripravené 
ďalšie sily a prostriedky.“ 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Treba tiež povedať, že tie technické prostriedky 
nevyzerajú úplne vždy ako v nejakých filmoch akčných, alebo na počítačových hrách. To 



proste je trošku komplikovanejšie.“ 
Ladislav Žigo: „Šéf NAKA Ľubomír Daňko dodal, že vyšetrovateľ zmení právnu kvalifikáciu 
streľby na Zámockej ulici.“ (krátke zábery na miesto, kde si vrah siahol na život).   
Ľubomír Daňko: „Nie je vylúčené, že vzhľadom k doposiaľ získaným dôkazom, ktoré sú ešte 
predmetom analýzy, dôjde k prekvalifikovaniu skutku, a to na trestný čin terorizmu.“ 
Ladislav Žigo: „Z vyšetrovania nevyplýva, či sa podozrivý poznal s poškodením. Otázniky 
visia aj nad tým, prečo rodičia Juraja Krajčíka nenahlásili tento trestný čin po príchode ich 
syna domov, ale aj to, že mu nezabránili v úteku.“ (zábery na fotku vraha zverejnenú na 
sociálnej sieti, krátke zábery na miesto, kde si vrah siahol na život).  
 
príspevok LGBTI komunitu streľba ľudsky zasiahla  
Katrin Lengyelová, moderátorka: „Streľba na Zámockej ulici pochopiteľne otriasla celou 
LGBTI komunitou. Odborníci na ľudské práva hovoria, že útok bol vyvrcholením nenávisti 
a neakceptovania inakosti v spoločnosti. Učiť sa k tolerancii by sa podľa nich malo už 
v školách.“ 
Diana Štrusová, redaktorka: „Vražda dvoch mladých mužov je podľa odborníkov 
výsledkom nastavenia našej spoločnosti.“ (zábery na pietne miesto tragédie) 
Radovan Bránik, bezpečnostný analytik: „My už dnes vlastne o slušnej spoločnosti ako 
takej, vôbec nehovorím. Zhrubol slovník aj občanov. Treba povedať, že toto nie je iba 
problém politikov, pretože to, ako sa navzájom k sebe správajú bežní občania v interakciách 
na sociálnych sieťach, ale už aj v reálnom živote.“ 
Diana Štrusová: „LGBTI komunita čelí každodenným útokom, a to najmä na sociálnych 
sieťach. Jej členovia tvrdia, že sa cítia v spoločnosti ako menejcenní ľudia a bez práva.“ 
(opakujúce sa krátke zábery z diaľky na prikrytú obeť ležiacu na ulici)   
Silvia Porubänová, riaditeľka Slovenského národného strediska pre ľudské práva: „Si 
pripomeňme to, ako sme už niekoľko desaťročí masírovaní tým, že Slovensko údajne nie je 
pripravené na zrovnoprávnenie zväzkov párov rovnakého pohlavia.“ 
Lucia Plaváková, právnička a ľudskoprávna aktivistka: „Ja by som chcela veriť, že 
naozaj táto chladnokrvná vražda zatriasla celým Slovenskom, a že sa zmení postoj ľudí voči 
LGBTI ľuďom.“ 
Diana Štrusová: „Psychológovia, sociológovia či ľudskoprávni aktivisti apelujú na reformu 
vzdelávacieho systému. Pochopenie a rešpektovanie toho, že v spoločnosti sú odlišní ľudia 
orientáciou, vierou či farbou pleti, by sa malo vštepovať aj v školách.“ 
Silvia Porubänová: „Prečo nemáme dostatočný dajme tomu naozaj explicitne výchovy 
k ľudským právam, alebo politológie, alebo nejakej inej spoločenskej disciplíny, kde sa budú 
tieto do hĺbky, tieto základné otázky slobody, rovnosti, dovolím si povedať aj bratstva, 
v dnešnom vyjadrení možno solidarity, inklúzie, rozmanitosti naozaj a opäť autenticky 
a efektívne vzdelávať.“ 
Lucia Plaváková: „Na školách nám dlhodobo chýba aj sexuálna vzťahová výchova. Sú 
snahy, ktoré sa snažia LGBTI ľudí ešte aj vymazať z toho školského systému. Aj z reklám, aj 
z televízie.“ (zábery na pietne miesto tragédie) 
 
príspevok Pietny pochod za obete  
Rastislav Iliev, moderátor: „No a v Bratislave v týchto chvíľach spomínajú tisíce ľudí na 
obete stredajšej brutálnej streľby. Na Námestí SNP máme kolegyňu Veroniku Pancurákovú.  
Veronika, príjemný večer. Aká je aktuálne atmosféra na Námestí SNP?“ 
Veronika Pancuráková, redaktorka: „Dobrý večer. Tak my, v tejto chvíli stojíme za tým 
hlavným pódiom, pretože pred ním je obrovský dav ľudí, ktorí prišli takto vyjadriť svoj názor. 
Hneď na úvod organizátori prečítali vyhlásenie, v ktorom odsúdili celý ten čin zo stredajšieho 
večera, no a následne program pokračoval príhovormi. Ako prvý vystúpil majiteľ podniku 



Tepláreň Roman Samotný, ktorý, samozrejme, odsúdil celý ten čin a povedal, že nie je si istý, 
či ešte niekedy Tepláreň opätovne otvorí. No a kritizoval politikov za to, že majú na rukách 
krv. Vyslovene tu hovoril o politikoch, ktorí dlhodobo sa vyjadrovali o LGBTI komunite tak, 
že v podstate podporovali nenávisť v niektorých ľuďoch na Slovensku. No a potom 
v emotívnom príhovore vystúpila aj prezidentka Zuzana Čaputová. A to, čo povedala, si 
môžete vypočuť práve teraz.“ 
Zuzana Čaputová, prezidentka SR: „Prepáčte, mrzí ma, že naša spoločnosť nedokázala 
ochrániť vašich blízkych. Prepáčte, že niektorí z vás sa na Slovensku nemôžete cítiť bezpečne. 
Mrzí ma, že ako členovia, ako ľudia z komunity LGBTI, sa cítite stále na Slovensku neprijatí. 
Patríte sem, ste pre našu spoločnosť hodnotní.“ 
Veronika Pancuráková: „No a ja ešte dodám, že samozrejme, to pietne zhromaždenie tu 
bude pokračovať viacerými príhovormi, ale aj nejakým hudobným programom. Čo sa týka 
toho počtu ľudí, ktorí tu je, tak určite môžeme hovoriť o tisíckach, ale ťažko sa to odhaduje, 
ľudia zaplnili námestie, viacerí z nich majú v rukách transparenty a dúhové vlajky. Toľko teda 
informácií odo mňa.“ 
 

 
Hlavné správy 15.10.2022 
príspevok Parlamentná minúta ticha za obete vraždy   
Igor Haraj, moderátor: „Obete streľby na Zámockej ulici v Bratislave by si v parlamente 
mali uctiť minútou ticha. Potvrdila to šéfka strany Za ľudí Veronika Remišová. Časť politikov 
vraždy ostro odsúdila.“ 
Hana Kostelníková, moderátorka: „Konkrétne kroky v podobe zmien legislatívy ale zatiaľ 
nik nepredstavil. Vraždu mladých ľudí kategoricky odsúdili aj predstavitelia katolíckej 
a evanjelickej cirkvi na Slovensku.“ 
Veronika Pancuráková, redaktorka: „Pamiatku Juraja a Matúša, ktorých v stredu večer 
vrah popravil pred LGBTI barom v centre Bratislavy, si niektorí politici uctili osobne priamo 
na mieste činu. Minútu ticha držali aj ministri na rokovaní vlády. V utorok by tak mali urobiť 
poslanci.“  (zábery na pietne miesto tragédie) 
Veronika Remišová, predsedníčka strany (Za ľudí): Ja nie som teda v parlamente, ale 
určite bude minúta ticha aj v parlamente.“ 
Veronika Pancuráková: „Po vražde sa verejná diskusia obracia práve k politikom. Časť 
z nich totiž dlhodobo slovne útočí na sexuálne menšiny.“ 
Roman Samotný, majiteľ baru Tepláreň (nakrútené 14.10.2022): „Poslanec parlamentu 
nám chcel dávať mlynské kamene a hádzať nás do vody. Poslanec parlamentu chce zakázať 
symbol dúhy, symbol aj LGBTI komunity, aby sa objavoval na verejných budovách.“ 
Kristína Tormová, herečka (nakrútené 14.10.2022): „Vyzývame politickú reprezentáciu na 
jednoznačné a bezpodmienečné odsúdenie násilia voči LGBTI komunite a vládu na prijatie 
konkrétnych krokov na zamedzenie opakovania takejto situácie v budúcnosti.“ 
Zuzana Čaputová, prezidentka SR (nakrútené 14.10.2022): „Ako spoločnosť sme sa 
dostali tak ďaleko, že je nevyhnutné, aby sme mali jasno v hlavách a jasné slová pokiaľ ide 
o to, čo je dobré a čo nie.“ 
Veronika Pancuráková: „Časť politického spektra útok na LGBTI komunitu ostro odsúdila. 
Politici sa ale nateraz zákony meniť nechystajú.“ (zábery na pietne miesto tragédie) 
Veronika Remišová: „Je veľmi dôležitá osveta už od útleho veku.“ 
Veronika Pancuráková: „A prídete možno s nejakým návrhom zákona s nejakou zmenou?“ 
Veronika Remišová: „Nie som si istá, či sa toto dá dať do návrhu zákona, ale určite sa 
budeme rozprávať aj s pánom ministrom školstva, čo sa týka bezpečnosti.“  (zábery na pietne 
miesto tragédie) 
Ladislav Kamenický, poslanec NR SR (Smer-SD): „Ja by som skutočne nepolitizoval tú 



tému. Lebo vidím, že médiá na tom silne pracujú a sa to všade objavuje a ja si myslím, že 
môže to presne byť na úkor toho, čo chce, to, čo sa chce, aby sa tu nepolarizovala 
spoločnosť.“ 
Veronika Pancuráková: „Minúta ticha za zastrelených Matúša a Juraja bude v parlamente 
v utorok. V minulosti podobný pietny akt nepodporili poslanci kotlebovej ĽSNS, keď v pléne 
chýbali počas minúty ticha počas uctenia si pamiatky exministra zahraničných vecí Eduarda 
Kukana.“ 
 

 
Hlavné správy 16.10.2022 
príspevok Návrh zákona môže pomôcť LGBTI párom   
Hana Kostelníková, moderátorka: „V parlamente je už niekoľko týždňov návrh zákona, 
ktorý by mohol uľahčiť život osobám rovnakého pohlavia. Tzv. inštitút partnerského spolužitia 
navrhuje opozičná SaS. Pôvodne o ňom mali poslanci hovoriť ešte na septembrovej schôdzi, 
ale rokovanie preložili o mesiac.“ 
Veronika Pancuráková, redaktorka: „Partneri rovnakého pohlavia by mohli vzájomne 
nahliadať do svojej zdravotnej dokumentácie, využívať inštitút bezpodielového 
spoluvlastníctva..., ale aj homosexuálnym párom výrazne uľahčil praktický život.“  (zábery na 
pietne miesto tragédie) 
Jana Bittó Cigániková, poslankyňa NR SR (SaS): „My by si teda vedeli predstaviť oveľa 
liberálnejšiu verziu, ale aby bol v súlade s programovým vyhlásením, aby aj naši 
konzervatívni kolegovia z parlamentu vedeli nejakým spôsobom zniesť tento návrh zákona.“ 
Veronika Pancuráková: „Otázne ale je, ako k návrhu zákona pristúpia konzervatívne 
orientovaní poslanci. Väčšina z nich totiž už v minulosti mala s podobnými návrhmi 
problém.“ 
Boris Kollár, predseda NR SR (Sme rodina): „Ja si myslím, že teraz máme iné ako krajina 
problémy a teraz rozhádať ešte tie dva tábory, jeden ten napravo, druhý naľavo, vnášaním 
ďalším legislatívnych návrhov, ktoré sa týkajú kultúrno-etických otázok.“ 
Peter Pellegrini, predseda strany Hlas-SD: „Ja mám predstavu, že spolu s kolegami 
posunieme tento návrh zákona do druhého čítania a budem si veľmi želať, aby parlament bol 
schopný slušnej bezemočnej debaty, že to zasa niekto tam nezneužije na džihád a nejakú 
kultúrnu vojnu, alebo takých, žiaľ, poslancov a poslankyne tam máme.“ 
György Gyimesi, poslanec NR SR (OĽaNO): „Som ochotný podporiť to, aby sa títo ľudia 
cítili v tejto spoločnosti bezpečnejšie a aby sa cítili ako rovnocenní občania.“ 
Veronika Pancuráková: „Z úst viacerých politikov už v minulosti zaznievali urážky na 
adresu sexuálnych menšín. O LGBTI ľuďoch hovorili ako o nepriateľoch, úchylákoch, alebo 
bláznoch.“ (zábery na pietne miesto tragédie) 
György Gyimesi: „Ja osobne nepociťujem žiadnu vinu a zodpovednosť za tento trestný čin.“ 
Jana Bittó Cigániková: „My za to môžeme, vy viac, ako ja, ja tiež, lebo som tomu 
nedokázala zabrániť. Lebo som vás nedokázala presvedčiť, že s tým máte prestať.“ 
Veronika Pancuráková: „Obete streľby na Zámockej si poslanci parlamentu v utorok uctia 
minútou ticha.“  (zábery na pietne miesto tragédie) 
 
 
 
príspevok Politikov vyzvali na činy   
Igor Haraj, moderátor: „Stovky ľudí v centre Bratislavy odsúdili stredajšiu vraždu dvoch 
homosexuálnych mladých mužov. Protest zorganizovali členovia študentského spolu LIGHT 
pri Univerzite Komenského.“ 
Hana Kostelníková, moderátorka: „Tento spolok študentov Filozofickej fakulty Univerzity 



Komenského sa hlási k tzv. queer teórii, ktorá propaguje neheterosexuálnu identitu. 
Demonštranti vyzvali politikov na konkrétne činy. Symbolicky im to prišli povedať aj pred 
parlament.“ 
Veronika Pancuráková, redaktorka: „Protestujúci ostro odsúdili slová verejných činiteľov, 
ktorí v minulosti viedli diskusie o tom, či si LGBTI ľudia zaslúžia základné ľudské práva. 
Verejnosť vyzvali, aby komunite pomáhala a aby nezatvárala oči pred nenávisťou. Na 
proteste sa zhromaždeným prihovorili blízki priatelia zavraždenej dvojice. Zdôraznili, že 
obeťou popravy mohol byť ktokoľvek.“ 
Jozef Ševčík, blízky priateľ zavraždenej dvojice: „Žiadam ochranu pre nás všetkých, 
žiadam vládu a politikov o priznanie skutočnosti, že krv sa nachádza aj na ich rukách. A nie 
prázdne ospravedlnenie sa, ale priznanie, lebo už je neskoro a máte sa hanbiť.“ 
Lukas Lee, blízky priateľ zavraždenej dvojice: „Som unavený a nahnevaný. Posledných 
niekoľko dní bolo pre mňa a mojich najbližších absolútne peklo. Matúš a Juraj mali celé svoje 
životy pred sebou, boli to úžasní ľudia, ktorých sme nesmierne ľúbili.“ 
Veronika Pancuráková: „Dav sa symbolicky presunul aj pred budovu parlamentu. 
Protestujúci vyzvali politikov, aby konali. Žiadali sexuálnu výchovu na školách a aj to, aby 
prijali zákony, ktoré LGBTI komunite zabezpečia základné práva.“ 
 
 
Hlavné správy 17.10.2022 
príspevok Vraždu vyšetrujú ako teroristický útok  
Lucia Farkasová, moderátorka: „Prípad tragickej streľby na Zámockej ulici polícia 
prekvalifikovala na obzvlášť závažný zločin teroristického útoku.“ 
Vlado Vondrák, moderátor: „Minister obrany na rokovaní brannobezpečnostného výboru 
prekvapil špeciálneho prokurátora Daniela Lipšica informáciou, že vojenské spravodajstvo 
strelca a komunitu, v ktorej sa strelec pohyboval, monitorovalo ešte pred vraždou 
a informácie poslali na patričné miesta.“ (opakujúce sa krátke zábery z diaľky na prikrytú 
obeť ležiacu na ulici) 
Richard Bolješik, redaktor: „O motíve strelca a jeho kontaktoch informoval Jaroslav Naď 
na brannobezpečnostnom výbore. Podľa ministra obrany, skupinu ešte pred samotným 
útokom monitorovalo vojenské spravodajstvo.“ (opakujúce sa krátke zábery z diaľky na 
prikrytú obeť ležiacu na ulici) 
Jaroslav Naď, minister obrany (OĽaNO): „Komunita ľudí, do ktorej patril aj tento vrah, 
bola veľmi úzko nielen monitorovaná zo strany Vojenského spravodajstva, ale aj orgány činné 
v trestnom konaní získali, alebo dostali od nás konkrétne informácie, ktoré sa tejto komunity 
týkali a následne boli urobené aj konkrétne kroky invazívneho charakteru.“ 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Prvýkrát to od vás počujem.“ 
Richard Bolješik: „O aké informácie išlo, to nechcel minister pred médiami bližšie 
rozoberať.“ (opakujúce sa krátke zábery z diaľky na miesto tragédie) 
Jaroslav Naď: „Vojenské spravodajstvo si v oblasti tejto konkrétnej komunity, do ktorej 
patril aj uvedený človek, urobilo svoju robotu.“ 
Daniel Lipšic: „Nie, nemám také informácie.“ 
Richard Bolješik: „Či, kedy a v akej forme vojenskí tajní odstúpili operatívne informácie 
o skupine a strelcovi, polícii komentoval veľmi vyhýbavo aj rezort vnútra.“ (opakujúce sa 
krátke zábery z diaľky na prikrytú obeť ležiacu na ulici, krátke zábery na miesto činu) 
Zuzana Eliášová, hovorkyňa Ministerstva vnútra SR: „Uvedené nebudeme bližšie 
komentovať, faktom ale je, že v predmetnej udalosti polícia urobila skutočne všetko, čo bolo 
v jej silách a v jej kompetencii.“ 
Jaroslav Naď: „Ak tu existuje nejaká predstava o tom, že by toto nebolo nami riešené, tak 
môžem povedať, že bolo a bolo už dlhšie.“ 



Daniel Lipšic: „Potom otázka je, ak taká informácia existovala, komu bola odstupovaná. To 
je otázka na pána ministra obrany.“ 
Jaroslav Naď: „Vojenské spravodajstvo to, čo vedelo spraviť, aj na základe medzinárodnej 
spolupráce, tak to urobilo. Všetky ostatné veci sa netýkajú činnosti Vojenského 
spravodajstva.“ 
Richard Bolješik: „Či malo Vojenské spravodajstvo vopred indície aj o samotnom útoku, 
alebo išlo iba o všeobecné informácie o radikalizovaní sa sledovanej skupiny okolo strelca, 
ukáže až ďalšie vyšetrovanie, pri ktorom bude NAKA zrejme musieť preveriť a porovnať toky 
poznatkov o strelcov naprieč všetkými spravodajskými zložkami. (opakujúce sa krátke zábery 
z diaľky na prikrytú obeť ležiacu na ulici, krátke zábery na miesto činu) Rovnako po zmene 
právnej kvalifikácie skutku, tak odteraz každému, kto by verejne šíril súhlas s konaním strelca, 
hrozí stíhanie a prípadný trest 3 až 10 rokov.“ (krátke zábery na miesto činu, kde občania 
kládli sviečky a kvety) 
Daniel Lipšic: „By som rád upozornil všetkých, že v prípade schvaľovania tohto činu, sa 
môžu dopustiť pomerne závažnej trestnej činnosti.“ (krátke zábery na miesto činu) 
 
príspevok Čaputová vs Žilinka   
Lucia Farkasová, moderátorka: „Tragické udalosti na Zámockej ulici v Bratislave sa 
preniesli aj do politiky. Do vlasov si skočili prezidentka Zuzana Čaputová a generálny 
prokurátor Maroš Žilinka. Ten reagoval na stanovisko Zuzany Čaputovej o nevhodnom 
statuse generálneho prokurátora po streľbe v centre Bratislavy. Žilinka hovorí o zaťahovaní 
Generálnej prokuratúry do politiky.“ 
Ladislav Žigo, redaktor: „Prezidentke Čaputovej sa nepáči, že Žilinka sa po streľbe na 
Zámockej ulici k tragédii vyjadril iba stroho.“ 
Maroš Žilinka, generálny prokurátor Slovenskej republiky (Zdroj: Facebook): 
„Zásadne odsudzujem akékoľvek formy nenávisti a neznášanlivosti. A to voči komukoľvek.“ 
Ladislav Žigo: „Žilinka sa bráni, že po streľbe nemal čas na emotívne statusy, ani vyjadrenia 
pre médiá. Tvrdí, že prípad sledoval a bol v kontakte s krajským aj špeciálnym 
prokurátorom.“ (krátke zábery na miesto činu s prikrytou obeťou) 
Maroš Žilinka, generálny prokurátor SR: „Vyprosujem si, aby zo mňa tu niekto účelovo 
(krátke zábery na miesto činu s prikrytou obeťou) robil nejakého odľuda, bezcitného človeka, 
inak povedané, vykonal som to, čo som ako generálny prokurátor vykonať mal. V tom čase 
som skutočne nemal čas reagovať na Facebooku na tú udalosť nejakými emotívnymi 
vyjadreniami.“  
Ladislav Žigo: „V tragický večer Žilinka poveril špeciálneho prokurátora, aby sa prípadom 
streľby na Zámockej ulici zaoberal.“ (krátke zábery na miesto činu s prikrytou obeťou) 
Maroš Žilinka: „Večer ihneď po skutku som bol permanentne na telefóne s pánom krajským 
prokurátorom v Bratislave, ktorý má podrobne informoval o tom, čo sa udialo, aké sú 
skutkové okolnosti.“ 
Ladislav Žigo: „Okrem generálneho prokurátora sa do prezidentky obul aj sudca Okresného 
súdu Bratislava II. Patrik Števík.“ 
Patrik Števík, sudca Okresného súdu Bratislava II.(sudnamoc.sk): „Už dva roky pevnou 
rukou, v ktorej stískate totalitné pero, podpisujete rozsudky smrti pre demokraciu, právny štát, 
nezávislosť súdnej moci, ľudské práva a suverenitu Slovenskej republiky. Robíte tak pod 
zámienkou solidarity, slušnosti a zodpovednosti.“ 
Martin Strižinec, hovorca prezidentky SR: „Pani prezidentka minulý týždeň len vecne 
pomenoval stav, veľmi nelichotivý stav, v akom sa Slovensko nachádza. Je to dobré, že 
niektorých ľudí sa jej slová dotkli, tí ostatní vedia rozlíšiť, kto šíri nenávisť, kto arogantne 
komunikuje, prípadne kto šíri hoaxy.“ 
 



 
Hlavné správy 18.10.2022 
príspevok LGBTI v parlamente  
Katrin Lengyelová, moderátorka: „Z námestí do parlamentu. Dvojnásobnávražda na 
Zámockej a diskusia o právach LGBTI komunity sa stala témou aj pre poslancov. Schválili 
uznesenie, ktoré odsudzuje silnejúcu nenávisť voči menšinám a na stole majú aj zákon, ktorý 
by mal uľahčiť partnerské spolužitie. Podľa očakávania, debata bola búrlivá.“ 
Boris Kollár, predseda NR SR (Sme rodina): „Prosím, aby sme si uctili teraz pamiatku 
dvoch obetí streľby na Zámockej ulici v Bratislave minútou ticha.“ 
Martin Linhart, redaktor: „Minúta ticha nezostala v parlamente jediným symbolom 
odsudzujúcim teroristický útok pred Teplárňou na Zámockej. Poslanci navrhli uznesenie 
k silnejúcim prejavom nenávisti voči menšinám a komunitám. Zvlášť LGBTQI a židovskej 
komunite.“ (opakujúce sa krátke zábery z diaľky na prikrytú obeť ležiacu na ulici) 
Róbert Halák, poslanec NR SR (OĽaNO): „Spoločnosť je len taká silná, ako sa dokáže 
zastať práv svojich menšín.“ 
Martin Linhart: „Poslanci sa dokázali zhodnúť iba na tom, že vraždu treba odsúdiť. (krátke 
zábery na miesto činu, kde občania kládli sviečky a kvety) Samotné uznesenie ich už ale 
rozhádalo. Tábory boli dva - poslanci z Kotlebovej kandidátky verzus liberáli.“  
Ondrej Dostál, poslanec NR SR (SaS): „Je smutné, že musíme v Národnej rade prijímať 
uznesenie o niečom, čo by malo byť úplne samozrejmé.“ 
Milan Mazurek, poslanec NR SR (nezaradený): „Stojím tu aj preto, aby som odsúdil vás, 
navrhovateľov, pokrytcov liberálne médiá, politikov, ktorí na túto tému, na túto tragickú 
udalosť nasadli ak na koňa a vydali sa do križiackej výpravy proti všetkým tradičným, 
racionálnym a normálnym hodnotám.“ 
Jana Bittó Cigániková, poslankyňa NR SR (SaS): „Milan, vy ste sa vôbec nezmenil od čias 
hlavnej stanice, keď ste tam jak opica ziapal a hádzal kamene po matke s dieťaťom, pretože vy 
ste sa proste bál niečoho, čomu ste nerozumeli aj s vašimi kamarátmi. Respektíve vy ste len 
kričal a kamaráti hádzali, aby som bola korektná.“ 
Eduard Kočiš, poslanec NR SR (nezaradený): „Žiaden príslušník LGBTI komunity nie je 
nikdy na Slovensku diskriminovaný pre svoju sexuálnu orientáciu a má rovnaké práva a má 
rovnaké povinnosti.“ 
Anna Zemanová, predsedníčka poslaneckého klubu (SaS): „Vy ste vytvorili atmosféru 
nenávisti v tejto spoločnosti a každý jeden, kto takéto prejavy má, má krv na rukách.“ 
Martin Linhart: „Uznesenie napokon prešlo jednoznačne.“ 
Boris Kollár: „Prítomní 130 poslancov, za 119, proti 9, dvaja nehlasoval.“ 
Martin Linhart: „Poslanci ale nechcú zostať iba pri slovách. Hoci návrh liberálov na 
zlepšenie postavenia LGBTQI komunity pred pár týždňami odsunuli, po tragédii z Teplárne 
ho opäť vrátili do hry, dokonca prednostne.“ (krátke zábery na miesto činu, kde občania 
kládli sviečky a kvety) 
Anna Zemanová: „Je to ozaj prvý minimálny krok pre to, aby sa ľuďom, ktorí partnersky 
žijú, či sú to ľudia rovnakého pohlavia, alebo aj rozdielne pohlavia, aby sa im uľahčil život.“ 
Martin Linhart: „Návrh zavádza partnerské spolužitie na základe notárskej zápisnice, 
bezpodielového spoluvlastníctvo partnerov, rozšírenie definície rodinného príslušníka či 
dedenie a sprístupnenie zdravotnej dokumentácie partnerov.“ 
Anna Zemanová: „Nám ide o to, aby to prešlo čo najširšou podporou aj konzervatívnejšieho 
spektra.“ 
Peter Pčolinský: „Za seba môžem povedať, že nemám problém s tým, čo je uvedené v PVV, 
to znamená, nazeranie do zdravotnej dokumentácie, alebo dedenie. Všetko ostatné je otázka 
rokovaní.“ 
Tomáš Taraba, poslanec NR SR (nezaradený): „Kto si chce dneska poriešiť veci 



v nejakom, by som povedal voľnom zväzku, tak na to dnes je úplne elegantný spôsob, a to je 
v podstate notár.“ 
Anna Zemanová: „Ja si neviem predstaviť, čo by nám na tomto naozaj návrhu ešte mohlo 
prekážať, ale tak vypočujeme si ich.“ 
Michal Šipoš, predseda poslaneckého klubu (OĽaNO): „Každý nech si hlasuje podľa 
svojho svedomia a vedomia.“ 
Martin Linhart: „Už v stredu by mohlo byť jasné, či dajú poslanci návrhu na partnerské 
spolužitie šancu. Ak áno, o jeho definitívnej podobe sa rozhodne na ďalšej schôdzi 
parlamentu.“ 
 
príspevok Ako sme pripravení na teroristický útok   
Katrin Lengyelová, moderátorka: „Brutálny útok a poprava dvoch mladých ľudí na 
Zámockej v centre Bratislavy, preverili schopnosť všetkých bezpečnostných zložiek rýchlo 
reagovať na teroristický útok. Názory na rýchlosť a nasadenie polície sa rôznia nielen medzi 
politikmi, analytikmi, ale aj v laickej verejnosti.“ (fotografia vraha zo sociálnej siete, 
opakujúce sa krátke zábery z diaľky na prikrytú obeť ležiacu na ulici) 
Rastislav Iliev, moderátor: „Presne tak. Všetci sa však zhodujú zrejme asi na jednom, že 
limity polície a iných zložiek sa začínajú a končia pri financiách. Otázkou je aj to, ako by 
Bratislava zvládla do detailov vopred naplánovaný teroristický čin.“ (opakujúce sa krátke 
zábery z miesta činu, z diaľky na prikrytú obeť ležiacu na ulici) 
Richard Bolješik: „Najväčšiu spoločenskú diskusiu a kritiku postupu bezpečnostných zložiek 
vyvolal fakt, že od útoku až po samovraždu a vypátranie páchateľa na Zámockej ulici 
uplynula celá noc. Ozbrojený strelec sa tak pohyboval po meste, stihol ísť domov, vymeniť si 
zbraň a napriek policajným opatreniam sa presúval po Bratislave, pravdepodobne mestskou 
hromadnou dopravou.“ (fotografie vraha zo sociálnej siete, opakujúce sa krátke zábery 
z diaľky na prikrytú obeť ležiacu na ulici) 
Juraj Krúpa, predseda brannobezpečnostného výboru (SaS): „Reakcie polície vnímam 
skôr rozpačito.“ 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Ak si porovnáte tie prípady aj z iných krajín takýchto 
osamelých strelcov, tak si myslím, že polícia zareagovala vhodne a včas.“ 
Juraj Krúpa: „Vidíme, že sú tam určité otázniky.“ 
Zuzana Eliášová, hovorkyňa Ministerstva vnútra SR: „Polícia nasadila všetky potrebné 
zložky, ktoré boli k dispozícii.“ 
Richard Bolješik: „Polícia ihneď po streľbe uzavrela okolité ulice, nasadila vrtuľník a podľa 
operatívnych informácií sledovala lokality, kde by sa unikajúci páchateľ mohol pohybovať. 
Z pohľadu analytika Andora Šándora tak urobila svoje maximum.“ (zábery z miesta činu, 
opakujúce sa krátke zábery z diaľky na prikrytú obeť ležiacu na ulici) 
Andor Šándor, bezpečnostný analytik (preklad z češtiny): „V tejto chvíli by som políciu 
určite nekritizoval, pretože nemala zrejme v rukách príliš veľa indícií, či ten človek ešte chce 
pokračovať v páchaní tohto útoku.“ 
Richard Bolješik: „Ak by však išlo o koordinovaný útok viacerých páchateľov a na rôznych 
miestach, zložky by zrejme narazili na vlastné limity.“ 
Peter Pčolinský, podpredseda brannobezpečnostného výboru (Sme rodina): „Zložky v 
bezpečnostných službách jednoducho sú finančne veľmi poddimenzované a nie sú schopné 
materiálne, technicky a personálne pokryť všetko, čo by pokryť bolo potrebné.“ 
Juraj Krúpa: „Z tohto dôvodu mám aj trošku obavy, že či by polícia bola schopná v prípade 
nejakého väčšieho teroristického útoku aj adekvátne zasiahnuť.“ 
Daniel Lipšic: „Ja chápem, že mnohí analytici majú radi kriminálne seriály, len realita v tom 
teréne je niekedy trošku iná.“ 
Richard Bolješik: „Sporné sú aj predstavy o uzavretí celého mesta, alebo aglomerácie tak, 



ako to poznáme z prípadov teroristických útokov v Spojených štátoch, alebo z iných miest 
západnej Európy. Bratislava má veľmi špecifickú polohu. Leží súčasne na rieke Dunaj ako aj 
na medzinárodnej hranici s Maďarskom a Rakúskom. Aj preto je pre bezpečnostné zložky 
veľmi ťažké v prípade hroziaceho teroristického útoku celé mesto hermeticky uzavrieť.“ 
Andor Šándor: „Ono urobiť uzáveru mesta, to nie je žiadna sranda.“ 
 

 
Hlavné správy 19.10.2022 
príspevok Obeťou mal byť premiér  
Lucia Farkasová, moderátorka: „Obeťou vraha Juraja Krajčíka mohli byť aj viacerí 
politici. Premiér Eduard Heger, Robert Fico aj bývalý minister školstva Branislav Gröhling 
potvrdili, že ich kontaktovala polícia, a že boli na zozname strelca zo Zámockej ulice.“ 
Maroš Košík, moderátor: „Juraj Krajčík pred tragédiou v centre Bratislavy čakal na 
premiéra pred bytovkou, kde býva. Aj preto dnes výnimočne zasadala Bezpečnostná rada.“ 
(zábery z miesta činu na Zámockej ulici) 
Ladislav Žigo, redaktor: „Útočník Juraj Krajčík sa minulý týždeň pred tragédiou na 
Zámockej ulici pohyboval nejaký čas aj pred bytom premiéra Eduarda Hegera. Dokonca si 
urobil pred jeho panelákom aj fotky.“ (fotografia vraha J. Krajčíka z Twitteru, ktorú si urobil 
pred bytovkou premiéra)  
Eduard Heger, predseda vlády (OĽaNO): „Môžem potvrdiť, že som primárnym cieľom.“ 
Ladislav Žigo: „Juraj Krajčík mal vytvorený zoznam ľudí, na ktorých v osudný deň mohol 
zaútočiť. Medzi nimi boli politici a jeden novinár.“ (opakujúce sa krátke zábery z diaľky na 
prikrytú obeť ležiacu na ulici). 
Robert Fico, predseda strany Smer-SD: „Na zozname ľudí, ktorí boli v záujme tohto 
mladého človeka, som bol aj ja. Presne vedel kde bývam, podľa všetkého sa motal okolo 
môjho domu. Ale mne to je jedno. Ja z tohto nerobím hrdinstvá ako nejaký Heger. Dokonca 
mi núkali všelijaké bezpečnostné tlačítka podobné a veci, že či sa nebojím. A čoho sa mám 
báť? Však ten človek je už mŕtvy.“ 
Branislav Gröhling, poslanec NR SR (SaS): „Je dôležité povedať, že ja neviem, či existuje 
vôbec nejaký zoznam a žiaden zoznam mi nebol ukázaný. Jedine bol som predvolaný na 
políciu, aby som vypovedal v rámci tej smutnej udalosti, ktorá sa stala na Zámockej, kde boli 
zabití mladí ľudia.“ 
Roman Mikulec, minister vnútra (OĽaNO): „Tí ľudia, ktorí boli uvedení na tom zozname 
sú upovedomení, ale momentálne nemôžme túto informáciu zverejniť.“ 
Ladislav Žigo: „Pre dvojnásobnú vraždu pred barom Tepláreň v stredu zasadala aj 
Bezpečnostná rada. Tá sa zaoberala aktuálnou bezpečnostnou situáciou a návrhmi, ako do 
budúcna k takýmto tragédiám predísť.“ (opakujúce sa krátke zábery z diaľky na prikrytú obeť 
ležiacu na ulici) 
Štefan Hamran, prezident Policajného zboru SR: „Chceme výrazným spôsobom posilniť aj 
personálne stavy na tých špecializovaných útvaroch, ktoré sa venujú primárne boju proti 
terorizmu a extrémizmu a môžu do budúcnosti veľmi účinným spôsobom eliminovať práve 
útoky takéhoto typu.“ 
Ladislav Žigo: „Podľa bezpečnostného analytika Radovana Bránika, je takýmto útokom 
jednotlivca ťažké vopred predísť.“ 
Radovan Bránik, bezpečnostný analytik: „Štát robí maximum možného, je tam veľmi silne 
prítomný medzinárodný prvok. To znamená, že sa spolupracuje so zložkami nielen 
európskymi, ale aj zámorskými.“ 
 
príspevok Partnerské spolužitie dostalo stop   



Lucia Farkasová, moderátorka: „Partnerské spolužitie, vrátane párov rovnakého pohlavia, 
sa zatiaľ nekoná. Šancu mu dala len tretina poslancov. LGBTI komunita je sklamaná. Liberáli 
hovoria o predsudkoch. Premiér odkázal, že vláda pripraví nový, vlastný návrh.“ 
Martin Linhart, redaktor: „V utorok parlament jednoznačne podporil uznesenie 
k silnejúcim prejavom nenávisti voči menšinám. Po vražde na Zámockej špeciálne voči LGBTI 
ľuďom. (opakujúce sa krátke zábery z diaľky na prikrytú obeť ležiacu na ulici, krátke zábery 
na miesto činu) Od slov k činom je ale niekedy ďaleko. O pár hodín neskôr návrh SaS na 
zavedenie partnerského spolužitia nedostal šancu.“ 
Boris Kollár, predseda NR SR (Sme rodina): „Prítomných 133 poslancov, za 50.“ 
Martin Linhart: „Bez ohľadu na výsledok, bolo v pléne veselo. Postaralo sa o to nefunkčné 
hlasovacie zariadenie kotlebovcu Mizíka.“ 
Stanislav Mizík, poslanec NR SR (nezaradený): „Chcel som hlasovať za a nešiel ani jeden 
prístroj, ani druhý. Srandu som povedal. Srandu som povedal.“ 
Boris Kollár: „Vidím veľký obrat v strane Ľudová strana – Naše Slovensko.“ 
Martin Linhart: „Za návrh SaS, ktorý mal nezosobášeným párom dať status partnerov, 
umožní dedenie či prístup do zdravotnej karty, hlasovalo okrem liberálov len 17 poslancov 
OĽaNO, 7 z Hlasu, vrátane Pellegriniho a pár nezaradených.“ 
Vladimíra Marcinková, poslankyňa NR SR (SaS): „Páry rovnakého pohlavia nebudú mať 
ani ten minimálny balík práv, ktorý sme navrhli. Nebudú mať nič.“ 
Peter Pčolinský, predseda poslaneckého klubu strany (Sme rodina): „Nie, tento návrh 
nebol priechodný naprieč politickým spektrom.“ 
Jana Bittó Cigániková, poslankyňa NR SR (SaS): „Nechceli preto, lebo majú rovnaké 
predsudky, ktoré viedli vraha dvoch mladých ľudí k tej nezmyselnej vražde.“ 
Igor Matovič, minister financií, predseda strany (OĽaNO): „Tretina nášho klubu bola za, 
náš klub je vždy slobodný a zároveň je takým zrkadlením Slovenska, že sú v ňom aj 
konzervatívci aj liberáli.“ 
Robert Fico, poslanec NR SR, predseda strany (Smer-SD): „Tento návrh zákona doslova 
dláždil cestu k adopcii detí homosexuálnymi pármi. No tak ma teraz upáľte.“ 
Richard Sulík, poslanec NR SR, predseda strany (SaS): „Ak SaS bude v budúcej koalícii, 
tak len za tej podmienky, že návrh registrovaných partnerstiev sa dostane do koaličnej 
zmluvy.“ 
Martin Linhart: „Iniciatíva Inakosť označila zákon za drobný a prvý krok 
k zrovnoprávneniu LGBTI ľudí. O to viac ju sklamalo, že neprešiel.“ 
Martin Macko, riaditeľ Iniciatívy Inakosť: „Jedna vec je, keď deklarujeme spoluúčasť, 
odsudzujeme násilie na komunite, ale keď to nenaplníme konkrétnymi krokmi, tak sú to 
vlastne prázdne reči.“ 
Zuzana Čaputová, prezidentka SR (text v obraze): „Neviem, ako chceme prispieť k pocitu 
bezpečia a prijatia našich spoluobčanov, keď sa budú poslanci báť aj obyčajnej notárskej 
zápisnice.“ 
Eduard Heger, predseda vlády (OĽaNO): „Pre mňa to neznamená, že v tejto téme teraz 
zastavíme, to určite nie.“ 
Vladimíra Marcinková: „Neviem si predstaviť už jemnejší návrh, ako to kompromisné 
znenie, ktoré sme my priniesli.“ 
Martin Linhart: „Faktom je, že vláda si do programu dala záväzok, že zlepší legislatívu 
v oblasti majetkových práv ľudí, ktorí žijú v jednej domácnosti. Napísať takýto návrh má 
minister spravodlivosti.“ 
Viliam Karas, minister spravodlivosti: „Ministerstvo spravodlivosti a ja osobne som plne 
pripravený sa do toho nasadiť plnou silou.“ 
Martin Linhart: „Čo by to malo zahŕňať?“ 
Martin Macko: „Je to inštitút vlastne životných partnerstiev, ktorý poznáme z ostatných 



európskych krajín.“ 
Martin Linhart: „Iniciatíva Inakosť chce v najbližších dňoch zverejniť výzvu s konkrétnymi 
krokmi, ktoré očakáva od vlády a parlamentu. Podporiť ju chcú aj kampaňou Ide nám 
o život.“ 
 

**** 
 
Monitorované vysielanie:  Noviny JOJ o 19.30 h/JOJ 
Deň a čas vysielania:  13.10.-20.10.2022   
Označenie podľa JSO:  bez označenia 
 
13. 10. 2022 NOVINY TV JOJ 
Avízo príspevkov: 
Príspevok: Mladík, ktorý vraždil, je mŕtvy 
Moderátorka: „Devätnásťročný Juraj, ktorý v bratislavskom bare zastrelil dvoch mužov 
a zranil jednu ženu, je mŕtvy.“ (19:30:38 záber na chodník s množstvom policajtov, v popredí 
vpravo tmavé vozidlo, ktoré čiastočne zakrýva na zemi ležiaci modrý objekt) 
 
Príspevok: Profil vraha 
Moderátorka: „O tom, čo sa odohrávalo v hlave extrémistu vypovedá jeho komunikácia na 
internete. Je plná násilia a odhodlania vraždiť.“(19:30:53 záber na chodník, na ňom z diaľky 
ležiaci modrý objekt – rastrovaný, v popredí záberu policajná páska, v pozadí policajné vozidlá) 
 
Príspevok: Mladík, ktorý vraždil, je mŕtvy 
Moderátorka: „Bola to poprava akú Slovensko ešte nikdy nezažilo. Devätnásťročný tínedžer 
viac ako desiatimi výstrelmi pripravil o život Juraja a Matúša a zranil ďalšiu ženu Radku. 
Motívom je pravdepodobne nenávisť k tejto komunite, nenávisť k židom, či sexuálnym 
menšinám. Vrah svoje besnenie opísal aj vo viac ako 60 stranovom manifeste a po brutálnej 
vražde ešte komunikoval na sociálnych sieťach. Na to, čo urobil, bol hrdý a vyjadril sa, že ak 
prežije, bude vraždiť znova. Nadránom nakoniec obrátil zbraň aj proti sebe.“ 
Reportér: „Brutálny vrah prišiel na Zámockú ulicu v stredu večer, asi trištvrte hodinu predtým, 
ako dvojicu popravil. (19:32:11 záber z diaľky – nočná ulica, v popredí záberu sú autá a osoby, 
v centre záberu objekt ležiaci na chodníku, prikrytý modrým igelitom, osoby v bielych 
overaloch, v pozadí záberu policajné a civilné vozidlá)  Chvíľami sedel vo výklenku na 
chodníku a chvíľami sa prechádzal pred Teplárňou. V jednom momente sa odhodlal, vytiahol 
zbraň a s laserovým zameriavačom spustil paľbu do nič netušiaceho Matúša a Juraja. Keď 
vystrieľal prvý zásobník, si zbraň prebil a mladíkom dala rany istoty. Zranená skončila jedna 
žena, tá je mimo ohrozenia života.“ 
Reportér: „Čiže môžeme vylúčiť, že poznal tieto dve osoby?“ 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Nič nenasvedčuje tomu, že by ich poznal.“ 
Svedok: „Slyšel jsem 15 výstřelů asi, no 10 – 15 výstřelů a pak jsem zjistil, že tady někoho 
zastřelili.“ 
Sused: „Je to strašné mať pred svojím vchodom mŕtvych ľudí a najmä to, že tam chodíme aj 
každý deň okolo.“ 
Reportér: „Juraj potom z miesta ušiel. Bol maskovaný a v rúšku. Prvé indície smerovali na 
nábrežie k Dunaju. Tam ale pes stratil pachovú stopu. Policajti prehľadávali breh Dunaja 
medzi mostami aj pontónmi. Mestom sa ozývali policajné sirény a vrtuľník, na každom kroku 
boli desiatky ozbrojených policajtov v nepriestrelných vestách a psovodi. Hladinu Dunaja 
prehľadávali lode. Mladík, ktorý študoval v Bratislave na gymnáziu pre mimoriadne nadané 
deti, sa medzičasom verejnosti ohlásil na sociálnych sieťach. Na Twitteri si z policajtov doslova 



robil srandu a s publikom pod prezývkou komunikoval. K poprave dvoch ľudí sa priznával a 
vôbec sa tým netajil.“ 
Mužský hlas číta text: „Policajti sú asi neschopní, no... Debata nikdy nič nedosiahla. 
Debatuješ, debatuješ a oni idú ďalej a nikto s tým nič nerobí. J***ť na debaty. 
A čo si dosiahol? Malý krok k svojmu cieľu. Urobil si svoju časť vo veľkom boji a tomu veríš? 
Ak sa niekedy dostaneš ešte na slobodu, tak ti to dôjde. 
Zabil dve buzny, to bohate stačí. Keby každý, čo má moje názory urobil to isté, tak problém by 
skončil za jeden deň. Tak čo siláci, dajte nejaké posledné slová.“ 
Reportér: „Jeden z diskutujúcich ho vyzval k tomu, aby sa odfotil s topánkou nad hlavou, aby 
potvrdil, že je naozaj strelcom. (19:34:00 v popredí záber autá, v pozadí vidno policajtov, na 
zemi sčasti vidno objekt prekrytý modrým igelitom) Mladík tak urobil. Pred popravou Juraj 
zverejnil 65 stranový manifest. Ten bol namierený napríklad proti židom či LGBTI komunite. 
Na svoj útok sa podľa manifestu pripravoval dlho a ak by prežil, bol by vraj 
pripravený vraždiť znova. Podľa jeho profilu ho inšpirovali viacerí radikáli vrátane Andersa 
Breivika.“ 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Zatiaľ je pravdepodobným motívom tohto činu 
nenávisť k osobám inej rasy, inej sexuálnej orientácie a naozaj sa obávam toho, aby... aby 
podobné činy nepokračovali, pretože slová majú svoju váhu.“ 
Reportér: „Juraj v minulosti na internete zverejnil selfie fotky napríklad pred domom 
premiéra, ďalej pred miestom, kde sa stretávajú židia, či pred Teplárňou, kde došlo k poprave. 
Jeden z jeho posledných tweetov v osudnú noc znel takto.“ 
Mužský hlas číta text: „Čaute, vidíme sa na druhej strane.“ 
Reportér: „Nadránom bol účet zablokovaný. Policajti po mladíkovi pátrali aj v byte, kde žil, 
nikde ho však nenašli. Objavila ho až náhodná okoloidúca pri rannej prechádzke. Tá zbadala 
na Jaskovom rade nehybné telo a zavolala políciu. Telo, ktoré ležalo v tráve s prestrelenou 
hlavou, patrilo Jurajovi. Spáchal samovraždu. Vedľa seba mal odložený batoh a fľašu s pitím. 
Špeciálny prokurátor potvrdil, že ide o strelca.“ (19:35:07 pohyblivé zábery z diaľky na objekt 
prikrytý modrým igelitom ležiaci medzi zeleňou)  
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Niekedy slová sa premieňajú v skutky a myslím, že by 
všetci... všetky verejne známe osoby sa mali zamyslieť nad tým, či nejaká eskalácia vášní voči 
komukoľvek nemôže priviesť niektorých jedincov možno v nejakej emočne slabšej chvíli ku 
skutkom.“ 
Reportér: „Vyšetrovatelia miesto dokumentovali dlhé hodiny. Na výsluch predviedli aj jeho 
rodičov. (19:35:54 v zábere osoby vkladajú do auta objekt na nosidlách – prikrytý – vidno ho 
len sčasti) Podľa medializovaných informácií zbraň, ktorú mal pri úkladných vraždách použiť, 
mala patriť jeho otcovi. (19:35:58 v zábere ako osoby nesú objekt na nosidlách, popri nich stoja 
i policajti) Z Bratislavy Andrej Zavřel, televízia JOJ.“ 
 
Príspevok: Chlapec, ktorý vraždil 
Moderátorka: „Útočník, ktorý sa k útoku na nevinných a nič netušiacich ľudí prihlásil, zapĺňal 
sociálne siete nenávistnými statusmi už niekoľko mesiacov pred útokom. Dokonca tweetoval aj 
tesne po ňom. Majiteľ Teplárne, kde sa útok stal, voči nemu paradoxne nenávisť necíti, iba 
ľútosť a žiaľ a útočníka označil za obeť systému.“ 
Reportérka: „Čo vedie len devätnásťročného chlapca k tomu, aby vraždil, navyše 
ľudí, ktorí mu nikdy nič nespravili a ktorých ani len nepoznal? Odpoveď odkryli sociálne siete. 
Deň pred útokom 11. októbra na svojom twitterovom konte po anglicky napísal.“ 
Mužský hlas: „Rozhodol som sa.“ 
Reportérka: „A ráno v deň útoku, približne o desiatej, prišiel ďalší status so slovami, 
z ktorých mrazí.“ 
Mužský hlas: „Bude to vykonané.“ 



Reportérka: „Nanešťastie to neboli len slová. Po desiatkach minút vyčkávania, krátko po 
19:00 hodine, usmrtil dvoch nevinných ľudí a jednu ženu postrelil.“ (19:36:54 záber na chodník, 
na ňom ležiaci objekt prekrytý modrým igelitom, v popredí záberu policajná páska, v pozadí 
policajné vozidlá; v popredí záberu autá, v centre záberu vidno viacero policajtov a osôb, na 
chodníku vidno objekt prekrytý modrým igelitom) 
Roman Samotný, majiteľ LGBTI baru: „V tej Teplárne naozaj boli iba títo traja 
ľudia, ktorí sedeli vonku na lavičke. Ten páchateľ tam vyčkával asi 40 minút v blízkosti nich. 
Či čakal, že či príde viac ľudí, alebo či na niekoho konkrétneho.“ 
Reportérka: „Po čine bol mladý útočník na sociálnych sieťach opäť aktívny, teda v čase, keď 
unikal pred políciou. Asi polhodinu po útoku zverejnil príspevok s hashtagmi – zločin 
z nenávisti, gaybar, Bratislava.“ 
Marek Madro, psychológ, ipcko.sk: „Tesne po tom, ako sa to udialo, tak nás kontaktovalo 
obrovské množstvo jeho spolužiakov, ľudí, ktorí poznajú... poznali tie jeho sociálne siete a 
hovorili o tom, že prežívajú pocit viny, že ako je to možné, že toto je zrejme ten... ten páchateľ 
toho hrozného činu a ako je možné, že to nevšimli, že nedokázali na to zareagovať, že 
nedokázali tomu zabrániť. Keďže on tam postoval svoje, postoval tam fotky z tej udalosti, 
postoval tam fotky tiel, tak sme vedeli, že je dôležité, aby tieto informácie mala polícia, 
spolupracovali sme pri tom s políciou.“ 
Reportérka: „S nenávistnými prejavmi začal už pred niekoľkými mesiacmi. 25. septembra 
napísal.“ 
Mužský hlas číta: „Útočníci sa sami neodstránia.“ 
Reportérka: „A deň na to.“ 
Mužský hlas číta: „Keď príde čas, môžete skutočne zabiť nepriateľa? 
Marek Madro: „Naozaj tam boli také tie extrémistické postoje a názory. Po tom, ako sa 
zverejnilo jeho meno, tak sa to meno spojilo aj s tým, aká bola tá rodinná klíma, že jeho otec 
kandiduje teraz vo voľbách za jednu z tých extrémistických strán, že zrejme to je ako keby niečo, 
o čom sa doma dlho, dlho, dlho rozprávali.“ 
Reportérka: „O jeho extrémistickej povahe svedčí aj fakt, že 2 dni pred tým, ako skutočne 
zabíjal, označil medzi ľuďmi, ktorých považuje za hrdinov a svoje vzory, aj masového vraha 
Breivika, ktorý celkovo zavraždil 77 ľudí.“ 
Marek Madro: „Akonáhle sa hneváte a dokážete pomenovať, na koho sa hneváte, tak to môže 
prísť až sem. Je potrebné ublížiť len preto, aby ste upozornili na to, že... že vy prežívate niečo, 
čo treba riešiť.“ 
Reportérka: „Čo sa v útočníkovi odohrávalo, však v jeho škole, ktorú navštevujú nadané deti, 
vedenie podľa vlastných slov netušilo.“ 
Vyjadrenie zástupcov školy 
Neuvedený: „Svoje radikálne a nenávistné názory neprejavoval ani na vyučovacích hodinách.“ 
Reportérka: „Jeden z jeho spolužiakov ale tvrdí opak. Televízia JOJ má k dispozícii anonymný 
e-mail.“ 
Mužský hlas číta: „Už v rokoch 2017 - 2019 bolo o ňom vedieť, že má sklony ku pravicovému 
extrémizmu. Počas hodín bol veľakrát na telefóne, kde sa pozeral na extrémistické skupiny. 
Takisto pozerával videá a fotky, kde niekoho zabíjajú alebo mučia a smial sa na nich. Mal 
extrémistické poznámky o židoch, gayoch a rasových menšinách, ktoré vždy zakrýval pred 
ostatnými ako humor.“ 
Reportérka: „Desivé je, že bar, kde útočník vraždil, si bol obzrieť už v auguste, aj to vieme zo 
sociálnych sietí. Rovnaký bar, v ktorom viac ako 7 rokov nachádzali ľudia útočisko, zostáva 
nateraz zatvorený.“ 
Roman Samotný: „Myslím si, že už sa tie dvere neotvoria.“ 
Reportérka: „Napriek tomu, že celú túto tragédiu (19:39:54 v popredí záberu autá, v pozadí 
vidno policajtov, na zemi sčasti vidno objekt prekrytý modrým igelitom) zapríčinila hlúpa 



nenávisť, majiteľ podniku, v ktorom prišli nevinní ľudia o život, ju k páchateľovi necíti.“ 
(19:36:58 záber na chodník, na ňom ležiaci modrý objekt – rastrovaný, v popredí záberu 
policajná páska, v pozadí policajné vozidlá) 
Roman Samotný: „Ľútosť cítim. Aj páchateľ je obeťou všetkej tej nenávisti, ktorá tu koluje. Aj 
jeho myseľ bola otrávená tým jedom všetkých tých konšpirácií, zlosti a klamstiev.“ 
Reportérka: „Alena Stračiaková, televízia JOJ.“ 
 
 
14. 10. 2022 
Avízo príspevkov: 
Príspevok: „Video zachytáva vraha pri čine“ 
Moderátor: „Devätnásťročný vrah použil dve zbrane v legálnej držbe. Jednou zabíjal pred gej 
barom, druhú otočil proti sebe.“ (19:30:35 záber z priemyselnej kamery umiestnenej na budove 
oproti – osoba s prekrytou tvárou stojí na hrane výklenku pred dverami domu, díva sa na jednu 
stranu ulice; stojaca osoba zbraňou namieri na niekoho mimo obrazu, pričom na zemi vidieť 
svetielko laserového zameriavača; následne vidno záblesky výstrelov, strelec sa pohybuje 
smerom k lavičke, pričom neustále strieľa; zábery na ružové značky na chodníku; záber na 
rozrastrovaný objekt v modrom igelite ležiacom na zemi)  
 
Príspevok: „Kamera zachytila vraha“ 
Moderátorka: „Zmariť 2 ľudské životy mu trvalo iba sekundy. Ukazujú to zábery 
priemyselnej kamery zo Zámockej ulice, ktoré má televízia JOJ k dispozícii.“ 

Moderátor: „Polícia a prokuratúra zvažujú možnosť, že dvojnásobnú vraždu z nenávisti 
označia za terorizmus.“ 

Moderátorka: „Upozorňujeme na to, že nasledujúce zábery nie sú vhodné pre maloletých 
divákov.“  (19:31:24 záber z priemyselnej kamery umiestnenej na budove oproti – osoba 
s prekrytou tvárou stojí na hrane výklenku pred dverami domu, díva sa smerom k rozostrenému 
objektu pred vedľajšou budovou, stojaca osoba zbraňou namieri na rozostretý objekt, pričom 
na zemi vidieť svetielko laserového zameriavača; následne vidno záblesky výstrelov, lavičky 
sú po prvom výstrele prázdne, strelec sa pohybuje smerom k  lavičkám, pričom neustále strieľa, 
spolu asi 8 výstrelov, potom sa vráti späť do výklenku, chvíľu stojí v tme, potom vybehne na 
ulicu a so zbraňou v rukách beží rovnakým smerom ako predtým, až zmizne mimo záber 
kamery, následne uteká opačným smerom. Okolo prechádzajú vozidlá.“) 
 
Mužský hlas číta text: „Svoj čin plánoval mesiace a na obete si pred podnikom počkal zhruba 
pol hodiny. Potom sa už všetko odohralo až mrazivo rýchlo. Od prvého výstrelu po útek ubehlo 
sotva 20 sekúnd. Vrah konal chladnokrvne. Po tom, ako vyprázdnil zásobník, sa ukryl do 
výklenku, kde si zbraň opäť nabil a ranami istoty sa vrátil svoj čin dokonať. Dokopy padlo 
podľa svedkov viac než 10 výstrelov. Pištoľ, ktorou maturant vraždil, patrila otcovi. Na 
záberoch vidno, že si pri mierení pomáhal laserovým zameriavačom.“ 
 
Prvý viceprezident PZ SR: „Táto osoba sa v streľbe cvičila, nebol to človek, ktorý by strieľal 
prvýkrát.“ 

Špeciálny prokurátor: „Niekoľkokrát bola strelnici aj so svojim príbuzným, ktorý legálne 
držal zbrane.“  

Redaktor: „Kým polícia mierila na miesto činu, páchateľove kroky viedli domov. Tam si 
vražednú zbraň vymenil za inú, pohádal sa s rodičmi, zanechal list na rozlúčku a vybral sa späť 
do ulíc.“ (19:32:07 čiastočne záber z väčšej vzdialenosti na objekt prekrytý modrým igelitom, 



okolo sa nachádza niekoľko osôb v bielych overaloch a iných osôb v tmavom odeve, nachádza 
sa tam i niekoľko vozidiel; zábery na vozidlá na ulici v noci; fotografia mladíka s dvomi 
dievčatami s vyrastrovanou tvárou) 

Špeciálny prokurátor: „Mali vedomosť o tej streľbe po tom, ako páchateľ prišiel domov po 
skutku a žiaľ teda túto skutočnosť niekoľko hodín neoznámili Policajnému zboru, dokonca v 
situácii, keď bolo zrejmé, alebo muselo im byť zrejmé, že jedna z alternatív, o ktorej ich syn 
uvažuje, je samovražda.“ 

Redaktor: „Identitu tweetujúceho vraha sa polícii za pomoci SIS podarilo vypátrať po 3,5 
hodinách. Telo s prestrelenou hlavou napriek snahám nenašli. Objavila ho až náhodná 
okoloidúca pri rannej prechádzke.“ (19:32:48 záber z diaľky – pohyblivé zábery na objekt 
prikrytý modrým igelitom ležiaci medzi zeleňou; v zábere osoby nesú objekt na nosidlách 
prikrytý čiernou plachtou) 

Špeciálny prokurátor Daniel Lipšic: „Boli použité všetky technické prostriedky, už keď sa 
vedela identita páchateľa, na jeho lokalizáciu a naozaj polícia išla  išla po jeho stope.“  

Redaktor: „Páchateľov už trestu čeliť nebude, no prípad musí polícia dotiahnuť do konca. 
Rasistický manifest a aj ďalšie dôkazy, vrátane listu na rozlúčku, vyšetrovateľov vedú k úvahe, 
že trestný čin možno prekvalifikujú a z vraha posmrtne urobia teroristu. Za schvaľovanie jeho 
činu by tak hrozilo 3 - 10 rokov.“ 19:33:17 v zábere osoby vkladajú do auta objekt na nosidlách 
– prikrytý – vidno ho len sčasti) 

Špeciálny prokurátor Daniel Lipšic: „On bol odhodlaný vykonať takýto čin, ktorý má znaky 
v zásade teroristického trestného činu, za účelom destabilizácie spoločnosti a za tým účelom 
bol pripravený zomrieť.“ 

Redaktor: „Policajti vykonali dve domové prehliadky a nikoho ďalšieho nezadržali. 
Priznávajú, že páchateľ po skutku komunikoval s inými osobami. Kto to bol nevedno. Nateraz 
polícia aj SIS konštatujú, že šlo zrejme o takzvaného osamelého vlka. Detaily činu, ktorý deň 
po nájdení tela mŕtveho páchateľa poskytla polícia a prokuratúra, sú stále pomerne strohé. 
Viac informácií, zrejme aj to, ako sa ustáli právna kvalifikácia, či šlo o úkladnú vraždu alebo 
priamo terorizmus, sa dozvieme na budúci týždeň. Jakub Prok, televízia JOJ.“ (19:33:38 záber 
z priemyselnej kamery umiestnenej na budove oproti – osoba s prekrytou tvárou stojí na hrane 
výklenku pred dverami domu, díva sa smerom k rozostrenému objektu pred vedľajšou 
budovou, stojaca osoba zbraňou namieri na rozostretý objekt, pričom na zemi vidieť svetielko 
laserového zameriavača; následne vidno záblesky výstrelov, lavičky sú po prvom výstrele 
prázdne, strelec sa pohybuje smerom k  lavičkám, pričom neustále strieľa, spolu asi 8 výstrelov, 
potom sa vráti späť do výklenku, chvíľu stojí v tme)  

Moderátor: „Celú tlačovú besedu nájdete na našom spravodajskom portáli televízie JOJ 
noviny.sk.“ 
 
Upútavka na Podcast24.sk 
Moderátorka: (19:37:21 záber z priemyselnej kamery umiestnenej na budove oproti – osoba 
s prekrytou tvárou stojí na hrane výklenku pred dverami domu, díva sa smerom k rozostrenému 
objektu pred vedľajšou budovou, stojaca osoba zbraňou namieri na rozostretý objekt, pričom 
na zemi vidieť svetielko laserového zameriavača; následne vidno záblesky výstrelov, strelec sa 
pohybuje smerom k  lavičkám, pričom neustále strieľa, spolu asi 8 výstrelov)  
 
 
 



18. 10. 2022  
Príspevok: „Analýzy s policajným prezidentom“  
Moderátorka: „Primárnym cieľom bol premiér, no mladý vrah mal cieľov niekoľko. Policajný 
prezident Štefan Hamran to povedal v relácii Analýzy na hrane. Polícia disponuje zoznamom, 
na ktorom sú aj konkrétne mená. Ide napríklad o politikov, predstaviteľov verejného života, ale 
dokonca aj novinárov.“ 
Moderátorka (Analýzy na hrane): „Toto je začiatok alebo koniec takýchto vražedných 
útokov, ktoré sme videli pred Teplárňou?“      
Štefan Hamran, Prezident policajného zboru SR: „Tak som realista, tak bohužiaľ musím 
konštatovať, že zrejme začiatok. Čelí tomu nielen Slovenská republika, ale celý svet, vrátane 
Európskej únie, kde sa vynakladajú enormné finančné prostriedky na to, aby spravodajské 
zložky a vôbec bezpečnostné zložky dokázali eliminovať takéto útoky a bohužiaľ sa im nedarí.“   
Moderátorka (Analýzy na hrane): „Spomínali ste okrem iného aj to, že ste zabránili úroku 
na ďalšie ciele, okrem iného na predsedu vlády. Kto ale mohol byť ďalším cieľom. Povedzme 
aj iných osôb.“ (19:37:09 záber z priemyselnej kamery umiestnenej na budove oproti – vidno 
utekajúcu osobu po chodníku jedným smerom, následne osoba uteká opačným smerom, okolo 
prechádzajú vozidlá) 
Štefan Hamran, Prezident policajného zboru SR: „My ten zoznam máme, akože my máme 
výpočet tých osôb a tých inštitúcií, voči, ktorým sa zameral tento konkrétny páchateľ a môžem 
toľko povedať, že sú tam ľudia z prostredia politiky, žurnalistiky.“  (19:37:28 záber z diaľky – 
záber na chodník, na ňom ležiaci modrý objekt – rastrovaný, v popredí záberu policajná páska, 
v pozadí policajné vozidlá) 
Moderátorka (Analýzy na hrane): „Konkrétni novinári?“  
Štefan Hamran, Prezident policajného zboru SR: „Sú tam inštitúcie.“ 
Moderátorka (Analýzy na hrane): „Mali by sme tu naozaj druhého Jána Kuciaka v tomto 
zmysle? 
Štefan Hamran, Prezident policajného zboru SR: „Akože, áno, je tam aj taká osoba. 
Novinár, ktorého ja identifikujem ako novinára a sú tam naozaj aj opoziční aj koaliční politici.“ 
 
 
19. 10. 2022 
 Avízo príspevkov: 
Príspevok: „Strelcov zoznam“ 
Moderátor: „Na zozname cieľov strelca zo Zámockej ulice údajne boli okrem Eduarda Hegera 
Róbert Fico a Branislav Gröhling.“ (19:30:39 záber z priemyselnej kamery umiestnenej na 
budove oproti – osoba s prekrytou tvárou zbraňou namieri na niekoho pred sebou, pohybuje sa,  
pričom neustále strieľa)  
  
Príspevok: „Politici ako potenciálne obete“ 
Moderátor: „Na listine smrti mladého slovenského teroristu údajne boli okrem premiéra 
Hegera aj ďalší prominentní ľudia. Politici, ľudia známi zo spoločenského života, dokonca 
publicisti či novinári. V televízii JOJ to povedal policajný prezident Štefan Hamran. Nám sa 
dnes napriek prísnemu embargu podarilo zistiť, že medzi vytipovanými obeťami mali byť aj 
exminister školstva Branislav Gröhling či bývalý premiér Robert Fico.“ 
(začiatok archívneho záznamu) 
Analýzy Na hrane, 18.10.2022 
Jana Krescanko Dibáková, redaktorka: „Mali byť cieľom takýchto osôb aj povedzme 
vysokopostavené osoby, ako napríklad z politiky?“ 
Štefan Hamran, prezident Policajného zboru SR: „Môžem potvrdiť v tejto fáze vyšetrovania, 
že Eduard Heger bol primárnym cieľom.“ 



(koniec archívneho záznamu) 
Reportér: „To, o čom sa od začiatku vyšetrovania otvorene hovorilo, v relácii Analýzy Na 
hrane potvrdil policajný prezident. No neostal iba pri tomto mene. Šialený vrah mal totiž 
vytipované a dokonca podrobne zmapované aj ďalšie svoje potenciálne obete.“ 
(začiatok archívneho záznamu) 
Analýzy Na hrane, 18.10.2022 
Štefan Hamran, prezident Policajného zboru SR: „My máme výpočet týchto osôb a tých 
inštitúcií, voči ktorým sa zameral tento konkrétny páchateľ.“ (19:32:07 záber na chodník, na 
ňom ležiaci modrý objekt – rastrovaný, v popredí záberu policajná páska, v pozadí policajné 
vozidlá) 
(koniec archívneho záznamu) 
Reportér: „A práve podľa týchto slov to nebol len premiér Heger, ktorý mal čeliť atentátu, na 
zozname sa objavil aj exminister školstva Branislav Gröhling, ktorý túto informáciu potvrdil.“ 
Branislav Gröhling (SaS), minister školstva SR: „Bol som informovaný o určitých 
okolnostiach ohľadom mojej osoby.“ 
Reportér: „A nebol jediný. Podrobne zmapovaného mal vrah zo Zámockej aj ďalšieho 
vysokopostaveného politika. O Robertovi Ficovi mal vo svojich poznámkach tiež pomerne 
široké záznamy vrátane fotografií jeho bytu či okolia. V tejto súvislosti už Fico vypovedal na 
polícii.“ 
Robert Fico (Smer-SD), poslanec NR SR: „Kládli mi otázky, ktoré preukázateľne potvrdzujú, 
že na zozname ľudí, ktorí boli v záujme tohto mladého človeka, som bol aj ja.“ 
Reportér: „Fico však nesúhlasí s tým, že by bol ďalej v postavení svedka a plánuje sa 
dožadovať pozície poškodeného tak, aby mohol do spisu aj nazerať. Okrem 
týchto politikov mladý vrah podľa informácií televízie JOJ zameral svoju pozornosť aj na 
americkú a ruskú ambasádu, či na publicistu židovského pôvodu. Jeho plány však nevyšli. 
Otázkou týchto dní je, či majú zodpovedné slovenské inštitúcie dostatočné možnosti na to, aby 
zabezpečili bezpečnosť na všetkých úrovniach. To bolo hlavnou témou zasadnutia 
bezpečnostnej rady.“ 
Eduard Heger (OĽaNO), predseda vlády: „V najbližšom období sa musíme zaoberať ďalšími 
otázkami, a to hlavne vymožiteľnosťou práva, posilnenia útvarov v bezpečnostných zložkách o 
desiatky expertov na počítačovú kriminalitu, posilnenie materiálno-technického vybavenia na 
pomoc pri odhaľovaní takejto kriminality.“ 
Reportér: „Vyšetrovanie popravy na Zámockej ulici pokračuje aj ďalej. Jednou z dôležitých 
stôp však bude s najväčšou pravdepodobnosťou útočníkov telefón, ktorý momentálne skúmajú 
zahraniční experti. Z Bratislavy Samuel Migaľ, televízia JOJ.“ 
 
  
 
20. 10. 2022 
Príspevok: „Odpočúvanie bez príkazu?“ 
Moderátor: „Po tragických udalostiach v Bratislave navrhuje špeciálny prokurátor Daniel 
Lipšic úpravu legislatívy, podľa ktorej by policajti v krízových situáciách mohli začať 
odpočúvať niečí telefón aj bez príkazu. V súčasnosti ho musí najprv vydať sudca či prokurátor. 
Podľa Lipšica to však často trvá niekoľko hodín, čo komplikuje prácu bezpečnostných zložiek 
najmä v kritickom čase krátko po spáchaní trestného činu. Príkaz by tak sudca alebo prokurátor 
vydával dodatočne.“ (19:49:26 záber z priemyselnej kamery umiestnenej na budove oproti – 
osoba s prekrytou tvárou, strelec sa pohybuje smerom k  lavičkám, pričom neustále strieľa, 
spolu asi 8 výstrelov, potom sa vráti späť; 19:49:47 v zábere osoby vkladajú do auta objekt na 
nosidlách – prikrytý – vidno ho len sčasti)  



Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor (telefonát): „Pokiaľ aj zástupcovia občanov v 
parlamente očakávajú od polície, že bude môcť rýchlo a efektívne zareagovať na naozaj 
potenciálnu mimoriadne nebezpečnú hrozbu, tak polícia musí mať k dispozícii samozrejme že 
jasne špecifikované prostriedky ako zasiahnuť.“ 

 
**** 

 
Monitorované vysielanie:  KRIMI o 19.00 h/TV JOJ 
Deň a čas vysielania:  13.10.-20.10.2022   
Označenie podľa JSO:  bez označenia 
 
KRIMI 13. 10. 2022, 19:00 
19:00:50 Poprava z nenávisti... 
Stanislava Kováčik, moderátorka: "Devätnásťročný Juraj zavraždil 2 nevinných ľudí v bare, 
kde sa stretáva LGBT komunita. Viac ako desiatimi výstrelmi pripravil o život Matúša a Juraja. 
Dokonca im dal rany istoty. Motívom je pravdepodobne nenávisť k tejto komunite, k Židom či 
menšinám. Vrah svoje besnenie opísal aj vo viac ako 60-stranovom manifeste. Po brutálnej 
vražde komunikoval ešte na sociálnych sieťach. Na to, čo urobil, bol hrdý a vyjadril sa, že ak 
prežije, bude vraždiť znova. Nadránom nakoniec obrátil zbraň proti sebe." 

Redaktor: "Brutálny vrah prišiel na Zámockú ulicu v stredu večer asi trištvrte hodinu predtým, 
ako dvojicu popravil. (záber - v popredí autá, v pozadí vidno policajtov, na zemi sčasti vidno 
objekt prekrytý modrým igelitom) Chvíľami sedel vo výklenku na chodníku a chvíľami sa 
prechádzal pred Teplárňou. V jednom momente sa odhodlal, vytiahol zbraň a s laserovým 
zameriavačom spustil paľbu do nič netušiaceho Matúša a Juraja. Keď vystrieľal prvý zásobník, 
si zbraň prebil a mladíkom dal rany istoty. Zranená skončila jedna žena, tá je mimo ohrozenia 
života. Čiže môžeme vylúčiť, že poznal tieto dve osoby?" 

Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: "Nič nenasvedčuje tomu, že by ich poznal." 

Muž 1: "Slyšel jsem 15 výstřelů asi, nebo 10 až 15 výstřelů, a pak jsem zjistil, že tady někoho 
zastřelili." 

Muž 2: "Je to strašné mať pred svojím vchodom mŕtvych ľudí a najmä to, že tam chodíme každý 
deň okolo." 

Redaktor: "Juraj potom z miesta ušiel. Bol maskovaný a v rúšku. Prvé indície smerovali na 
nábrežie k Dunaju. Tam ale pes stratil pachovú stopu. Policajti prehľadávali breh Dunaja 
medzi mostami aj pontónmi. Mestom sa ozývali policajné sirény a vrtuľník. Na každom kroku 
boli desiatky ozbrojených policajtov v nepriestrelných vestách a psovodi. Hladinu Dunaja 
prehľadávali lode. Mladík, ktorý študoval v Bratislave na gymnáziu pre mimoriadne nadané 
deti, sa medzičasom verejnosti ohlásil na sociálnych sieťach. Na Twitteri si z policajtov doslova 
robil srandu a s publikom pod prezývkou komunikoval. K poprave dvoch ľudí sa priznával a 
vôbec sa tým netajil." 

Čítaný status na sociálnej sieti (text v obraze): "Policajti sú asi neschopní, no. Debata nikdy 
nič nedosiahla. Debatuješ, debatuješ a oni idú ďalej a nikto s tým nič nerobí. Je... na debaty." 



Čítaný status na sociálnej sieti (text v obraze): "A čo si dosiahol? Malý krok k svojmu cieľu? 
Urobil si svoju časť vo veľkom boji a tomu veríš? Ak sa niekedy dostaneš ešte na slobodu, tak 
ti to dôjde." 

Čítaný status na sociálnej sieti (text v obraze): "Zabil 2 buzny, to bohate stačí. Keby každý, 
čo má moje názory, urobil to isté, tak problém by skončil za jeden deň. Tak čo siláci, dajte 
nejaké posledné slová." 

Redaktor: "Jeden z diskutujúcich ho vyzval k tomu, aby sa odfotil s topánkou nad hlavou, aby 
potvrdil, že je naozaj strelcom. Mladík tak urobil. Pred popravou Juraj zverejnil 65-stranový 
manifest. Ten bol namierený napríklad proti Židom či LGBTI komunite. Na svoj útok sa podľa 
manifestu pripravoval dlho a ak by prežil, bol by vraj pripravený vraždiť znova. Podľa jeho 
profilu ho inšpirovali viacerí radikáli, vrátane Andersa Breivika." 

Daniel Lipšic: "Zatiaľ je pravdepodobným motívom tohto činu nenávisť k osobám inej rasy, 
inej sexuálnej orientácie, a naozaj sa obávam toho, aby podobné činy nepokračovali, pretože 
slová majú svoju váhu." 

Redaktor: "Juraj v minulosti na internete zverejnil selfie fotky napríklad pred domom 
premiéra. Ďalej pred miestom, kde sa stretávajú Židia či pred Teplárňou, kde došlo k poprave. 
Jeden z jeho posledných tweetov v osudnú noc znel takto." 

Čítaný status na sociálnej sieti (text v obraze): "Čaute, vidíme sa druhej strane." 

Redaktor: "Nadránom bol účet zablokovaný. Policajti po mladíkovi pátrali aj v byte, kde žil. 
Nikde ho však nenašli. Objavila ho až náhodná okoloidúca pri rannej prechádzke. (pohyblivé 
zábery na objekt, pravdepodobne telo, prikrytý modrým igelitom ležiaci medzi zeleňou) Tá 
zbadala na Jaskovom rade nehybné telo a zavolala políciu. Telo, ktoré ležalo v tráve s 
prestrelenou hlavou, patrilo Jurajovi. Spáchal samovraždu. Vedľa seba mal odložený batoh a 
fľašu s pitím. Špeciálny prokurátor potvrdil, že ide o strelca." 

Daniel Lipšic: "Niekedy slová sa premieňajú v skutky. A myslím, že by všetky verejne známe 
osoby sa mali zamyslieť nad tým, či nejaká eskalácia vášní voči komukoľvek nemôže priviesť 
niektorých jedincov možno v nejakej emočnej slabšej chvíli ku skutkom." 

Redaktor: "Vyšetrovatelia miesto dokumentovali dlhé hodiny. Na výsluch predviedli aj jeho 
rodičov. (v zábere osoby vkladajú do auta objekt na nosidlách – prikrytý čiernou plachtou) 
Podľa medializovaných informácií zbraň, ktorú mal pri úkladných vraždách použiť, mala patriť 
jeho otcovi." 

 
19:06:50 Smrť pre inakosť 

Stanislava Kováčik, moderátorka: "V podniku Tepláreň boli večer iba traja ľudia. Páchateľ, 
ktorý dvoch z nich zastrelil, na nich chladnokrvne vyčkával. Posedával neďaleko asi trištvrte 
hodinu." 

Redaktorka: "Toto sú obete včerajšej streľby. Matúš a Juraj. Boli to slušní a inteligentní mladí 
muži, nikomu neubližovali. Svoj život mali ešte len pred sebou. Zomreli iba preto, že boli iní." 



Roman Samotný, majiteľ Teplárne: "Ja cítim obrovský smútok a obrovskú bolesť. To, čo sa 
včera stalo, je... To čo sa stalo, sa môže stať každému z nás len preto, kým sme sa narodili." 

Redaktorka: "Dvojicu mladých mužov pripravil chladnokrvným spôsobom o život len 19-ročný 
Juraj. (v zábere objekt, pravdepodobne telo, prikrytý modrou plachtou na chodníku, v pozadí 
sú policajné autá, objekt je rozostrený). Nenávidel homosexuálov a Židov a netajil sa tým na 
sociálnych sieťach. Podľa informácií Televízie JOJ ide o syna poslanca, ktorý kandidoval za 
stranu Vlasť. Juraj so svojou rodinou býval v bratislavskom Ružinove. Navštevoval štátnu Školu 
pre mimoriadne nadané deti v bratislavskom Novom Meste." 

Vyjadrenie zástupcu školy: "Celá škola prežíva traumu zo situácie, ktorá sa udiala včera vo 
večerných hodinách. Výsledkom sú traja mŕtvi, z toho je jeden žiak našej školy. Vyjadrujeme 
úprimnú sústrasť rodinám a blízkym obetí." 

Redaktorka: "V škole aktuálne organizujú podporné krízové tímy pre študentov aj 
zamestnancov." 

Roman Samotný: "My sme sa dlhodobo báli, že tento čin nastane. Nám do Teplárne posielajú 
každý týždeň na sociálne siete grcajúcich smajlíkov, vypisujú nám sprostosti. Každý týždeň nám 
pľujú na dvere." 

Redaktorka: "Podľa jeho slov sa to deje systematicky už niekoľko rokov po celom Slovensku. 
V podniku Tepláreň sa dlhodobo stretávala LGBT komunita. Ľudia sa tam cítili prijatí a 
bezpečne. Podľa slov majiteľa pre nich bola domovom. Obete dobre poznali." 

Roman Samotný: "Matúš proste v Teplárni bol akoby náš zákazník a začal od septembra tam 
pracovať. Akože to boli proste mladí, milí ľudia, ktorí nemali s nikým nijaké ako keby zásadné 
sváry ani konflikty, ktoré si proste žili svoj život. Matúš študoval na filozofickej fakulte, myslím, 
že čínštinu, Juraj robil v nejakom obchode." 

Róbert Žittňan, známy jednej z obetí: "Matúš robil dobrovoľnícku činnosť v našom 
občianskom združení a bol to taký mladý, veselý chalan, ktorý rád pomáhal ostatným." 

Miloš Procházka, pedagóg, FiF UK Bratislava: "Všetci študenti aj pedagógovia sú z toho 
šokovaní. Bol to dobrý študent a aktívny." 

Redaktorka: "Študoval na Filozofickej fakulte Univerzity Komenského na Katedre 
východoázijských štúdií. Bol študentom 5. ročníka. Juraj pracoval v jednom z obchodov 
známeho módneho reťazca. Treťou obeťou včerajšej streľby je Radka, ktorá bola v Teplárni 
ako zákazníčka. Útok sa jej podarilo prežiť. Večer ju záchranka previezla do nemocnice na 
Mickiewiczovej ulici. Neskôr ju museli hospitalizovať v nemocnici na Antolskej. Podstúpila 
operáciu a aktuálne je na JIS-ke. Radka je podľa informácií Televízie JOJ mimo ohrozenia 
života a komunikuje s personálom aj rodinou. Dnes na mieste už pred podnikom Tepláreň horia 
sviečky, sú tu kytice kvetov. Náhodní okoloidúci sa zastavujú a len krútia hlavami a odsudzujú 
tento nenávistný akt, ktorý sa včera stal a skončil sa tragickou smrťou dvoch mladých ľudí. My 
sme sa rozprávali aj s obyvateľkou, ktorá býva priamo v budove, kde je podnik Tepláreň." 

Obyvateľka Zámockej ulice: "Prišla som včera z Londýna o jedenástej. Prišla a vidím, že tu 
polícia a nemohla som ísť domov. Bola som u svojej svokry a bola v šoku, v šoku. Ja som z 
Ukrajiny a bývam tu už 5 rokov. A to pre mňa, ja som Židovka, preto čítala som ten manifest o 



Židoch a LGBT komunite. Ja som v šoku, v šoku. Myslím, že poznám jedného čašníka, myslím 
si. Hovorila som s ním pred týždňom pred mojou cestou. Som v šoku, v šoku." 

Žena: "Je to veľké nešťastie, že na sociálnych médiách je taký veľký priestor pre ľudí, ktorí 
šíria nenávisť. Máme tu v podstate tri obete nenávisti. Musíme sa viacej učiť byť tolerantní, byť 
chápaví a nebáť sa toho, keď je niekto inakší." 

 
 
KRIMI 14. 10. 2022, 19:00 
19:00:55 Išlo o popravu?  
Moderátorka: „Rodičia vedeli, že vraždil. Napriek tomu ho nechali z domu odísť a nezavolali 
ani len políciu. V prípade brutálnej vraždy dvoch mladých ľudí z LGBTI komunity na povrch 
vyplávali hrozivé detaily. Televízia JOJ má navyše k dispozícii videozáznam, ktorý zachytil celú 
verejnú popravu. Upozorňujeme, že nasledujúca reportáž nie je vhodná pre maloletých 
divákov.“ 
Reportér: „Juraj čakal v tomto výklenku na nevinné obete viac ako 30 minút. Potom sa 
odhodlal a spustil paľbu. Zábery, ktoré má Televízia JOJ k dispozícii, zachytili brutálnu 
popravu. Na 26-ročného Juraja a 23-ročného Matúša sa 19-ročný maturant vyrútil s pištoľou 
v ruke s laserovým zameriavačom. Padlo asi 8 výstrelov, väčšina z nich zasiahla obete. Tie sa 
ešte pokúsili ujsť. Juraj sa na pár sekúnd schoval ešte do výklenku, kde si vymenil zásobník. 
Potom sa vrátil späť. Ležiacim a zraneným mužom dal rany istoty. Polícia potvrdila, že 
nestrieľal prvýkrát v živote.“  
19:01:28 (záber z priemyselnej kamery umiestnenej na budove oproti – osoba s prekrytou 
tvárou stojí na hrane výklenku pred dverami domu, díva sa smerom k osobe s rozostrenou 
tvárou sediacej na lavičke pred vedľajšou budovou, stojaca osoba zbraňou namieri na sediacu 
osobu, pričom na zemi vidieť svetielko laserového zameriavača; následne vidno záblesky 
výstrelov, osoba na lavičke sa po prvom výstrele posunie mimo záber kamery, strelec sa 
pohybuje smerom k  lavičke, pričom neustále strieľa, spolu asi 8 výstrelov, potom sa vráti späť 
do výklenku, chvíľu stojí v tme, potom vybehne na ulicu a so zbraňou v rukách beží rovnakým 
smerom ako predtým, až zmizne mimo záber kamery)  
Trvanie: cca 24 sek. 
Kamarát nebohého: „Toto nie je vražda. Tak ako bol akože silný v tých správach, v tých 
tweetoch, že im to face to face vykonal, ale nieže sa schovával ako podlá krysa. Bavili sme 
sa o čínštine, o blbostiach a teraz mu budem musieť ísť na pohreb.“ 
Reportér: „Po poprave sa dal na útek a jeho kroky smerovali domov, kde odložil vražednú 
zbraň. Rodičia boli v byte a o poprave už mali vedieť. Napriek tomu ho nezastavili a z bytu 
odišiel aj s druhou zbraňou. Obidve mali patriť otcovi. Juraj ešte zanechal list na rozlúčku a 
malo prísť aj ku konfliktu. O pol jedenástej večer poznala identitu strelca aj polícia. Prispela k 
tomu aj Slovenská informačná služba.“ 
Ľubomír Daňko, riaditeľ NAKA: „Sme boli na jeho stope. V podstate my sme prepátravali 
úsek v noci, odkedy sme zistili totožnosť, kadiaľ sa mal pohybovať a išli sme v podstate za ním.“ 
Reportér: „Mladíkove kroky z domu z Ružinova mali smerovať späť do mesta. Odviezť sa tam 
mal mestskou hromadnou dopravou. Pohyboval sa aj v okolí Horského parku, ktorý je len 
niekoľko stoviek metrov od miesta, kde ho našli mŕtveho. Pred svojou smrťou komunikoval na 
sociálnych sieťach, kde sa k ohavnému činu priznával a zároveň sa vysmieval policajtom. 
Okrem sociálnych sietí bol v priamom kontakte aj s inými osobami.“ 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Komunikoval, ale nebudeme zverejňovať ani s kým a 
už určite nie obsah tej komunikácie.“ 



Reportér: „V noci sa nakoniec odmlčal. Podľa informácií Televízie JOJ zbraň proti sebe 
obrátil až na svitaní. Jeho telo s prestrelenou hlavou našla 07:15 náhodná okoloidúca, ktorá 
zavolala policajtov. Doteraz nie je jasné, či 65-stranový manifest, ktorý po poprave zverejnil, 
písal sám strelec Juraj. Niektoré pasáže sa týkajú priamo jeho života, akým žil a čo prežíval.“ 
(pohyblivé zábery na objekt prikrytý modrým igelitom ležiaci medzi zeleňou)  
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Text, keď som si ho čítal, je na mimoriadne vysokej 
štylistickej úrovni a teda veľmi dobre po anglicky napísaný. Veľmi dobre. Sú tam samozrejme 
písané spústa zvráteností.“ 
Reportér: „Ako vyplýva hlavne z manifestu, terčom útoku sa mali stať nielen menšiny, ale aj 
vrcholoví politici či novinári.“ 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Potvrdzujú to aj ďalšie dôkazy. Napríklad rozlúčkový 
list, že on bol odhodlaný vykonať takýto čin za účelom destabilizácie spoločnosti a za tým 
účelom bol pripravený zomrieť.“ 
Reportér: „Polícia zatiaľ nikoho v tejto kauze nezadržala ani neobvinila. Vypočuli množstvo 
svedkov a na otázku, či je niekto pod policajnou ochranou, odmietli odpovedať. Z Bratislavy 
Andrej Zavřel, televízia JOJ.“ (v zábere osoby vkladajú do auta objekt na nosidlách – prikrytý 
– vidno ho len sčasti)  
 
 
 
KRIMI 14. 10. 2022, 19:00 
19:07:33 Pochod proti nenávisti  

Stanislava Kováčik, moderátorka: "V Bratislave sa zišli tisícky ľudí. Dôvodom je odsúdenie 
nenávisti voči LGBTI komunite. Pochod bol organizovaný ako reakcia na tragický masaker na 
Zámockej. Pri ňom sa obeťami streľby mladého extrémistu stali dvaja nevinní muži, Matúš a 
Juraj. Celý pochod bol poznačený obrovským smútkom. V uliciach bol reportér Michael 
Grežďo." 

Redaktor: "Ľudia sa začínali zhromažďovať práve pred podnikom, ktorý sa v stredu premenil 
na miesto ohavného činu. (v zábere objekt, pravdepodobne telo, prikrytý modrou plachtou na 
chodníku, v pozadí sú policajné autá, objekt je rozostrený) Netrvalo dlho a Zámocká ulica bola 
už pred sedemnástou preplnená ľuďmi. Tí vyšli do ulíc, aby odsúdili nenávisť." 

Muž: "Naša komunita je konštantne démonizovaná a nikto o tom nehovorí. A teraz mi zomreli 
dvaja kamaráti. Zomreli mi dvaja kamaráti, pretože na Slovensku žijeme v krajine, kde sme 
úplne v poriadku s tým, keď nás dobijú na ulici za bieleho dňa." 

Redaktor: "Na chodníku pred podnikom ľudia zapaľovali sviečky a ukladali vence či kvety. 
Schádzali sa tu ľudia nielen z LGBT komunity, ale aj ľudia, ktorí tejto komunite prišli vyjadriť 
podporu a odsúdiť zlo." 

Muž: "To je prejav nenávisti, a určite nechcem, aby moje deti vyrastali v spoločnosti, kde 
jednoducho nebudú môcť byť sami sebou." 

Žena: "Mi záleží na tejto krajine. Je mi strašne ľúto toho, čo sa stalo. A mi je strašne ľúto, že 
sa tu znova takto stretávame pri takej príležitosti." 

Redaktor: "Masa ľudí s rôznymi transparentmi a heslami ako napríklad "Stop nenávisti" či 
"Pochovajme fašizmus" prešla od Zámockej na Námestie SNP. Pochod organizovala Iniciatíva 



Inakosť a od politickej scény žiadali jednoznačné odsúdenie tejto tragickej udalosti. Od vlády 
žiadajú konkrétne kroky, aby sa podobným útokom zamedzilo. Pred davom ľudí vystúpila okrem 
iných aj prezidentka Zuzana Čaputová." 

Zuzana Čaputová, prezidentka SR: "Prepáčte. Mrzí ma, že naša spoločnosť nedokázala 
ochrániť vašich blízkych. Prepáčte, že niektorí z vás sa na Slovensku nemôžete cítiť bezpečne. 
Mrzí ma, že ako členovia, ako ľudia z komunity LGBTI sa cítite stále na Slovensku neprijatí. 
Patríte sem. Ste pre našu spoločnosť hodnotní." 

Redaktor: "Na znak úcty zosnulým mladým mužom, ktorí boli zavraždení pri útoku na 
Zámockej ulici, horela na Bratislavskom hrade pomyselná sviečka. Aj po samotnom pochode 
ľudia v menších skupinkách stále prichádzali pred podnik, kde zapaľovali sviečky." 

 
KRIMI 18. 10. 2022, 19:00 
19:08:32 Vyjadrenia otca strelca zo Zámockej 
Moderátor: „K tragédii pred barom Tepláreň, sa vyjadril otec strelca. Urobil tak u Mariána 
Kotlebu, ktorý je odsúdený za extrémizmus. Juraj Krajčík sa vyjadril, že neverí tomu, že to jeho 
syn spravil a bol iba zneužitý. Upozorňujeme, že nasledujúce zábery nie sú vhodné pre 
maloletých divákov.“ 
Juraj Krajčík, otec strelca: „Ja by som sa v prvom rade chcel, teda chcel zakondolovať 
pozostalým tých obetí. Je mi to úprimne ľúto.  
19:09:00 (záber z priemyselnej kamery – osoba s prekrytou tvárou stojí na hrane výklenku 
pred dverami domu, díva sa smerom k osobe s rozostrenou tvárou sediacej na lavičke pred 
vedľajšou budovou, stojaca osoba zbraňou namieri na sediacu osobu, pričom na zemi vidieť 
svetielko laserového zameriavača; následne vidno záblesky výstrelov, osoba na lavičke sa po 
prvom výstrele posunie mimo záber kamery, strelec sa pohybuje smerom k  lavičke, pričom 
neustále strieľa, spolu asi 8 výstrelov, potom sa vráti späť do výklenku) Viem, čo cítia. To isté 
cítime my, naša rodina." 
Reportér: „Začína debatu otec strelca, ktorý popravil 2 mladých ľudí na Zámockej ulici v 
Bratislave. (záber z priemyselnej kamery – osoba s prekrytou tvárou vybehne z výklenku pre 
dverami budovy a beží smerom na jednu stranu ulice až zmizne zo záberu) Po chladnokrvnej 
vražde Juraj zverejnil 65-stranový manifest namierený hlavne proti Židom či LGBTI komunite. 
Fotil sa na sociálnych sieťach a k vražde sa priznával. O tom, čo spravil, mali vedieť aj jeho 
blízki.“ 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Žiaľ, teda túto skutočnosť niekoľko hodín neoznámili 
Policajnému zboru. Dokonca v situácii, keď bolo zrejmé, že jedna z alternatív, o ktorej ich syn 
uvažuje, je samovražda.“ 
Reportér: „Strelec si dokonca z polície uťahoval, že ho nevedia ani len vypátrať. (pohyblivý 
záber na objekt prikrytý modrým igelitom ležiaci medzi zeleňou) Juraj strieľal z otcovej zbrane, 
ktorú mu mal zobrať z jeho trezoru. Po vražde ešte prišiel späť domov a zbrane si vymenil a to 
aj napriek tomu, že rodičia boli doma.“ 
Juraj Krajčík, otec strelca: „Skrátka ja si to absolútne neviem vysvetliť ten skrat. Ale ja vám 
poviem tak, ako na rovinu, môj názor ako otca. Ako podľa toho, jak sa správal, aj v ten deň, 
hej, tak ja tomu neverím, že to spravil. (v popredí záberu autá, v pozadí vidno policajtov, na 
zemi sčasti vidno objekt prekrytý modrým igelitom) Ja si myslím, že bol zneužitá obeť." 
Reportér: „Otcovi nesedí napríklad poloha, v ktorej ho našli. Napriek pochybnostiam 
prokuratúra aj polícia sa k prípadu vyjadrila, že išlo o samovraždu. Strelec po sebe zanechal 
aj rozlúčkový list či odkazy na sociálnych sieťach.“ (pohyblivé zábery na objekt prikrytý 



modrým igelitom ležiaci medzi zeleňou; v zábere ako osoby nesú objekt prikrytý čiernou 
plachtou na nosidlách, popri nich stoja i policajti) 
Štefan Hamran, prezident Policajného zboru SR: „Tak také nezmysly akože naozaj k tomu 
sa nejakým spôsobom relevantne vyjadrovať, na to sú tam experti a špecialisti, ktorí 
dokumentujú miesto trestného činu.“ 
Reportér: „Juraj Krajčík v rozhovore hovoril, že jeho syn nebol problémový. Akurát bol 
šikanovaný na bývalej škole. Chodil na karate a dobre sa učil. Nikdy si nevšimol, že by mal 
extrémistické zmýšľanie.“  
19:10:32 (záber z priemyselnej kamery – osoba s prekrytou tvárou stojí na hrane výklenku pred 
dverami domu, díva sa smerom k osobe s rozostrenou tvárou sediacej na lavičke pred vedľajšou 
budovou, stojaca osoba zbraňou namieri na sediacu osobu, pričom na zemi vidieť svetielko 
laserového zameriavača; následne vidno záblesky výstrelov, osoba na lavičke sa po prvom 
výstrele posunie mimo záber kamery, strelec sa pohybuje smerom k  lavičke, pričom neustále 
strieľa, spolu asi 8 výstrelov) 
Štefan Hamran, prezident Policajného zboru SR: „On sa radikalizoval na medzinárodných 
sieťach. Mal výbornú angličtinu, takže nedá sa vylúčiť, že pôsobil tam hlavne na tých 
zahraničných fórach.“ 
Reportér: „Z Bratislavy Andrej Zavřel, televízia JOJ.“ 
 
 
KRIMI 19. 10. 2022, 19:00 
19:00:50 Zoznam cieľov strelca zo Zámockej 

Michal Farkašovský, moderátor: "Polici, Židia, LGBTI komunita či ľudia z verejného života. 
Títo všetci sa mali stať obeťami vraha zo Zámockej ulice. Podľa informácií Televízie JOJ Juraj 
Krajčík svoje ciele dlhodobo sledoval. Vraždiť mohol už skôr, no čakal, kým dokončí svoj 
manifest." 

Ľubomír Daňko, riaditeľ NAKA: "Primárnym cieľom bol náš premiér, pán Heger, a potom 
si páchateľ vybral niekoľko sekundárnych cieľov. Bolo ich viac ako desať, s tým, že medzi nimi 
boli aj politické." 

Redaktor: "Juraj chodil do školy pre mimoriadne nadané deti. V materiáloch, ktoré mu polícia 
našla, mal mať ľudí, ktorých chcel zavraždiť, detailne zmapovaných. Podľa informácií Televízie 
JOJ mal v poznámkach napísané, kde bývajú, kadiaľ sa pohybujú, kde pracujú či cestujú. Pred 
tým, ako mladý radikál vraždil na Zámockej, čakal na Hegera pred bytovkou v bratislavskej 
Dúbravke. V čase, keď čakal na premiéra, sa mala domov vrátiť aj jeho manželka." 

Eduard Heger, premiér SR: "Momentálne som jeden, ktorý bol vypočutý, ale neviem, kto ďalší 
tam. Nebol som oboznámený ešte so spisom." 

Redaktor: "Na vražednom zozname sú politici z rôznych strán, z pravice a rovnako aj z ľavice. 
Jedným z nich napríklad Branislav Gröhling či šéf Smeru Robert Fico." 

Branislav Gröhling, bývalý minister školstva (SaS): "Bol som informovaný o určitých 
okolnostiach ohľadom mojej osoby. Ale ja teraz nebudem ani potvrdzovať, ani vyvracať všetky 
domnienky, ktoré sa šíria." 

Robert Fico, predseda strany (Smer-SD): "Na zozname ľudí, ktorí boli v záujme tohto 
mladého človeka, som bol aj ja. Presne vedel, kde bývam, podľa všetkého sa motal okolo môjho 



domu, ale mne to je jedno. Ten chlapec bol asi pomätený a nenávidel každého, a bol by býval 
pozabíjal každého, koho by v danej situácii mohol." 

Redaktor: "Televízia JOJ pozná identitu osoby z mediálneho prostredia, ktorá mala byť taktiež 
popravená. (záber z diaľky na objekt, pravdepodobne telo, prikrytý modrým igelitom ležiaci 
medzi zeleňou) Po telefonáte s ňou identitu nezverejníme. Terčom útoku sa mali údajne stať aj 
ľudia z prostredia americkej či ruskej ambasády." 

Ľubomír Daňko: "Okrem manifestu sa zaistili aj jeho osobné poznámky rukou písané u neho 
doma, a v podstate z nich sa dá vyvodiť skutková podstata trestného činu teroristického útoku." 

Redaktor: „Kroky mladého radikála po vražde smerovali domov do Ružinova, kde si vymenil 
zbraň. Na jednom z fór sa vyjadril, že mu došla munícia. Podľa informácií Televízie JOJ potom 
jeho kroky smerovali do okolia bratislavskej Koliby. (pohyblivý záber na objekt, 
pravdepodobne telo, prikrytý modrým igelitom ležiaci medzi zeleňou) Údajne tam býva jeho 
dobrá kamarátka, ktorej išiel zaniesť veci, ktoré mal od nej požičané. Tie mal nechať pred jej 
dverami a potom odišiel. Osobne sa v tú noc už nestretli. Poznali sa vraj roky a boli veľmi dobrí 
priatelia. (záber z priemyselnej kamery – osoba s prekrytou tvárou zbraňou mieri smerom 
k osobe s rozostrenou tvárou, sediacej na lavičke pred vedľajšou budovou) Jeho nehybné telo 
potom našla nadránom náhodná okoloidúca.“ (záber na objekt, pravdepodobne telo, prikrytý 
modrým igelitom ležiaci medzi zeleňou) 

**** 
 
Monitorované vysielanie:  Udalosti 22:00 o 22:00 h/JOJ 24 
Deň a čas vysielania:  13.10.-20.10.2022   
Označenie podľa JSO:  bez označenia 

 
 

13. 10. 2022 
Avízo príspevkov: 
Obete si vybral náhodne 
Moderátorka: „Podobnú popravu Slovensko nezažilo. Vrah svoje obete pred činom nepoznal.“ 
(záber na chodník, na ňom ležiaci modrý objekt – rastrovaný, v popredí záberu policajná páska, 
v pozadí policajné vozidlá) 
 
Príspevky: Mladík, ktorý vraždil, je mŕtvy 
Moderátorka: „Bola to poprava akú Slovensko ešte nikdy nezažilo. Devätnásťročný tínedžer 
viac ako desiatimi výstrelmi pripravil o život Juraja a Matúša a zranil ďalšiu ženu Radku. 
Motívom je pravdepodobne nenávisť k tejto komunite, nenávisť k židom, či sexuálnym 
menšinám. Vrah svoje besnenie opísal aj vo viac ako 60 stranovom manifeste a po brutálnej 
vražde ešte komunikoval na sociálnych sieťach. Na to, čo urobil, bol hrdý a vyjadril sa, že ak 
prežije, bude vraždiť znova. Nadránom nakoniec obrátil zbraň aj proti sebe.“ 
Reportér: „Brutálny vrah prišiel na Zámockú ulicu v stredu večer, asi trištvrte hodinu predtým, 
ako dvojicu popravil. (záber z diaľky – nočná ulica, v popredí záberu sú autá a osoby, v centre 
záberu objekt ležiaci na chodníku, prikrytý modrým igelitom, osoby v bielych overaloch, 
v pozadí záberu policajné a civilné vozidlá)  Chvíľami sedel vo výklenku na chodníku a 
chvíľami sa prechádzal pred Teplárňou. V jednom momente sa odhodlal, vytiahol zbraň a s 
laserovým zameriavačom spustil paľbu do nič netušiaceho Matúša a Juraja. Keď vystrieľal 



prvý zásobník, si zbraň prebil a mladíkom dala rany istoty. Zranená skončila jedna žena, 
tá je mimo ohrozenia života. 
Reportér: „Čiže môžeme vylúčiť, že poznal tieto dve osoby?“ 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Nič nenasvedčuje tomu, že by ich poznal.“ 
Svedok: „Slyšel jsem 15 výstřelů asi, no 10 – 15 výstřelů a pak jsem zjistil, že tady někoho 
zastřelili.“ 
Sused: „Je to strašné mať pred svojím vchodom mŕtvych ľudí a najmä to, že tam chodíme aj 
každý deň okolo.“ 
Reportér: „Juraj potom z miesta ušiel. Bol maskovaný a v rúšku. Prvé indície smerovali na 
nábrežie k Dunaju. Tam ale pes stratil pachovú stopu. Policajti prehľadávali breh Dunaja 
medzi mostami aj pontónmi. Mestom sa ozývali policajné sirény a vrtuľník, na každom kroku 
boli desiatky ozbrojených policajtov v nepriestrelných vestách a psovodi. Hladinu Dunaja 
prehľadávali lode. Mladík, ktorý študoval v Bratislave na gymnáziu pre mimoriadne nadané 
deti, sa medzičasom verejnosti ohlásil na sociálnych sieťach. Na Twitteri si z policajtov doslova 
robil srandu a s publikom pod prezývkou komunikoval. K poprave dvoch ľudí sa priznával a 
vôbec sa tým netajil.“ 
Mužský hlas číta text: „Policajti sú asi neschopní, no... Debata nikdy nič nedosiahla. 
Debatuješ, debatuješ a oni idú ďalej a nikto s tým nič nerobí. J***ť na debaty. 
A čo si dosiahol? Malý krok k svojmu cieľu. Urobil si svoju časť vo veľkom boji a tomu veríš? 
Ak sa niekedy dostaneš ešte na slobodu, tak ti to dôjde. 
Zabil dve buzny, to bohate stačí. Keby každý, čo má moje názory urobil to isté, tak problém by 
skončil za jeden deň. Tak čo siláci, dajte nejaké posledné slová.“ 
Reportér: „Jeden z diskutujúcich ho vyzval k tomu, aby sa odfotil s topánkou nad hlavou, aby 
potvrdil, že je naozaj strelcom. (záber z diaľky – v popredí záberu autá, v pozadí vidno 
policajtov, na zemi sčasti vidno objekt prekrytý modrým igelitom) Mladík tak urobil. Pred 
popravou Juraj zverejnil 65 stranový manifest. Ten bol namierený napríklad proti židom či 
LGBTI komunite. Na svoj útok sa podľa manifestu pripravoval dlho a ak by prežil, bol by vraj 
pripravený vraždiť znova. Podľa jeho profilu ho inšpirovali viacerí radikáli vrátane Andersa 
Breivika.“ 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Zatiaľ je pravdepodobným motívom tohto činu 
nenávisť k osobám inej rasy, inej sexuálnej orientácie a naozaj sa obávam toho, aby... aby 
podobné činy nepokračovali, pretože slová majú svoju váhu.“ 
Reportér: „Juraj v minulosti na internete zverejnil selfie fotky napríklad pred domom 
premiéra, ďalej pred miestom, kde sa stretávajú židia, či pred Teplárňou, kde došlo k poprave. 
Jeden z jeho posledných tweetov v osudnú noc znel takto.“ 
Mužský hlas číta text: „Čaute, vidíme sa na druhej strane.“ 
Reportér: „Nadránom bol účet zablokovaný. Policajti po mladíkovi pátrali aj v byte, kde žil, 
nikde ho však nenašli. Objavila ho až náhodná okoloidúca pri rannej prechádzke. Tá zbadala 
na Jaskovom rade nehybné telo zavolala políciu. Telo, ktoré ležalo v tráve s prestrelenou 
hlavou, patrilo Jurajovi. Spáchal samovraždu. Vedľa seba mal odložený batoh a fľašu s pitím. 
Špeciálny prokurátor potvrdil, že ide o strelca.“ (záber z diaľky – pohyblivé zábery na objekt 
prikrytý modrým igelitom ležiaci medzi zeleňou)  
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Niekedy slová sa premieňajú v skutky a myslím, že by 
všetci... všetky verejne známe osoby sa mali zamyslieť nad tým, či nejaká eskalácia vášní voči 
komukoľvek nemôže priviesť niektorých jedincov možno v nejakej emočne slabšej chvíli ku 
skutkom.“ 
Reportér: „Vyšetrovatelia miesto dokumentovali dlhé hodiny. Na výsluch predviedli aj jeho 
rodičov. (záber z diaľky – v zábere osoby vkladajú do auta objekt na nosidlách – prikrytý – 
vidno ho len sčasti) Podľa medializovaných informácií zbraň, ktorú mal pri úkladných 
vraždách použiť, mala patriť jeho otcovi. (záber z diaľky – v zábere osoby nesú objekt na 



nosidlách prikrytý čiernou plachtou, popri nich stoja i policajti) Z Bratislavy Andrej Zavřel, 
televízia JOJ.“ 
 
  
Chlapec, ktorý vraždil 
Moderátorka: „Útočník, ktorý sa k útoku na nevinných a nič netušiacich ľudí prihlásil, zapĺňal 
sociálne siete nenávistnými statusmi už niekoľko mesiacov pred útokom. Dokonca tweetoval aj 
tesne po ňom. Majiteľ Teplárne, kde sa útok stal, voči nemu paradoxne nenávisť necíti, iba 
ľútosť a žiaľ a útočníka označil za obeť systému.“ 
Reportérka: „Čo vedie len devätnásťročného chlapca k tomu, aby vraždil, navyše 
ľudí, ktorí mu nikdy nič nespravili a ktorých ani len nepoznal? Odpoveď odkryli sociálne siete. 
Deň pred útokom 11. októbra na svojom twitterovom konte po anglicky napísal.“ 
Mužský hlas: „Rozhodol som sa.“ 
Reportérka: „A ráno v deň útoku, približne o desiatej, prišiel ďalší status so slovami, 
z ktorých mrazí.“ 
Mužský hlas: „Bude to vykonané.“ 
Reportérka: „Nanešťastie to neboli len slová. Po desiatkach minút vyčkávania, krátko po 
19:00 hodine, usmrtil dvoch nevinných ľudí a jednu ženu postrelil.“ (záber z diaľky – záber na 
chodník, na ňom ležiaci objekt prekrytý modrým igelitom, v popredí záberu policajná páska, 
v pozadí policajné vozidlá; v popredí záberu autá, v centre záberu vidno viacero policajtov a 
osôb, na chodníku vidno objekt prekrytý modrým igelitom) 
 
Roman Samotný, majiteľ LGBTI baru: „V tej Teplárne naozaj boli iba títo traja 
ľudia, ktorí sedeli vonku na lavičke. Ten páchateľ tam vyčkával asi 40 minút v blízkosti nich. 
Či čakal, že či príde viac ľudí, alebo či na niekoho konkrétneho.“ 
Reportérka: „Po čine bol mladý útočník na sociálnych sieťach opäť aktívny, teda v čase, keď 
unikal pred políciou. Asi polhodinu po útoku zverejnil príspevok s hashtagmi – zločin 
z nenávisti, gaybar, Bratislava.“ 
Marek Madro, psychológ, ipcko.sk: „Tesne po tom, ako sa to udialo, tak nás kontaktovalo 
obrovské množstvo jeho spolužiakov, ľudí, ktorí poznajú... poznali tie jeho sociálne siete a 
hovorili o tom, že prežívajú pocit viny, že ako je to možné, že toto je zrejme ten... ten páchateľ 
toho hrozného činu a ako je možné, že to nevšimli, že nedokázali na to zareagovať, že 
nedokázali tomu zabrániť. Keďže on tam postoval svoje, postoval tam fotky z tej udalosti, 
postoval tam fotky tiel, tak sme vedeli, že je dôležité, aby tieto informácie mala polícia, 
spolupracovali sme pri tom s políciou.“ 
Reportérka: „S nenávistnými prejavmi začal už pred niekoľkými mesiacmi. 25. septembra 
napísal.“ 
Mužský hlas číta: „Útočníci sa sami neodstránia.“ 
Reportérka: „A deň na to.“ 
Mužský hlas číta: „Keď príde čas, môžete skutočne zabiť nepriateľa? 
Marek Madro: „Naozaj tam boli také tie extrémistické postoje a názory. Po tom, ako sa 
zverejnilo jeho meno, tak sa to meno spojilo aj s tým, aká bola tá rodinná klíma, že jeho otec 
kandiduje teraz vo voľbách za jednu z tých extrémistických strán, že zrejme to je ako keby niečo, 
o čom sa doma dlho, dlho, dlho rozprávali.“ 
Reportérka: „O jeho extrémistickej povahe svedčí aj fakt, že 2 dni pred tým, ako skutočne 
zabíjal, označil medzi ľuďmi, ktorých považuje za hrdinov a svoje vzory, aj masového vraha 
Breivika, ktorý celkovo zavraždil 77 ľudí.“ 
Marek Madro: „Akonáhle sa hneváte a dokážete pomenovať, na koho sa hneváte, tak to môže 
prísť až sem. Je potrebné ublížiť len preto, aby ste upozornili na to, že... že vy prežívate niečo, 
čo treba riešiť.“ 



Reportérka: „Čo sa v útočníkovi odohrávalo, však v jeho škole, ktorú navštevujú nadané deti, 
vedenie podľa vlastných slov netušilo.“ 
Vyjadrenie zástupcov školy 
Neuvedený: „Svoje radikálne a nenávistné názory neprejavoval ani na vyučovacích hodinách.“ 
Reportérka: „Jeden z jeho spolužiakov ale tvrdí opak. Televízia JOJ má k dispozícii anonymný 
e-mail.“ 
Mužský hlas číta: „Už v rokoch 2017 - 2019 bolo o ňom vedieť, že má sklony ku pravicovému 
extrémizmu. Počas hodín bol veľakrát na telefóne, kde sa pozeral na extrémistické skupiny. 
Takisto pozerával videá a fotky, kde niekoho zabíjajú alebo mučia a smial sa na nich. Mal 
extrémistické poznámky o židoch, gayoch a rasových menšinách, ktoré vždy zakrýval pred 
ostatnými ako humor.“ 
Reportérka: „Desivé je, že bar, kde útočník vraždil, si bol obzrieť už v auguste, aj to vieme zo 
sociálnych sietí. Rovnaký bar, v ktorom viac ako 7 rokov nachádzali ľudia útočisko, zostáva 
nateraz zatvorený.“ 
Roman Samotný: „Myslím si, že už sa tie dvere neotvoria.“ 
Reportérka: „Napriek tomu, že celú túto tragédiu (záber z diaľky – v popredí záberu autá, 
v pozadí vidno policajtov, na zemi sčasti vidno objekt prekrytý modrým igelitom) zapríčinila 
hlúpa nenávisť, majiteľ podniku, v ktorom prišli nevinní ľudia o život, ju k páchateľovi necíti.“ 
(záber z diaľky – záber na chodník, na ňom ležiaci modrý objekt – rastrovaný, v popredí záberu 
policajná páska, v pozadí policajné vozidlá) 
Roman Samotný: „Ľútosť cítim. Aj páchateľ je obeťou všetkej tej nenávisti, ktorá tu koluje. Aj 
jeho myseľ bola otrávená tým jedom všetkých tých konšpirácií, zlosti a klamstiev.“ 
Reportérka: „Alena Stračiaková, televízia JOJ.“ 
 
 
14. 10. 2022 
IŠLO O POPRAVU? 
Moderátorka: „Rodičia vedeli, že vraždil. Napriek tomu ho nechali z domu odísť a nezavolali 
ani len políciu. V prípade brutálnej vraždy dvoch mladých ľudí z LGBTI komunity na povrch 
vyplávali hrozivé detaily. Televízia JOJ má navyše k dispozícii videozáznam, ktorý zachytil celú 
verejnú popravu. Upozorňujeme, že nasledujúca reportáž nie je vhodná pre maloletých 
divákov.“ 
Reportér: „Juraj čakal v tomto výklenku na nevinné obete viac ako 30 minút. Potom sa 
odhodlal a spustil paľbu. Zábery, ktoré má Televízia JOJ k dispozícii, zachytili brutálnu 
popravu. Na 26-ročného Juraja a 23-ročného Matúša sa 19-ročný maturant vyrútil s pištoľou 
v ruke s laserovým zameriavačom. Padlo asi 8 výstrelov, väčšina z nich zasiahla obete. Tie sa 
ešte pokúsili ujsť. Juraj sa na pár sekúnd schoval ešte do výklenku, kde si vymenil zásobník. 
Potom sa vrátil späť. Ležiacim a zraneným mužom dal rany istoty. Polícia potvrdila, že 
nestrieľal prvýkrát v živote.“ (22:01:23 – 22:01:56 - záber z priemyselnej kamery umiestnenej 
na budove oproti – osoba (strelec) s prekrytou tvárou stojí na hrane výklenku pred dverami 
domu, díva sa smerom k osobe (cieľ) pred vedľajšou budovou – táto osoba je rozostrená, ostro 
vidno len topánky, stojaca osoba (strelec) zbraňou namieri na osobu (cieľ, rozostrená okrem 
topánok), pričom na zemi vidieť svetielko laserového zameriavača; následne vidno záblesky 
výstrelov, osoba (cieľ, rozostrená okrem topánok) po prvom výstrele odíde mimo záber kamery, 
strelec sa pohybuje smerom, kde osoba (cieľ) zmizla zo záberu, pričom neustále strieľa, spolu 
asi 8 výstrelov, potom sa vráti späť do výklenku, chvíľu stojí v tme, potom vybehne na ulicu 
a so zbraňou v rukách beží rovnakým smerom ako predtým, až zmizne mimo záber kamery; 
Trvanie cca 33 s)  



Kamarát nebohého: „Toto nie je vražda. Tak ako bol akože silný v tých správach, v tých 
tweetoch, že im to face to face vykonal, ale nieže sa schovával ako podlá krysa. Bavili sme 
sa o čínštine, o blbostiach a teraz mu budem musieť ísť na pohreb.“ 
Reportér: „Po poprave sa dal na útek a jeho kroky smerovali domov, kde odložil vražednú 
zbraň. Rodičia boli v byte a o poprave už mali vedieť. Napriek tomu ho nezastavili a z bytu 
odišiel aj s druhou zbraňou. Obidve mali patriť otcovi. Juraj ešte zanechal list na rozlúčku a 
malo prísť aj ku konfliktu. O pol jedenástej večer poznala identitu strelca aj polícia. Prispela k 
tomu aj Slovenská informačná služba.“ 
Ľubomír Daňko, riaditeľ NAKA: „Sme boli na jeho stope. V podstate my sme prepátravali 
úsek v noci, odkedy sme zistili totožnosť, kadiaľ sa mal pohybovať a išli sme v podstate za ním.“ 
Reportér: „Mladíkove kroky z domu z Ružinova mali smerovať späť do mesta. Odviezť sa tam 
mal mestskou hromadnou dopravou. Pohyboval sa aj v okolí Horského parku, ktorý je len 
niekoľko stoviek metrov od miesta, kde ho našli mŕtveho. Pred svojou smrťou komunikoval na 
sociálnych sieťach, kde sa k ohavnému činu priznával a zároveň sa vysmieval policajtom. 
Okrem sociálnych sietí bol v priamom kontakte aj s inými osobami.“ 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Komunikoval, ale nebudeme zverejňovať ani s kým a 
už určite nie obsah tej komunikácie.“ 
Reportér: „V noci sa nakoniec odmlčal. Podľa informácií Televízie JOJ zbraň proti sebe 
obrátil až na svitaní. Jeho telo s prestrelenou hlavou našla 07:15 náhodná okoloidúca, ktorá 
zavolala policajtov. Doteraz nie je jasné, či 65-stranový manifest, ktorý po poprave zverejnil, 
písal sám strelec Juraj. Niektoré pasáže sa týkajú priamo jeho života, akým žil a čo prežíval.“ 
(záber z diaľky – pohyblivé zábery na objekt prikrytý modrým igelitom ležiaci medzi zeleňou)  
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Text, keď som si ho čítal, je na mimoriadne vysokej 
štylistickej úrovni a teda veľmi dobre po anglicky napísaný. Veľmi dobre. Sú tam samozrejme 
písané spústa zvráteností.“ 
Reportér: „Ako vyplýva hlavne z manifestu, terčom útoku sa mali stať nielen menšiny, ale aj 
vrcholoví politici či novinári.“ 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Potvrdzujú to aj ďalšie dôkazy. Napríklad rozlúčkový 
list, že on bol odhodlaný vykonať takýto čin za účelom destabilizácie spoločnosti a za tým 
účelom bol pripravený zomrieť.“ 
Reportér: „Polícia zatiaľ nikoho v tejto kauze nezadržala ani neobvinila. Vypočuli množstvo 
svedkov a na otázku, či je niekto pod policajnou ochranou, odmietli odpovedať. Z Bratislavy 
Andrej Zavřel, televízia JOJ.“ (záber z diaľky – v zábere osoby vkladajú do auta objekt na 
nosidlách – prikrytý – vidno ho len sčasti)  
 
 
16. 10. 2022 
POSLANCOV ČAKÁ ZÁKON O SPOLUŽITÍ 
Moderátorka: „V parlamente je aktuálne návrh zákona, ktorý zavádza inštitút 
partnerského spolužitia. Vďaka nemu by mala LGBTI komunita konečne tie základné práva, po 
ktorých roky volajú. Zákon je z dielne SaS, ktorá verí, že po udalosti na Zámockej 
ulici ho poslanci prijmú. Do programu by sa mohol dostať už na najbližšej 
schôdzi. Poslanci György Gyimesi z OĽaNO a nezaradený Erik Tomáš pôsobiaci v 
mimoparlamentnom Hlase, nepodporili registrované partnerstvá na Slovensku. (záber z diaľky 
– záber na chodník, na ňom ležiaci modrý objekt – rastrovaný, v popredí záberu policajná páska, 
v pozadí policajné vozidlá) Sú však za možnosť dedenia či prístupu k zdravotnej dokumentácii 
pri pároch rovnakého pohlavia. Predseda Hlasu Peter Pellegrini očakáva korektnú rozpravu 
bez emócií. Boris Kollár je tiež za, ale zdôraznil aj ich červenú čiaru, a to sobáše adopcie detí 
pre ľudí rovnakého pohlavia.“ 



Jana Bittó Cigániková (SaS), poslankyňa NR SR: „Tou nenávistnou rétorikou sme prišli k 
tomu, že je veľká časť našej spoločnosti, ktorá vlastne akoby schvaľuje dokonca aj takýto 
hrôzostrašný čin a mne to úprimne ľudsky ubližuje a mám pocit, že ja neviem čo s tým ešte 
urobiť, že čo ešte urobiť viacej. Teraz je momentálne v parlamente opäť raz náš návrh zákona, 
Ondro Dostál ho písal, kde priznávame práve tejto komunite nahliadanie do dokumentácie, 
dedenie, bezpodielové spoluvlastníctvo, napríklad keby prišlo k úmrtiu, tak aby jednoducho 
mohli... mohla poistka byť vyplatená.“ 
György Gyimesi (OĽaNO), poslanec NR SR: „Áno, som ochotný podporiť to, aby sa títo 
ľudia cítili v tejto spoločnosti bezpečnejšie a aby sa cítili ako rovnocenní občania. Som ochotný 
pomôcť tej komunite v každodennom bežnom živote.“ 
Boris Kollár (Sme rodina), predseda NR SR: „Mali by sme im to nejakým spôsobom umožniť, 
to znamená, že aby mohli nahliadať do zdravotnej karty, aby mohli vstupovať do rôznych práv, 
kde u nás, v hnutí Sme rodina máme zelenú kartu. My takéto návrhy nepredkladáme, ani na 
jednu stranu, ani na druhú a vždy sa poslanci rozhodujú podľa toho, ako chcú. Naša červená 
čiara je samozrejme sobáše a adopcia detí rovnakými pármi. My sa tým netajíme a z tohto my 
neustúpime.“ 
Peter Pellegrini, predseda Hlas-SD: „Toto by mohol byť správny krok k tomu, aby sa postupne 
táto situácia riešila a ja mám predstavu, že spolu s kolegami posunieme tento návrh zákona do 
druhého čítania a budem si veľmi želať, aby parlament bol schopný slušnej, bezemočnej 
debaty.“ 
 
 
18. 10. 2022 
Š. Hamran o detailoch prípadu 
Moderátor: „Ako ste počuli, primárnym cieľom bol premiér, no mladý vrah mal cieľov 
niekoľko. Policajný prezident Štefan Hamran to povedal v relácii Analýzy na hrane. Polícia 
disponuje zoznamom, na ktorom sú aj konkrétne mená. Ide napríklad o politikov, predstaviteľov 
verejného života, ale dokonca aj novinárov.“ 
Moderátorka (Analýzy na hrane): „Toto je začiatok alebo koniec takýchto vražedných 
útokov, ktoré sme videli pred Teplárňou?“      
Štefan Hamran, Prezident policajného zboru SR: „Tak som realista, tak bohužiaľ musím 
konštatovať, že zrejme začiatok. Čelí tomu nielen Slovenská republika, ale celý svet, vrátane 
Európskej únie, kde sa vynakladajú enormné finančné prostriedky na to, aby spravodajské 
zložky a vôbec bezpečnostné zložky dokázali eliminovať takéto útoky a bohužiaľ sa im nedarí.“   
Moderátorka (Analýzy na hrane): „Spomínali ste okrem iného aj to, že ste zabránili úroku 
na ďalšie ciele, okrem iného na predsedu vlády. Kto ale mohol byť ďalším cieľom. Povedzme 
aj iných osôb.“ (záber z priemyselnej kamery umiestnenej na budove oproti - vidno utekajúcu 
osobu po chodníku, vidno idúce autá po ceste) 
Štefan Hamran, Prezident policajného zboru SR: „My ten zoznam máme, akože my máme 
výpočet tých osôb a tých inštitúcií, voči, ktorým sa zameral tento konkrétny páchateľ a môžem 
toľko povedať, že sú tam ľudia z prostredia politiky, žurnalistiky.“  (záber z diaľky – záber na 
chodník, na ňom ležiaci modrý objekt – rastrovaný, v popredí záberu policajná páska, v pozadí 
policajné vozidlá) 
Moderátorka (Analýzy na hrane): „Konkrétni novinári?“  
Štefan Hamran, Prezident policajného zboru SR: „Sú tam inštitúcie.“ 
Moderátorka (Analýzy na hrane): „Mali by sme tu naozaj druhého Jána Kuciaka v tomto 
zmysle? 
Štefan Hamran, Prezident policajného zboru SR: „Akože, áno, je tam aj taká osoba. 
Novinár, ktorého ja identifikujem ako novinára a sú tam naozaj aj opoziční aj koaliční politici.“ 
 



 
VYJADRENIA OTCA STRELCA ZO ZÁMOCKEJ 
Moderátor: „K tragédii pred barom Tepláreň, sa vyjadril otec strelca. Urobil tak u Mariána 
Kotlebu, ktorý je odsúdený za extrémizmus. Juraj Krajčík sa vyjadril, že neverí tomu, že to jeho 
syn spravil a bol iba zneužitý. Upozorňujeme, že nasledujúce zábery nie sú vhodné pre 
maloletých divákov.“ 
Juraj Krajčík, otec strelca: „Ja by som sa v prvom rade chcel, teda chcel zakondolovať 
pozostalým tých obetí. Je mi to úprimne ľúto. (22:06:10 – 22:06:16 - záber z priemyselnej 
kamery umiestnenej na budove oproti – osoba (strelec) s prekrytou tvárou stojí na hrane 
výklenku pred dverami domu, mieri smerom k osobe (cieľ) sediacej na lavičke pred vedľajšou 
budovou – táto osoba má rozostrenú oblasť hlavy, pričom vidieť svetielko laserového 
zameriavača; následne vidno záblesky výstrelov, osoba (cieľ, s rozostrenou hlavou) po prvom 
výstrele odíde mimo záber kamery, strelec sa pohybuje smerom, kde osoba (cieľ, s rozostrenou 
hlavou) zmizla zo záberu, pričom neustále strieľa, spolu asi 8 výstrelov, potom sa vráti späť 
kúsok späť; Trvanie cca 6 s) Viem, čo cítia. To isté cítime my, naša rodina." 
Reportér: „Začína debatu otec strelca, ktorý popravil 2 mladých ľudí na Zámockej ulici v 
Bratislave. (záber z priemyselnej kamery umiestnenej na budove oproti – osoba s prekrytou 
tvárou vychádza z výklenku pred dverami budovy a beží smerom na jednu stranu ulice a zmizne 
zo záberu) Po chladnokrvnej vražde Juraj zverejnil 65-stranový manifest namierený hlavne 
proti Židom či LGBTI komunite. Fotil sa na sociálnych sieťach a k vražde sa priznával. O tom, 
čo spravil, mali vedieť aj jeho blízki.“ 
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor: „Žiaľ, teda túto skutočnosť niekoľko hodín neoznámili 
Policajnému zboru. Dokonca v situácii, keď bolo zrejmé, že jedna z alternatív, o ktorej ich syn 
uvažuje, je samovražda.“ 
Reportér: „Strelec si dokonca z polície uťahoval, že ho nevedia ani len vypátrať. (záber 
z diaľky – pohyblivý záber na objekt prikrytý modrým igelitom ležiaci medzi zeleňou) Juraj 
strieľal z otcovej zbrane, ktorú mu mal zobrať z jeho trezoru. Po vražde ešte prišiel späť domov 
a zbrane si vymenil a to aj napriek tomu, že rodičia boli doma.“ 
Juraj Krajčík, otec strelca: „Skrátka ja si to absolútne neviem vysvetliť ten skrat. Ale ja vám 
poviem tak, ako na rovinu, môj názor ako otca. Ako podľa toho, jak sa správal, aj v ten deň, 
hej, tak ja tomu neverím, že to spravil. (záber z diaľky – v popredí záberu autá, v pozadí vidno 
policajtov, na zemi sčasti vidno objekt prekrytý modrým igelitom) Ja si myslím, že bol zneužitá 
obeť."  
Reportér: „Otcovi nesedí napríklad poloha, v ktorej ho našli. Napriek pochybnostiam 
prokuratúra aj polícia sa k prípadu vyjadrila, že išlo o samovraždu. Strelec po sebe zanechal 
aj rozlúčkový list či odkazy na sociálnych sieťach.“ (záber z diaľky – pohyblivé zábery na 
objekt prikrytý modrým igelitom ležiaci medzi zeleňou; v zábere ako osoby nesú objekt 
prikrytý čiernou plachtou na nosidlách, popri nich stoja i policajti) 
Štefan Hamran, prezident Policajného zboru SR: „Tak také nezmysly akože naozaj k tomu 
sa nejakým spôsobom relevantne vyjadrovať, na to sú tam experti a špecialisti, ktorí 
dokumentujú miesto trestného činu.“ 
Reportér: „Juraj Krajčík v rozhovore hovoril, že jeho syn nebol problémový. Akurát bol 
šikanovaný na bývalej škole. Chodil na karate a dobre sa učil. Nikdy si nevšimol, že by mal 
extrémistické zmýšľanie.“ (22:07:42 – 22:07:51 - záber z priemyselnej kamery umiestnenej na 
budove oproti – osoba (strelec) s prekrytou tvárou stojí na hrane výklenku pred dverami domu, 
díva sa smerom k osobe (cieľ) sediacej na lavičke pred vedľajšou budovou – táto osoba 
rozostrenú oblasť hlavy, stojaca osoba (strelec) zbraňou namieri na osobu (cieľ, s rozostrenou 
hlavou), pričom na zemi vidieť svetielko laserového zameriavača; následne vidno záblesky 
výstrelov, osoba (cieľ, s rozostrenou hlavou) po prvom výstrele odíde mimo záber kamery, 



strelec sa pohybuje smerom, kde osoba (cieľ, s rozostrenou hlavou) zmizla zo záberu, pričom 
neustále strieľa, spolu asi 8 výstrelov, potom sa vráti kúsok späť; Trvanie cca 9 s)  
Štefan Hamran, prezident Policajného zboru SR: „On sa radikalizoval na medzinárodných 
sieťach. Mal výbornú angličtinu, takže nedá sa vylúčiť, že pôsobil tam hlavne na tých 
zahraničných fórach.“ 
Reportér: „Z Bratislavy Andrej Zavřel, televízia JOJ.“ 
 
 
19. 10. 2022 
POLITICI AKO POTENCIÁLNE OBETE 
Moderátor: „Na listine smrti slovenského teroristu mali byť okrem premiéra Hegera aj ďalší 
prominentní ľudia. Politici, publicisti a novinári. V televízii JOJ to povedal policajný prezident 
Štefan Hamran. Nám sa dnes napriek prísnemu embargu podarilo zistiť, že medzi obeťami mali 
byť aj exminister školstva Branislav Gröhling či bývalý premiér Robert Fico.“ 
(začiatok archívneho záznamu) 
Analýzy Na hrane, 18.10.2022 
Jana Krescanko Dibáková, redaktorka: „Mali byť cieľom takýchto osôb aj povedzme 
vysokopostavené osoby, ako napríklad z politiky?“ 
Štefan Hamran, prezident Policajného zboru SR: „Môžem potvrdiť v tejto fáze vyšetrovania, 
že Eduard Heger bol primárnym cieľom.“ 
(koniec archívneho záznamu) 
Reportér: „To, o čom sa od začiatku vyšetrovania otvorene hovorilo, v relácii Analýzy Na 
hrane potvrdil policajný prezident. No neostal iba pri tomto mene. Šialený vrah mal totiž 
vytipované a dokonca podrobne zmapované aj ďalšie svoje potenciálne obete.“ 
(začiatok archívneho záznamu) 
Analýzy Na hrane, 18.10.2022 
Štefan Hamran, prezident Policajného zboru SR: „My máme výpočet týchto osôb a tých 
inštitúcií, voči ktorým sa zameral tento konkrétny páchateľ.“ (záber na chodník, na ňom ležiaci 
modrý objekt – rastrovaný, v popredí záberu policajná páska, v pozadí policajné vozidlá) 
(koniec archívneho záznamu) 
Reportér: „A práve podľa týchto slov to nebol len premiér Heger, ktorý mal čeliť atentátu, na 
zozname sa objavil aj exminister školstva Branislav Gröhling, ktorý túto informáciu potvrdil.“ 
Branislav Gröhling (SaS), minister školstva SR: „Bol som informovaný o určitých 
okolnostiach ohľadom mojej osoby.“ 
Reportér: „A nebol jediný. Podrobne zmapovaného mal vrah zo Zámockej aj ďalšieho 
vysokopostaveného politika. O Robertovi Ficovi mal vo svojich poznámkach tiež pomerne 
široké záznamy vrátane fotografií jeho bytu či okolia. V tejto súvislosti už Fico vypovedal na 
polícii.“ 
Robert Fico (Smer-SD), poslanec NR SR: „Kládli mi otázky, ktoré preukázateľne potvrdzujú, 
že na zozname ľudí, ktorí boli v záujme tohto mladého človeka, som bol aj ja.“ 
Reportér: „Fico však nesúhlasí s tým, že by bol ďalej v postavení svedka a plánuje sa 
dožadovať pozície poškodeného tak, aby mohol do spisu aj nazerať. Okrem 
týchto politikov mladý vrah podľa informácií televízie JOJ zameral svoju pozornosť aj na 
americkú a ruskú ambasádu, či na publicistu židovského pôvodu. Jeho plány však nevyšli. 
Otázkou týchto dní je, či majú zodpovedné slovenské inštitúcie dostatočné možnosti na to, aby 
zabezpečili bezpečnosť na všetkých úrovniach. To bolo hlavnou témou zasadnutia 
bezpečnostnej rady.“ 
Eduard Heger (OĽaNO), predseda vlády: „V najbližšom období sa musíme zaoberať ďalšími 
otázkami, a to hlavne vymožiteľnosťou práva, posilnenia útvarov v bezpečnostných zložkách o 



desiatky expertov na počítačovú kriminalitu, posilnenie materiálno-technického vybavenia na 
pomoc pri odhaľovaní takejto kriminality.“ 
Reportér: „Vyšetrovanie popravy na Zámockej ulici pokračuje aj ďalej. Jednou z dôležitých 
stôp však bude s najväčšou pravdepodobnosťou útočníkov telefón, ktorý momentálne skúmajú 
zahraniční experti. Z Bratislavy Samuel Migaľ, televízia JOJ.“ 
 
 
20. 10. 2022 
Avízo príspevkov: 
Odpočúvanie bez príkazu 
Moderátor: „Špeciálny prokurátor navrhuje, aby bolo v krízových situáciách možné 
odpočúvať telefón aj bez príkazu.“ (v zábere osoby vkladajú do auta objekt na nosidlách – 
prikrytý – vidno ho len sčasti)  
  
Odpočúvanie bez príkazu? 
Moderátor: „Po tragických udalostiach v Bratislave navrhuje špeciálny prokurátor Daniel 
Lipšic úpravu legislatívy, podľa ktorej by policajti v krízových situáciách mohli začať 
odpočúvať telefón aj bez príkazu. V súčasnosti ho musí najprv vydať sudca či prokurátor. Podľa 
Lipšica to však často trvá niekoľko hodín, čo komplikuje prácu bezpečnostných zložiek.“  
(22:03:39 – 22:03:43 - záber z priemyselnej kamery umiestnenej na budove oproti – osoba 
(strelec) s prekrytou tvárou stojí na hrane výklenku pred dverami domu, mieri smerom k osobe 
(cieľ) pred vedľajšou budovou – táto osoba je celá rozostrená, pričom na zemi vidieť svetielko 
laserového zameriavača; následne vidno záblesky výstrelov, osoba (cieľ, rozostrená) po prvom 
výstrele odíde mimo záber kamery, strelec sa pohybuje smerom, kde osoba (cieľ, rozostrená) 
zmizla zo záberu, pričom neustále strieľa, spolu asi 8 výstrelov, potom sa vráti kúsok späť; 
Trvanie cca 4 s)  
Daniel Lipšic, špeciálny prokurátor (telefonát): „Pokiaľ aj zástupcovia občanov v 
parlamente očakávajú od polície, že bude môcť rýchlo a efektívne zareagovať na naozaj 
potenciálnu mimoriadne nebezpečnú hrozbu, tak polícia musí mať k dispozícii samozrejme že 
jasne špecifikované prostriedky ako zasiahnuť.“ 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 


